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رهبر انقلاب در دیدار فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان تبیین کردند:

مسئولیت های دولت و بخش خصوصی
 برای پیشرفت اقتصادی

به گزارش سرویس سیاسی زمان، رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان با اشاره به ظرفیت و توان کاملًا موثر بخش خصوصی برای تحقق اهداف کلان اقتصادی، »حمایت 
دولت، به ویژه رفع موانع فضای کسب  و کار« و »مسئولیت پذیری بخش خصوصی« را دو ضرورت مهم و زمینه ساز بهبود اوضاع و پیشرفت چشمگیر کشور برشمردند.

پیشرفت فوتبال ایران در جام ملت های قطر از دید AFC؛

سوریه؛خوششانسی
کهبهاقبالبدخورد

لزوم رسیدگی 
دولت به بحران

 اجاره ساعتی خانه ها 
به گزارش محبوبه بیدکی خبرنگار سرویس اجتماعی زمان، 
اینکه  بیان  با  شناس  وجامعه  دانشگاه  استاد  جوادیه،  زهره  دکتر 
درایران، اجاره خانه ها به صورت سنتی و براساس قراردادهای رسمی 
انجام می شود، گفت: بدیهی است که اجاره ساعتی خانه ها در ایران 

معمولاً رواج ندارد.

لزوم لحاظ حداقل مزد 
برمبنای قانون در تعیین 

دستمزد منطقه ای
کارگران  نماینده  زمان،  مهدی حیدری خبرنگار  گزارش  به 
در شورای عالی کار و کمیته مزد گفت: نظرات گروه کارفرمایی، 
کارگری و دولت در مورد مزد منطقه ای ارائه شد؛ نتیجه نهایی به 

عهده شورای عالی کار واگذار شد.
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سرمقاله

چشم انداز مثبت ارزی
 به چه معناست؟

علی اصغر سمیعی - اگر باز هم قرار است با خلق پول کسری 
با  اگر  تامین کرد چگونه تورم قابل مهار خواهد بود؟ و  بودجه را 
وجود تورم بنا داریم به ضرب ارزپاشی قیمت ارز را کنترل کنیم، 

جدا از مفاسدی که ایجاد می شود؟

سوری ها معتقدند تیم ملی این کشور که با خوش شانسی از مرحله گروهی صعود کرده 
است، با اقبالی بد در یک هشتم نهایی مواجه شده و باید به مصاف تیم قدرتمند ایران 

برود.آمار خوب تیم ملی ایران در این 
دوره جام ملت های آسیا مدنظر سایت 
کنفدراسیون فوتبال آسیا قرار گرفته 

است.
 ، ازایسنا  نقل  به  زمان  گزارش  به 
سوریه در اولین حضور خود در مرحله 
در  امروز  آسیا،  ملت های  جام  حذفی 
ورزشگاه عبدالله بن خلیفه به مصاف 
ایران می رود. تیم ملی ایران در صدر 
جدول گروه C قرار گرفت و در بازی 
آخرش ۲ بر یک مقابل امارات پیروز شد 
و سوری ها نیز با شکست یک بر صفر 
هند در دیدار قبلی خود به عنوان یکی 
از بهترین تیم های سوم به این مرحله 
راه یافتند. ایران و سوریه برای دومین بار 
در جام ملت های آسیا به مصاف هم 
در  تیم  دو  این  دیدار  اولین  می روند. 
با  مرحله گروهی جام جهانی ۱۹۸۰ 

تساوی بدون گل به پایان رسید.
خوب و بد

ایران برای هشتمین بار متوالی به مرحله حذفی جام ملت های آسیا راه یافت. با این حال، 
آن ها در سه دوره از چهار دوره گذشته در اولین بازی شان دردور حذفی شکست خوردند. یک 

باخت در وقت اضافه و دو شکست در ضربات پنالتی موجب حذف ایران در اولین بازی دور 
حذفی جام ملت ها شده است.

مرز جدید
سوریه برای اولین بار در مرحله حذفی 
در  و  دارد  حضور  آسیا  ملت های  جام 
این  در  حضورشان  هفتمین  مجموع 
را در قطر تجربه کردند. آن ها  مسابقات 
هم چنین پس از پیروزی مقابل هند در 
آخرین بازی مرحله گروهی خود در این 
دوره، برای اولین بار از سال ۱۹۸۸ به دنبال 
این هستند که دو دیدار پیاپی را در جام 

ملت ها برنده شوند. 
دقت روی توپ

دقت پاس ایران در جام ملت های قطر 
۸۳.۷ درصد است که بالاترین میزان آن ها 
در پنج تورنمنت گذشته است. در واقع، 
میانگین ۵۴۹ پاس آن ها در هر بازی نیز 
بیش ترین تعداد پاس ایران در پنج دوره 

اخیر جام ملت های آسیا بوده است.
تکل زننده سرسخت

عبدالرحمن ویسی از سوریه ۱۱ تکل 
در مرحله گروهی انجام داد که بیش از هر 
بازیکن دیگری در گروه B و نزدیک به دو برابر )احسان حاجی صفی ۶ تکل( بوده است. او 

وظیفه دشواری در دیدار با ایران در بازی امروز خواهد داشت.

AFC پیشرفت فوتبال ایران در جام ملت های قطر از دید

یک شبکه آمریکایی به نقل از منابع خود گزارش کرده سوریه؛ خوش شانسی که به اقبال بد خورد 
که هیچ شواهدی در خصوص نقش مستقیم ایران در حمله 

اخیر به پایگاههای نظامی آمریکا وجود ندارد.
به گزارش زمان به نقل ازفارس، شبکه خبری سی ان ان 
مدت زمان  در  آمریکایی  مقامات  اظهارات  به  استناد  با 
در  آمریکایی  نظامیان  شدن  کشته  از  پس  سپری شده 
پیش رو،  احتمالی  اقدامات  خصوص  در  پهپادی  حمله 
نوشت که حمله به ایران یکی از نامحتمل ترین گزینه ها 
است. هماهنگ کننده ارتباطات راهبردی شورای امنیت 
ملی کاخ سفید جان کربی روز دوشنبه به شبکه سی ان 
ان گفت: »ما به دنبال جنگ با ایران نیستیم. ما به دنبال 
درگیری بزرگ تر در خاورمیانه نیستیم. در حقیقت تمامی 

اقدامات رئیس جمهور )بایدن( با هدف تنش زدایی و تلاش 
برای کاهش تنش ها طراحی شده است«. علی رغم آن که 
در نهایت ایالات متحده به بهانه حمایت ایران از گروههای 
مقاومت، جمهوری اسلامی را مقصر حمله اخیر به پایگاه 
نظامی خود در اردن معرفی می کند، اما سی ان ان به نقل 
از چندین منبع گزارش کرد که هنوز »هیچ نشانه ای« از 
نقش مستقیم ایران در حملات روز یکشنبه وجود ندارد 
و هیچ شواهدی وجود ندارد که نشان دهد ایران عمداً 
علیه ایالات متحده تنش زایی کرده باشد. مقام های نظامی 
آمریکا یکشنبه شب گفتند که سه نظامی این کشور در 
حمله شبانه پهپادی به یک پایگاه آمریکا در اردن کشته 
شدند.دولت  زخمی  نیز  نظامی  پرسنل   ۲۵ دستکم  و 

جمهوری اسلامی ایران هرگونه مشارکت در این حمله را 
رد کرده است. یکی از مقام های آمریکایی به سی ان ان 
گفته است: »فکر نمی کنم هدف این )حمله( تنش زایی بوده 
باشد«. مدیر برنامه غرب آسیا در مرکز مطالعات راهبردی و 
بین المللی جان آلترمن به سی ان ان گفته است حتی اگر 
آمریکا تلاش کند از طریق حملات محدود انتقام جویانه و 
متناسب تنش زدایی کند، از »نظر ایران و نائبانش ضعیف به 
نظر خواهد رسید«. از طرف دیگر، یکی از مقام های نظامی 
سابق ارتش آمریکا که از نزدیک تحولات خاورمیانه را دنبال 
می کند، به سی ان ان گفته است: »هر پیامی که مشاهده 
می کنید،  حاوی سخنانی از ترس و نگرانی دولت )بایدن( از 

تنش زایی است«.

حمله آمریکا به ایران نا محتمل  ترین گزینه است

اظهارات  و  اتهام زنی  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
بی اساس دبیرکل ناتو در خصوص نقش جمهوری اسلامی 

ایران در منطقه را محکوم کرد.
اظهار  کنعانی  ناصر  ازایسنا،  نقل  به  زمان  گزارش  به 
داشت: ادعاهای مطرح شده از سوی دبیرکل ناتو به یک 
طنز تلخ شباهت دارد، چرا که ناتو و برخی اعضای آن با 

سابقه تاریک استعمارگری، طراحی و اجرای سیاست های 
اقدامات نظامی در غرب  مخرب و مداخله جویانه و نیز 
آسیا و دیگر مناطق جغرافیایی، مسبب اصلی بی ثباتی و 
ناامنی، نه فقط در منطقه، که در سراسر جهان هستند. 
کنعانی خاطرنشان کرد: سیاست اصولی جمهوری اسلامی 
ایران همواره مبتنی بر تقویت مناسبات با همسایگان در 

بوده  چارچوب اصل حسن همجواری و احترام متقابل 
است. در همین راستا تلاش برای نیل به منطقه ای باثبات، 
امن و شکوفا و همزمان، نفی مداخلات خارجی همواره از 
اصول مسلّم سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران به 
شمار می رود و بر آن تأکید می نماید. ینس استولتنبرگ، 
دبیرکل ناتو روز دوشنبه در پنتاگون مدعی شده بود که 
ایران به بی ثبات کردن منطقه ادامه می دهد و از کسانی 
حمله  سرخ  دریای  در  آن ها  کشتی های  به  که  است 

می کنند، حمایت می کند.

پاسخ ایران به دبیرکل ناتو
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شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی پالایشگاه دهم ) فاز19(
فراخوان دور دوم برگزاری مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی )یکپارچه( دومرحله ای

شماره:    )یکپارچه(  کیفی  ارزیابی  با  همزمان  عمومی  مناقصه  برگزاری  دوم  دور  دارد  درنظر   19 فاز  جنوبی   پارس  دهم  پالایشگاه    
 ACTUATOR WITH  : شرح  به   2002097684000136 ایران:  ستاد  سامانه  در  فراخوان  شماره  به   تقاضای:0100727    R10/1402/032
HAND WHEEL  را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا 
ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکتها، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس WWW.SETADIRAN.IR انجام خواهد شد .لازم است 

مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ،مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .
برآورد مناقصه : 37.000.000.000 ریال و  تضمین فرآیند ارجاع کار : 1.850.000.000 ریال  بوده و  تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار بصورت یکي از تضامین قابل قبول وفق 

آیین نامه تضمین شماره 123402/ت50659 ه مورخ 94/09/22 هیات وزیران قابل قبول  مي باشد.
جدول زمان بندی به شرح ذیل می باشد:

 اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه ضمانت نامه فرآیند ارجاع کار )پاکت الف( :
آدرس: استان بوشهر -شهرستان کنگان -کیلومتر 20 جاده کنگان به عسلویه -سایت 2 منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس -پالایشگاه دهم -فاز 19 ، تلفن : اداره خدمات 

کالای پالایشگاه دهم : 07731466290-07731466283-فکس: 07731466273 تاییدیه فکس: 07731466271
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس : 41934 – 021    دفتر ثبت نام : 88969737 و 85193768 شناسه آگهی: 1656268

WWW.SETADIRAN.IR  روابط عمومی مجتمع گاز پارس جنوبی اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها، در سایت سامانه 

 نوبت اول

تاریخاقدام ردیف

1402/11/18تاریخ انتشار مناقصه درسامانه1

1402/11/23مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه 2

1402/12/07مهلت زمانی ارسال پیشنهادات3

1402/12/07زمان بازگشایی پاکت ارزیابی کیفی مناقصه گران 4

 نقل و انتقال  لنج باری 12699 بندرعباس
 140111456133000029 سند  شناسه  با   1401/12/07 مورخ  شماره 28823  سند  رونوشت  استناد  به 

دفتر اسناد رسمي 88 هندیجان  آقای علی افشار فرزند عباس تمامی شش دانگ سهام خود در مالکیت 
لنج باری به شماره ثبت 12699 - بندرعباس را به آقای احمد نوی فرزند بهادر انتقال قطعي داده است.

مراتب به استناد ماده 25 قانون دریایي ایران آگهي مي گردد.                                              
    شناسه آگهی:1646522

 نوبت سوم

قلعه نویی: ساختار دفاعی تیم ملی مشکل ندارد
قلعه نویی، سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در نشست خبری قبل از دیدار مرحله یک هشتم نهایی 
ایران برابر سوریه، گفت: با توجه به شناختی که از سرمربی بزرگ تیم سوریه و بازیکنان این تیم 
داریم می دانیم که یکی از سخت ترین بازی های تیم ملی را در پیش خواهیم داشت. آنها در مرحله 
گروهی یک گل بیشتر نخوردند که نشان می دهد از ساختار دفاعی خوبی برخوردار هستند. ما با تیمی 
سختکوش بازی داریم. باید دوندگی و تمرکز داشته باشیم تا با کمترین اشتباه بتوانیم اهداف تاکتیکی 
خودمان را اجرا کنیم. امیر قلعه نویی با تاکید بر این که تیمش برای برگزاری دیدار برابر سوریه آماده 
است، ادامه داد: تیم ملی ایران بازیکنان بزرگی دارد که البته برای رسیدن به موفقیت باید کیفیت خوبی 
داشته باشیم و با تمرکز بازی کنیم. نتایج و رفتارهای قبل به ما درس لازم را داده است. این موضوع هم 
در رفتارهای فردی و همچنین مسایل تیمی قبلا خودش را نشان داده بود.حالا باید با قدرت و تمرکز 
بازی کنیم. قلعه نویی در مورد مشکلات دفاعی تیمش نیز گفت: دو گلی که در این بازی ها خوردیم به 
ساختار دفاعی ما ربطی نداشته و به اشتباه فردی ربط داشته است که این هم جزویی از فوتبال است. 
ما باید کاری کنیم که مردم از فوتبال لذت ببرند. برای همین باید در دیدار برابر سوریه هم هجومی 
بازی کنیم. خاصیت فوتبال ایرانی این است که باید در یک سوم دفاعی حریف حضور داشته باشد و 
هجومی بازی کند.امیدواریم بازیکنان فرامین تاکتیکی را در زمین اجرا کنند. تمرکز بالا داشته باشند و 

اشتباهات فردی را به حداقل برسانند تا بتوانیم با نمایشی قابل قبول به پیروزی برسیم.



توافقات خوب ایران و پاکستان در 
زمینه مبارزه با تروریسم

 
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان در 
ادامه دیدارهای خود در پاکستان با ژنرال عاصم منیر، 

فرمانده ارتش پاکستان دیدار و گفت وگو کرد.
به گزارش زمان به نقل ازایسنا، طرفین در این دیدار 
با مرور روابط دو کشور در زمینه های سیاسی و امنیتی 
توافقات  اجرایی شدن  بر ضرورت  بر روی موضوعات 
موجود بین دو کشور تاکید کردند. در این دیدار که 
هیات همراه وزیر امورخارجه، نمایندگان دستگاه های 
نظامی و امنیتی نیز حضور داشتند درباره اتفاقات رخ 
را مطرح کردند. داده در هفته گذشته مباحث خود 

در پایان این دیدار دو طرف توافق نمودند با افزایش 
همکاریهای مقامات نظامی و امنیتی، اقدامات خود علیه 
افزایش دهند.  پیش  از  بیش  را  تروریستی  گروه های 
همچنین مقرر شد توافق های امنیتی بین دو کشور در 
همه سطوح با جدیت به مرحله اجرا درآید و با برنامه 
زمینه های  در  توافقات موجود  اجرایی شدن  و  ریزی 
امنیتی، مرزی، اقتصادی، تجاری به ویژه خط لوله گاز، 
امور رسانه ای با جدیت برنامه کاری خود را به مرحله 
ملاقات های  به  اشاره  با  امیرعبداللهیان  بگذارند.  اجرا 
خود با فرمانده ارتش و وزیر امور خارجه پاکستان اظهار 
داشت، ما به توافقات خیلی خوبی در زمینه مبارزه با 
تروریسم رسیدیم؛ تروریست هایی که دولت و مردم دو 
کشور را هدف قرار داده اند. وی افزود: در این زمینه  در 
خصوص اجرای توافقات قبلی خصوصا توافقنامه امنیتی 
به امضا رسیده بین مقامات دو کشور به جمع بندی 

خوبی رسیدیم.

پیشرفت های کشور در عرصه فضایی 
کاملا بومی است

 
اینکه  بیان  با  دفاع  وزارت  فضایی  گروه  سخنگوی 
حوزه فضایی یکی از پیشران های صنعت است، گفت: 
پیشرفت های کشور در عرصه فضایی کاملاً بومی و بدون 

هیچ وابستگی به کشورهای دیگر است.
احمد  »سید  ازمهر،  نقل  به  زمان  گزارش  به 
حسینی مونس« سخنگوی گروه فضایی وزارت دفاع در 
نشست خبری طی سخنانی، اظهار داشت: حوزه فضایی 
به عنوان یکی از پیشران های صنعت و جزو فناوری های 
مهم برای آینده کشور است که اگر امروز از این فرصت ها 
استفاده نشود، شاید در آینده نتوان جبران کرد. وی در 
پاسخ به سوالی در خصوص واکنش کشورهای غربی 
به پرتاب ماهواره ایران، گفت: فناوری فضایی کشور ما 
کاملاً علمی و فناورانه است و این پرتاب از پایگاه امام 
خمینی )ره( انجام شد که یک پایگاه شناسنامه دار است 
و این فعالیت با کار نظامی بسیار متفاوت است، بنابراین 
این گونه اظهار نظرها برای جلوگیری از پیشرفت کشور 
ما در این عرصه است، ما حق خود می دانیم که در 
این عرصه فعالیت داشته باشیم و در این مسیر از هیچ 
فردی اجازه نمی گیریم. سخنگوی فضایی وزارت دفاع 
بالادستی  برنامه فضایی کشور طبق سندهای  گفت: 
انجام می شود و ما در ادامه با همین ماهواره بر سیمرغ 
و نمونه های پیشرفته تر آن پرتاب هایی را انجام خواهیم 
وزنی در  ماهواره ها در کلاس های مختلف  این  و  داد 
شرکت صاایران و با همکاری دانشگاه مالک اشتر تولید 
می شود و این روند ادامه خواهد داشت.حسینی مونس 
ادامه داد: در این حوزه جمعی از جوانان در حال فعالیت 
هستند و همان طور که می دانید اولین پرتاب در سال 
۸۷ آغاز شد و در این پروژه شبکه ای از شرکت های 
دانش بنیان و مراکز علمی و دانشگاهی فعالیت دارند. 
وی افزود: بر اساس برنامه ها، ما در نسخه بعدی ماهواره 
سریر را خواهیم داشت که قابلیت حمل یک و نیم تن 
وزن را خواهد داشت و در آینده دورتر خانواده ماهواره بر 
را خواهیم داشت.  قابلیت حمل شش تن  با  سروش 
سخنگوی گروه فضایی وزارت دفاع پیشرفت های کشور 
در عرصه فضایی را کاملاً بومی و بدون هیچ وابستگی به 
کشورهای دیگر دانست و گفت: اولویت ما قطعاً تکیه به 
توانمندی داخلی است، اما این به معنای عدم همکاری 
با کشورهای دیگر نیست و سال گذشته شاهد بودید که 

ماهواره خیام با همکاری روسیه پرتاب شد.

90 هزار مسجد در ایام دهه فجر 
پایگاه جهاد تبیین می شوند

 
خداداده با تاکید بر اینکه یکی از اولویت های کانون 
مساجد بحث جهاد تبیین است گفت: مسجد پایگاه 
جهاد تبیین است، این جهاد تبیینی واجب فوری بوده و 

در دهه فجر انجام آن بیشتر احساس می شود.
به گزارش زمان به نقل ازمهر، حجت الاسلام کمال 
خداداده رییس کمیته مساجد ستاد مرکزی دهه فجر 
در نشست خبری تشریح برنامه های کانون مساجد در 
ایام دهه فجر اظهار داشت: کمیته مساجد بعد از ابلاغ 
رییس شورای تبلیغات اسلامی کار خودش را آغاز کرد 
و اعضای کمیته کسانی هستند که نقش اساسی در 
افزود: شورای سیاست گذاری  دارند.وی  اداره مسجد 
ائمه جمعه، مرکز رسیدگی به امور مساجد، سازمان 
تبلیغات اسلامی، ستاد امر به معروف و نهی از منکر، 
سازمان اوقاف و امور خیریه، سازمان بسیج محلات و 
مساجد، سازمان دارالقرآن کریم، ستاد اقامه نماز، مرکز 
تقریب  جهانی  مجمع  ادیان،  گفت وگوی  بین المللی 
مذاهب، مجمع بین المللی اهل بیت، صدا و سیما، شبکه 
قرآن، شهرداری تهران و دیگر ارگان ها و نهادهای امسال 

در برنامه ریزی کمیته کانون مساجد همراه بودند.
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حضرت آیت الله خامنه ای تاکید کردند: مهم ترین وظیفه دولت 
بهبود فضای کسب و کار و برطرف کردن موانع آن است.

انقلاب  معظم  رهبر  زمان،  به گزارش سرویس سیاسی 
اسلامی صبح دیروز در دیدار حدود هزار نفر از فعالان اقتصادی 
و تولیدکنندگان با اشاره به ظرفیت و توان کاملًا موثر بخش 
خصوصی برای تحقق اهداف کلان اقتصادی، »حمایت  دولت، 
»مسئولیت پذیری  و  کار«  و  کسب   فضای  موانع  رفع  به ویژه 
بهبود  زمینه ساز  و  مهم  ضرورت  دو  را  خصوصی«  بخش 
اوضاع و پیشرفت چشمگیر کشور برشمردند. حضرت آیت الله 
خامنه ای پس از شنیدن سخنان ۱۲ نفر از فعالان عرصه های 
تولید، پیگیری جدی دولت برای خواسته های مطرح شده از 
جمله تشکیل مجموعه های صنعتی چند وجهی، تأمین مالی 
شرکت های متوسط و کوچک و موضوع آبیاری نوین را خواستار 
شدند. ایشان نمایشگاهی را که روز دوشنبه بازدید کردند، بسیار 
شوق آور و برجسته خواندند و گفتند: متأسفیم که این پیشرفت ها 
برای مردم توضیح داده نشده و اکثر افراد ملت از اینگونه تلاش ها 
و توفیقات و ابتکارات که جزو نعمت های الهی است، بی خبرند. 
رهبر انقلاب نمایشگاه روز دوشنبه و جلسه دیروز را نشان دهنده 
این حقیقت پرمعنا و روشن دانستند که بنگاه های بزرگ تولیدیِ 
بخش خصوصی، در سال های متوالی رشد چشمگیری یافته اند 
توانا  این واقعیت نشان دهنده وجود یک بخش خصوصی  که 
و قدرتمند است. حضرت آیت الله خامنه ای با اشاره به مسائل 
دولت های  برخی  کم کاری  و  تحریم ها  مانند  محدودکننده ای 
گذشته، گفتند: تلاش و پیشرفت بخش خصوصی با وجود چنین 
موانعی، انسان را امیدوار می کند که این بخش قادر است ایران 
را به رشد مطلوب برنامه پنج ساله هفتم یعنی رشد ۸ درصد 
برساند. ایشان »ابتکار« را واقعیت بارز نمایشگاه روز دوشنبه و 
جلسه دیروز دانستند و گفتند: ابتکار، نشان دهنده نیروی انسانی 
نخبه است و وجود نیروی انسانی نخبه به عنوان ثروتی عظیم، 
تکیه گاهی مطمئن در گره گشایی مسائل کلان، پیمودن راه های 
دشوار و رسیدن ایران به اوج خواهد بود. رهبر انقلاب، ناترازی 
در مسائلی مانند آب، سوخت، برق و عرصه های دیگر را مانع 
کارهای بزرگ خواندند و افزودند: نیروی انسانی نخبه بخش 
خصوصی می تواند در این زمینه ها، حقیقتا گره گشایی کند که 

این، نیاز به برنامه ریزی درست برای استفاده از ظرفیت فکری 
و عملی این بخش دارد. حضرت آیت الله خامنه ای فعالیت در 
عرصه های مختلف بالادستی نظیر نفت و فولاد و گاز تا مشاغلی 
هم چون صنایع دستی را نمایانگر زمینه بسیار گسترده مشارکت 
بخش خصوصی دانستند و گفتند: دستان پر قدرت و انگشتان 
مبتکر فعالان این بخش ها، به افزایش اشتغال و کاهش فقر هم 
منجر خواهد شد. رهبر انقلاب احساس مسئولیت توأمان دولت 
و فعالان اقتصادی را لازمه استفاده بهینه از ظرفیت سرمایه های 
مردمی برشمردند و گفتند: مسئولیت دولت عموماً متوجه رفع 
موانع و بهبود فضای کسب و کار است. ایشان ابراز نارضایتی 
برخی تولیدکنندگان در بازدید روز دوشنبه رهبری از نمایشگاه 
را نشان دهنده عمل نکردن دولت به تذکراتی دانستند که سال 
کرده  بیان  دولتمردان  به  خطاب  دیداری  چنین  در  گذشته 
بودند. رهبر انقلاب تأکید کردند: مسئولان دولتی باید به جد 
مسئله بهبود فضای کسب و کار را دنبال و موانع را برطرف 
کنند. حضرت آیت الله خامنه ای نظارت دولت را مکمل حمایت 
از بخش خصوصی برشمردند و گفتند: این نظارت که با دخالت 
متفاوت است، مطلقاً قابل اغماض نیست. برخی سوءاستفاده ها 
در اجرای سیاست های اصلی ۴۴، نمونه ای از مشکلاتی بود که 
رهبر انقلاب در تبیین معایب فقدان نظارت صحیح به آن اشاره 
کردند و گفتند: به همین علت در روند اجرای سیاست های اصل 
۴۴، کارهای بی قاعده ای انجام شد که هم به بنگاه ها، هم به 
کشور و هم به مردم ضربه زد. ایشان در تبیین موانع موجود 
نظیر  مشکلاتی  به  دولت،  درون  در  کار  و  کسب  فضای  در 
مراکز متعدد تصمیم گیری، تعارض تصمیم گیری در بخش های 
مختلف دولتی و طول کشیدن بی منطق صدور مجوز فعالیت ها 
اشاره کردند و گفتند: به چه دلیل مذاکره برای فعالیت یک 
شرکت بخش خصوصی در صنایع بالادستی نفت باید ۳ سال 
در  زیست  محیط  و  معدن  مانند  بخش هایی  یا  بکشد  طول 

فعالیت های بخش معدنی تصمیمات متعارض بگیرند؟
موانع  از  دیگری  نمونه  عنوان  به  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
دولتی کسب و کار به محدودیت منابع مالی در نتیجه کنترل 
نقدینگی اشاره کردند و افزودند: کاهش و توقف رشد نقدینگی 
سیاست درستی است و تلاش های دولت در این زمینه تا حدی 

موثر بوده است اما محدودیت ایجاد شده در منابع تخصیصی 
و  بنگاه های کوچک  نباید متوجه  تولیدی،  فعالان  به  بانک ها 
متوسط شود؛ نه اینکه همین منابع محدود هم به شرکت های 
دولتی یا شرکت های خاص و زرنگ با ارتباطات گسترده داده 
شود که مدیریت اصلی حل این مشکل با بانک مرکزی است. 
رهبر انقلاب تأکید کردند: موانع درون دولتی فضای کسب و 
و  رئیس جمهور  تصمیم گیری  دولت،  در  مشاوره  با  باید  کار 
مدیریت معاون اول، رفع شود. حضرت آیت الله خامنه ای برخی 
موانع بهبود فضای کسب و کار را هم مربوط به بیرون دولت از 
جمله دستگاه قضایی یا قوای مسلح خواندند و گفتند: سران 
قوا در جلسه ای که با اختیارات لازم تشکیل می شود، اینگونه 
موانع را حل و فصل کنند و اگر به هر دلیلی نشد، به رهبری 
هم  را  خصوصی  بخش  مسئولیت های  ایشان  کنند.  منتقل 
در روند استفاده بهینه از ظرفیت این بخش، مهم دانستند و 
گفتند: انضباط، رعایت ضوابط، پایبندی به قوانین و مقررات 
و سلامت کار جزو وظایف اصلی بخش خصوصی است که باید 
آنها عمل شود. حضرت آیت الله خامنه ای  با نظارت دولت به 
حمایت و پشتیبانی دولت های جهان از شرکت ها و بنگاه های 
بزرگ خود را از عوامل موفقیت آن شرکت ها دانستند و گفتند: 
یکی از کمک های ضروری دولت به بخش خصوصی، کمک به 
توسعه صادرات و بازارهای خارجی است که در این زمینه باید 
دیپلماسی اقتصادی با کار مشترک دولت و بخش خصوصی 
تقویت شود. ایشان با اشاره به وجود مشکلات خارجی مانند 
تحریم ها و خصومت های بدخواهان گفتند: این موارد بی تردید 
ضربه زننده است و برای کشور مشکلاتی ایجاد می کند اما از 
همین مسائل نیز می توان فرصت ساخت، همچنان که جوانان 
ما از این فرصت استفاده کردند و امروز به تسلیحات نظامی و 
یا دستاوردهای علمی خیره کننده ای مانند پیشرفت در بخش 
فضایی و پرتاب ماهواره ای مانند ثریا دست پیدا کرده ایم که اگر 
تحریم ها نبود، امروز این دستاوردها را نداشتیم. رهبر انقلاب 
در جمع بندی سخنان شان گفتند: اگر مدیریت لازم و حمایت 
صحیح از بخش خصوصی انجام شود پیشرفت چشمگیر ایران با 
توجه به ظرفیت بالا، ثروت طبیعی فراوان، نیروی انسانی نخبه و 
ارتباط خوب دولت و مردم، به واقعیتی ملموس تبدیل می شود.

آیا می توان با روسیه رابطه سودمند داشت؟

چندی پیش روسیه برای دومین بار و با وجود آگاهی از حساسیت ایران 
اقدام به مداخله در موضوع جزایر سه گانه ایرانی کرد. موضع گیری و تکرار 
این حرکت غیرمسئولانه روسیه این شائبه را ایجاد می کند که کرملین 

توجهی به خطوط قرمز جمهوری اسلامی و تمامیت ارضی ایران ندارد. 
کارشناسان معتقدند حملات انصارالله یک تغییر ژئوپلیتیکی در منطقه 
ایجاد کرده و تبعات سیاسی و اقتصادی آن، کشورها را به نحوی تحت 
تاثیر قرار داده است همچنین این احتمال مطرح است که به دلیل عدم 
تغییر موضع ایران در قبال حملات انصارالله، روسیه در پاسخ به شکایت 
کشورهای عرب منطقه نارضایتی خود را به این شیوه به ایران نشان داده 
است. از سوی دیگر مقایسه حجم تجارت سالیانه ۴ میلیارد دلاری ایران 
و حجم تجارت ۲۰ میلیارد دلاری کشورهای عربی با روسیه شاید دلیل 
دیگری برای نزدیکی بیشتر رأی روسیه به اعراب باشد. پس از واکنش 
صریح ایران نسبت به مواضع روسیه و کشورهای عربی حوزه خلیج فارس 
درباره جزایر ایرانی چندی بعد وزیر خارجه روسیه  در موضع گیری 
جدیدی اظهار داشت:  روابط مسکو و تهران راهبردی است و روسیه بدون 
قید و شرط به حاکمیت و تمامیت ارضی ایران از جمله در خصوص 
جزایر ایرانی در خلیج فارس قویا پایبند است. جنگ هاي ایران و روسیه 
سرفصل روابط خارجی ایران در دوره قاجار است. پس از شکست ایران در 
دور اول جنگ با روسیه و انعقاد عهدنامه گلستان، ساختار قدرت در نظام 
بین الملل )رقابتهاي روسیه و انگلیس( موجب وارد کردن ایران به جنگ 
مجدد با روسیه و نیز جنگ در هرات شد. شاید ترکمنچاي را نباید نتیجه 
پیروزي نظامی روسیه دانست، بلکه این شکست محصول خیانت هاي 
داخلی و بدعهدي انگلیسیها بود .موقعیت ممتاز جغرافیایی ایران در نظام 
بین الملل بیش از آنکه براي ایران قدرت آفرین باشد اغلب تهدیدآفرین 
بوده است. نگرش کاسب کارانه دولتهاي اروپایی به ایران، رقابت قدرتهاي 
استعماري، اشغال ایران در جنگ جهانی اول و دوم باوجود اعلان رسمی 
بی طرفی، بحران آذربایجان ، نگرش ابزاري امریکا به ایران پس از خروج 
انگلستان از خلیج فارس، مصادیقی براي این معنا هستند. این شواهد 
نشان میدهند جغرافیاي ممتاز یک کشور به تنهایی براي آن قدرت نمی 
آفریند. منافعی که قدرتهاي بزرگ در روابط با ایران دنبال میکردند، در 
اکثر موارد با اهدافی که ایران از این روابط دنبال می کرده، همسو و یا 
متقارب نبوده است. و دیگر آنکه قدرتهاي بزرگ در ایران فاقد منافع درونی 
وذاتی بودند. اشتراکات راهبردی اقتصادیِ نظامی و سیاسی می تواند باعث 
هم بستگی بیشتر کشورها شود.عضویت ترکیه در ناتو یا تأسیسات آرامکو 
در عربستان را میتوان در همین دسته گنجاند. شیرین هانتر در کتاب 
"سیاست خارجی ایران در دوران بعد از فروپاشی شوروی"  استدلال 
میکند که امریکا هیچگاه در ایران منافع ذاتی و درونی نداشته است. او به 
مطالعه تطبیقی روابط امریکا با ترکیه، عربستان، مصر و ایران می پردازد 
و نشان میدهد، امریکا به دلیل منافع ذاتی و درونی در ترکیه، عربستان 
و مصر، با آنها سیاست مدارا و مساعدت را در پیش گرفت درحالیکه 
در مورد ایران بنا بر شرایط منطقه اي و منافع خود، سیاستی دائماً در 
نوسان داشته است. شواهد تاریخی نشان میدهد که نگرش سایر قدرتهاي 
بزرگ به ایران نیز مانند امریکا بوده است.ضعف اقتصادي، سیاسی، نظامی، 
اجتماعی و ایدئولوژیک دولتهاي ایرانی و نیز فقدان مشروعیت و مقبولیت 
آنها باعث میشده، دولت ایرانی به شدت متأثر از الزامات ساختار نظام بین 
الملل باشد. احمد میرفندرسکی آخرین وزیر امورخارجه و معمار روابط 
ایران و شوروی قبل از انقلاب در مصاحبه ای بیان داشته : ما بین دو بلوک 
قرار گرفتیم، از لحاظ ژئوپولیتیک ما مرز بسیار طولانی و سوابق تاریخی 
خیلی مفصلی با یکی از این دو ابرقدرت  داریم. اگر دل ما طرف غرب 
باشد عقلمان باید تا حدود زیادی طرف شرق باشد، برای اینکه ما در شرق 
زندگی می کنیم نه در غرب. فن سیاست یعنی همین. فن سیاست مقدار 
زیادی یعنی جمع تضاد. همین جاست که دانش سیاست و سیاست مدار 
به کمک کشورها می آیند. در واقع روس ها به درستی در پی منافع ملی 
خود هستند.آن ها با ایجاد توازن در روابط خود با ایران و کشور های عرب 
منطقه حداکثر بهره وری را بدست می آورند.تنها راه علاج مقابله با سوء 
استفاده برخی کشورها، بازگرداندن توازن به روابط خارجی است. موازنه 
سازی در سیاست خارجی همیشه راهکاری برای ارتقاء امنیت ملی و بسط 
و گسترش قدرت ملی، استفاده از فرصت ها و کاهش تهدیدات محسوب 
می شود. بر اساس سیاست خارجی واقع گرا و معطوف به حداکثر منافع 
ملی، ایران نمی تواند بدون موازنه سازی بین این متغیرها و توجه به سایر 
بازیگران جهان منافع ملی خود را کسب کند. گره سیاسی و اقتصادی با 
تنظیم قرارداد ها و تأسیسات بر اساس منافع مشترک ایجاد می شود.در 
واقع هر دو طرف از یک مسیر مشترک بهره می برند و این باعث ایجاد هم 

بستگی بین کشورها خواهد بود.
امروز با نگاهی به سیاست های تشکیل اتحادها و اتحادیه ها در سطح 
ده ها کشور می توان به لزوم ایجاد زنجیره های در هم تنیده و مستحکم با 
دیگر ملت ها پی برد.در واقع یکی از اساسی ترین مولفه های رشد اقتصادی 
ورود سرمایه های خارجی به صنایع هر کشور است.ایران با عضویت در 
مجامع، اتحاد های سیاسی و اقتصادی و همچنین ایجاد گره های اقتصادی 
با کشورهای دیگر می تواند تعادل را به روابط برگرداند و حداکثر منافع را 

محقق سازد.
Alborz.payam@gmail.com

یادداشت آن کسی که نفسش را محاسبه کند، سود 
برده است و آن کسی که از محاسبه 

نفس غافل بماند، زیان دیده است.

امام رضا )ع(

کلام نور

خبر

رهبر انقلاب در دیدار فعالان اقتصادی
 و تولیدکنندگان تبیین کردند:

مسئولیت های دولت 
و بخش خصوصی
 برای پیشـرفت 

اقتصـادی

تحمیل ناترازی به بودجه 1403 توسط مجلس؛

تحمیل کسری به بودجه منجر به افزایش تورم می شود
سخنگوی اقتصادی دولت گفت: امیدواریم 
در مراحل پایانی بررسی بودجه سال آینده، 
تجدید نظر نسبت به تحمیل ناترازی ها رقم 

بخورد.
به گزارش زمان به نقل ازمهر، سید احسان 
خاندوزی دیروز در نشست خبری اظهار کرد: 
اولویت سیاست گذاری دولت سیزدهم از ابتدا 
متغیرهای  به  بخشی  رونق  فعالیت،  به  آغاز 
حقیقی اقتصاد، مهار متغیرهای اسمی مانند 
تورم، بازگرداندن روند مثبت سرمایه گذاری، 
بهبود محیط کسب و کار و رفع موانع تولید 
افزود:  اقتصادی دولت  بوده است. سخنگوی 
رهبر معظم انقلاب در جلسه دیروز صبح خود 
با کارآفرینان نیز با تاکید بر اینکه سیاست مهار 
رشد نقدینگی یکی از اولویت های کشور است، 
در عین حال بر تأمین مالی تولید و اهمیت 
مؤکد  تاکید  نیز  بخش  این  به  بخشی  رونق 

داشتند.
تحمیل ناترازی به بودجه 1403

 توسط مجلس
و  کرد  اشاره  بودجه ۱۴۰۳  لایحه  به  وی 
گفت: تلاش دولت در بودجه ریزی این بوده 
که کمترین مقدار ناترازی را به کشور تحمیل 

کند. در لایحه پیشنهادی دولت برای بودجه 
به  درآمدها  تا  کردیم  تلاش  نیز  آینده  سال 
صورت واقعی پیش بینی شود. اما شاهد بودیم 
که برخی تغییرات در مجلس شورای اسلامی 
رقم خورد که این اقدام هدف گذاری های مهم 
می کند.  مواجه  ابهام  با  را  تورم  مهار  مانند 
به  مصارفی  همچنین  کرد:  اضافه  خاندوزی 
بودجه اضافه شد که درآمدهای پایدار برای 
اگر  قطعاً  نیست.  دسترس  در  آن ها  تحقق 
تأمین مصارف وجود  برای  پایدار  درآمدهای 
استقبال  مجلس  مصوبات  از  دولت  داشت، 
می کرد، اما مسئله این است که منابع پایدار 
غیر تورم زا برای این مصارف وجود ندارد. وزیر 
اقتصاد تاکید کرد: امیدواریم در مراحل پایانی 
بررسی بودجه سال آینده، تجدید نظر نسبت 
به تحمیل ناترازی ها رقم بخورد.وزیر اقتصاد 
در مورد آثار تورم بر زندگی مردم گفت: قبول 
داریم که آثار کاهش تورم و رونق اقتصادی 
در زندگی مردم کمتر احساس شده است که 
را  بهبود شاخص ها  در  پایداری  موضوع  این 
می طلبد. در مجموع تلاش دولت این است که 
با ایجاد ثبات در متغیرها، آثار بهبود شاخص ها 
و  ملموس  مردم  در سفره  را  تورم  و کاهش 

محسوس کند.
مهار تورم و رشد تولید در 1403

بانک  اطلاعیه  درباره  توضیحاتی  در  وی 
نرخ سود ۳۰ درصد در  با  رابطه  مرکزی در 
ماه های پایانی سال، گفت: در ماه های پایانی 
گردش  در  سرمایه  برای  پول  تقاضای  سال، 
افزایش می یابد، از سوی دیگر تنگناهایی برای 
اختصاص اعتبارات و تسهیلات نیز وجود دارد. 
این اقدام تدبیر بانک مرکزی به منظور تأمین 
بخشی از منابعی مورد نیاز است. سخنگوی 
اقتصادی دولت تاکید کرد: با این اقدام از یک 
سو به اختصاص سرمایه ها در خدمت تولید 
کمک می کند و از سوی دیگر به مهار تورم 

منجر خواهد شد.
تحمیل کسری به بودجه منجر به 

افزایش تورم می شود
خاندوزی در پاسخ به سوالی مبنی بر بار مالی 
۴۰۰ هزار میلیارد تومانی مجلس در بودجه 
سال آینده گفت: برخی مصوبات مجلس در 
بودجه سال ۱۴۰۳ ث با اخذ نظر دولت بود 
تا ۲۰ درصدی  افزایش ۱۸  آنها  از  یکی  که 
حقوق کارمندان بود که برای آن منبع پایدار 
درآمدی شناسایی شد؛ اما برخی از مصوبات 

نیست؛  پایدار  درآمدهای  بر  متکی  مجلس 
افزایش  به  بودجه، منجر  به  تحمیل کسری 
تورم و کاهش قدرت خرید مردم می شود و 
با اصل ۷۵ قانون اساسی هم در تعارض است. 
پایانی  مراحل  در  امیدواریم  کرد:  تاکید  وی 
بررسی بودجه، کمترین کسری برای بودجه 
سال ۱۴۰۳ رقم بخورد. سخنگوی اقتصادی 
دولت در پاسخ به این سوال که کسری بودجه 
ناشی از مصوبات مجلس چه تأثیری بر کنترل 
از  تورم خواهد داشت، گفت: امیدواریم پس 
طی شدن مراحل تصویب قانون بودجه سال 
۱۴۰۳، شاهد باشیم که برخی از چالش ها و 
طرف  بر  بودجه  در  شده  ایجاد  ناترازی های 
شود. وی افزود: اما پس از تصویب قانون، در 
صورت ناتراز بودن بودجه، حتماً تصمیم دولت 
این خواهد بود که به عنوان خط قرمز اصلی 
خود از پولی شدن کسری بودجه جلوگیری 
کند. خاندوزی تاکید کرد: بنابراین در صورت 
که  شود  اضافه  بودجه  در  مصارفی  آنکه 
درآمدهای پایدار آن به صورت صریح مشخص 
ارائه  با  تا  می کند  تلاش  دولت  باشد،  نشده 
تورم  کاهش  سیاست های  از  اصلاحیه هایی 

صیانت کند.

برنامه های روسای احزاب شورای وحدت تشریح شد؛

متکی: باید از فرصت انتخابات بهترین استفاده را ببریم 
دومین  در  وحدت  شورای  سخنگوی 
احزاب شورای  روسای  گردهمایی سراسری 
وحدت بر لزوم مشارکت مردم در انتخابات و 
استفاده از فضای به وجود آمده فعلی تاکید 

کرد.
منوچهر  ازایسنا،  نقل  به  زمان  گزارش  به 
سراسری  گردهمایی  دومین  در  متکی 
روسای احزاب شورای وحدت، گفت: مقطع 
وحدت  شورای  نشست  به  فعلی  حساس 
امیدوارم  که  است  داده  ویژه ای  اهمیت 
را  استفاده  بهترین  فرصت  این  از  بتوانیم 
داد:  ادامه  وحدت  شورای  سخنگوی  ببریم. 
در مدت سه سال ۴۰ حزب تصمیم گرفتند 
شورای وحدت را تاسیس کنند. امیدوارم این 
تشکل منادی وحدت در جامعه در راستای 
وی  باشد.  انقلاب  دستاوردهای  از  حراست 

تهران  شهر  و  استان  امیدواریم  داد:  ادامه 
قبولی  قابل  نصاب  با مشارکت خوب  بتواند 
از مشارکت در انتخابات اسفند ۱۴۰۲ را به 
وقتی  کرد:  خاطرنشان  متکی  آورد.  دست 
صحبت از اسلام می کنیم و درک مشترکی 
نخواهیم  مشکلی  یکدیگر  با  داریم  آن  از 
داشت اما وقتی قرائت های مختلفی از اسلام 
جایگاه  می شود.  آغاز  چالش ها  می شوند 
جامعه روحانیت ورای شورای وحدت است و 
نقش راهنما، هدایتگر و تذکر دهنده را دارد. 
شورای وحدت می تواند برخی ایده های اولیه 
انسجام  و  اتحاد  در حوزه  را  انقلاب  بزرگان 
شکل دهد. انتخابات کار دوم ماست کار اصلی 
کشور  اوضاع  بررسی  وحدت  شورای  در  ما 
سخنگوی  است.  حکمرانی  نظام  اساس  بر 
شورای وحدت ادامه داد: ایران و آمریکا دو 

کشور مهم و تاثیرگذار هستند که تصمیمات 
تاثیر  بر مسائل منطقه و جهان  داخلی شان 
می گذارد و در عین حال با هم اختلاف دارند. 
یا  ایران  براندازی  سناریوی  دو  آمریکایی ها 
تغییر رفتار ایران را برنامه ریزی کردند. همه 
اقداماتشان نیز در جهت پیاده کردن این دو 
سناریوست.متکی با اشاره به رویکرد ایران در 
حوزه سیاسی و بین المللی و اقتصاد با بیان 
این که »به نظرم بنده می توان ۱۰۰ موضوع 
اجماع  به  آن ها  درباره  و  کرد  استخراج  را 
رسید« گفت: اگر شورای وحدت روزی دولت 
را در اختیار گرفت بر اساس همین شاخص ها 
می تواند کشور را اداره کند. سخنگوی شورای 
وحدت با بیان این که »حمایت، مشاوره و نقد 
منصفانه را در تعامل با دولت رئیسی در پیش 
گرفته ایم« خاطرنشان کرد که برای انتخابات 

مجلس برای هر نماینده پیش بینی کرده ایم 
اختیار  در  را  منطقه  تهران ۳۰  نماینده  هر 
داشته باشد تا بتواند امور مربوط به آن ها را 
انجام دهد و مدیریت کند.  شورای وحدت 
در نظر دارد هر تعداد از کرسی های مجلس 
را در اختیار گرفت، نمایندگانش فراکسیون 
را در مجلس تشکیل دهند  شورای وحدت 
لوایح  و  طرح ها  درباره  جمعی  نظر  طبق  و 
فکر  در  داد:  ادامه  وی  کنند.  تصمیم گیری 
شورای  خاص  نمایندگان  به  دادن  شکل 
مذاکره  و  رایزنی  حال  در  البته  و  وحدت 
هستیم.   انسجام  و  تفاهم  به  رسیدن  برای 
سراسر  از  وحدت  شورای  خاص  نمایندگان 
کشور،  باید میثاق نامه این شورا را امضا کرده 
میثاق  وحدت  شورای  عالی  هیئت  باشند. 
نامه ای را تهیه کرده که باید به تصویب برسد.

واکنش یمن به اتهام زنی آمریکا علیه ایران

بامداد  یمن  سیاسی  عالی  شورای  عضو  الحوثی«  علی  »محمد 
سه شنبه ادعای واشنگتن مبنی بر دست داشتن ایران در حمله اخیر 

به پایگاه نظامی آمریکا در اردن را رد کرد.
به گزارش زمان به نقل ازفارس، الحوثی با بیان اینکه آمریکا برای 
سرپوش گذاشتن روی این شکست خود روایتی گمراه کننده ارائه 
می کند، گفت که مردم جهان نباید این ادعاها را بپذیرند. وی در 
صفحه شخصی خود در شبکه اجتماعی »ایکس« )توئیتر سابق( 
ضمن نادرست توصیف کردن ادعای مخفی شدن پهپاد مهاجم پشت 
هواپیمای جنگی آمریکایی در حال بازگشت به پایگاه، نوشت: »زیرا 
سرعت این دو هواپیما متفاوت است و نمی توان فرود را تعیین کرد 
و سرعت پهپاد را به آن ربط داد«. این مقام ارشد یمن تصریح کرد: 
»اما این شکست آشکار در سیستم پدافند هوایی آمریکا است و آنچه 
این مقام ها ادعا می کنند سرپوش و روایت گمراه کننده واضحی است 
که مردم نمی توانند آن را بپذیرند«.پیش از این وبگاه »پالتیکو« به 
نقل از مقام های اطلاعاتی آمریکا ادعا کرده بود که پهپاد مهاجم به 
پایگاه این کشور در اردن ساخت ایران بوده و برای شناسایی نشدن 
توسط رادارها، پشت یک هواپیمای آمریکایی که در حال بازگشت به 
این پایگاه بوده، مخفی شده بود. این ادعا در حالی است که »سابرینا 
که  اذعان کرد  آمریکا شامگاه دوشنبه  دفاع  وزیر  معاون  سینگ« 
واشنگتن هنوز به جمع بندی نهایی درباره اینکه حمله مرگبار به 
نیروهای این کشور در اردن توسط چه گروهی انجام شده نرسیده 
و اطلاعاتی درباره اینکه این حمله به دستور ایران انجام شده باشد 

وجود ندارد.

خبر
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مجلس

مفقودی
سند کمپانی وانت میتسوبیشی  تیپ ال ۲۰۰  به رنگ سفید –روغنی مدل ۱۹۹۳  
به شماره موتور۰۰۱۳۵۹وشماره شاسی ۰۰۰۵۲۴ وباشماره پلاک ۴۸ ایران ۹۲۵ ب 
۶۱ به نام شرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر)سهامی خاص ( مفقود و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
کلیه مدارک اعم از برگ سبز ،سند کمپانی ، سند مالکیت خودرو سواری پراید صبا 
جی تی ایکس مدل۱۳۸۲سبز یشمی روغنی به شماره موتور۰۰۵۷۳۵۱۷ به شماره 
شاسی S۱۴۱۲۲۸۲۱۲۸۶۷۲ به شماره پلاک ۳۷ایران ۵۵۶ب۵۴ مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط می باشد.خ

 مفقودی مدرک تحصیلی
مدرک تحصیلی اینجانب  فرشته مهراجی فرزند عسگر به شماره  ملی۲۷۹۰۷۵۱۴۱۲  
صادره از خوی در مقطع کارشناسی  پیوسته رشته شیمی-شیمی دارویی صادره از 
مفقود   ۱۰۹۱۵۹۶۶۵۶-۴۰۱  /  ۱۳۷  /  ۴۰۳ شماره  با  خوی  آزاد  دانشگاهی  واحد 
گردیده است و فاقد اعتبار می باشد .از یابنده تقاضا می شود اصل مدارک به دانشگاه 

آزاد اسلامی واحد خوی بنشانی خوی-جاده سلماس ارسال نماید.خ

مفقودی
نارنجی  رنگ  به  .کا ۳۶/۹۱۱  ال  تیپ  بنز  کمپرسی سیستم  کامیون  کمپانی  سند 
با شماره موتور ۱۰۰۱۶۴۶۵ و شماره شاسی ۱۴۷۲۸۱۲۸با  –روغنی مدل ۱۳۶۰ 
بوشهر  استان  برق  نیروی  توزیع  شرکت  نام  به   ۳۷ ۵۳۸ع  ۴۸ایران  پلاک  شماره 

)سهامی خاص ( مفقود و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

مفقودی
سند کمپانی وانت دوکابین سیستم تویوتا تیپ هایلوکس جی ال مدل ۱۹۹۲ به رنگ 
سفید –روغنی با شماره موتور ۹۵۰۱۹۷ و شماره شاسی ۰۱۶۶۱۶ و شماره پلاک 
۴۸ ایران ۹۵۱ب ۵۳ به نام شرکت توزیع نیروی برق استان بوشهر )سهامی خاص ( 

مفقود و زا درجه اعتبار ساقط می باشد. 

مفقودی
شماره  به  حسینعلی  فرزند  بابائی  محمدطاهر  اینجانب  فارغ التحصیلی  مدرک 
شناسنامه ۳۰۹ صادره از بهشهر در مقطع کارشناسی رشته حقوق صادره از واحد 
دانشگاهی بهشهر با شماره ۳۸۴۸۳۷۷ مفقود گردیده و فاقد اعتبار می باشد. از یابنده 

تقاضا می شود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد بهشهر ارسال نماید.
بهشهر

مفقودی
   برگ سبز سواری پراید تیپ صبا GTXIمدل ۸۵به رنگ مشکی با شماره موتور 
پلاک ۴۴۱س۵۳ایران  شماره  شاسی S۱۴۱۲۲۸۵۷۸۳۲۸۷با  شماره  ۱۴۶۵۹۶۷و 

 قایم شهر۸۲مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

چرایی هجمه به شورای نگهبان؟
یدالله جوانی

با اعتماد به شورای نگهبان، رأی می دهند. برای نمونه،  مردم 
کسی که در دوره مسئولیت خود نشان داده است به هر دلیل، 
تحت فشارها یا جریان نفوذ یا انگیزه های شخصی، حاضر است 
روی قدرت دفاعی کشور معامله کند و به خلع سلاح کشور تن 

بدهد.
انقلابی است  نهادهای  از جمله  قانون اساسی،  شورای نگهبان 
قرار  مورد شدیدترین هجمه ها  تاکنون،  زمان شکل گیری  از  که 
گرفته است. البته در این نوشتار، منظور از مهاجمان به شورای 
نگهبان، کسانی نیستند که در مواقعی به نقد عالمانه و منصفانه 
همت  دلسوزانه  صورت  به  خاص  موضوع  در  شورا  این  عملکرد 
جریانی،  لحاظ  به  که  هستند  کسانی  منظور  بلکه  می گمارند؛ 
گروهی یا فردی، این نهاد نگهبان قانون اساسی را مانع اصلی سر 
راه مقاصد سیاسی خود می دانند. در تبارشناسی و ماهیت شناسی 
کسانی که شورای نگهبان را تخریب می کنند، یک نقطه مشترک 
وجود دارد. تخریب کنندگان نهاد محافظ قانون اساسی را می توان 

در سه گروه دسته بندی کرد:
 ۱ ـ دشمنان و مخالفان نظام جمهوری اسلامی.

۲ ـ کسانی که از یک سو با آرمان ها و ارزش های انقلاب اسلامی 
در  قدرت  ساختار  به  ورود  به  سو  دیگر  از  اما  داشته،  فاصله 

جمهوری اسلامی میل دارند.
۳ـ دسته سوم از مهاجمان به شورای نگهبان، کسانی هستند 
همین  دلیل  به  چه بسا  و  بوده  انقلابی نما  یا  انقلابی  ابتدا  از  که 
ویژگی ها، بارها با تأیید همین شورا و از طریق انتخابات به ساختار 
ارزش های  و  آرمان ها  با  زمان  گذر  در  اما  شده اند،  وارد  قدرت 
انقلاب اسلامی فاصله گرفته یا فاصله آنان و بی اعتقادی شان به 
تصدی  برای  را  خود  صلاحیت های  و  شده  آشکار  ارزش ها  این 

مسئولیت در جمهوری اسلامی از دست داده اند. 
با توجه به رسالت ذاتی و جایگاه حساس و حیاتی این شورا در 
نگهبانی از قانون اساسی و حیات جمهوری اسلامی، چرایی هجمه 
و تخریب این شورا، بسیار روشن و قابل فهم است. طبق قانون 
اساسی جمهوری اسلامی، احراز صلاحیت کسانی که می خواهند 
است.  نگهبان  با شورای  انتخاباتی شوند،  رقابت های  وارد عرصه 
به عمل  تأیید نشود، نسبت  آنان  بنابراین، کسانی که صلاحیت 
و  دانسته  محق  را  خود  زده،  دست  مخالفت  به  نگهبان  شورای 
اقدام شورای نگهبان را خلاف قانون یا اقدامی جناحی و سیاسی 

توصیف می کنند.
 گروه سوم به دلیل سابقه خود، بیش از گروه اول و دوم قدرت 
شورای  کار  البته  دارند.  را  نگهبان  شورای  کشیدن  چالش  به 
برابر  در  عملکردش  قبال  در  عمومی،  افکار  اقناع  در  نگهبان 
اقدامات تخریبی گروه سوم، کاری بسیار دشوار است. برای نمونه، 
با تأیید همین شورا، به  انتخابات،  از  کسی که در چندین دوره 
پست های کلیدی نظام دست یافته و اکنون صلاحیتش از سوی 
همین شورا رد می شود، به راحتی می تواند موضع شورا را حداقل 
در ذهن  بخشی از جامعه با چالش مواجه کند. این چالش سازی 
برای شورای نگهبان و متهم سازی آن به رفتار جناحی و سیاسی 
با  شده،  ردّصلاحیت  افراد  که  می شود  جدی تر  آن گاه  حزبی، 
و  اسناد  انتشار  در  شورا  این  قانونی  و  شرعی  محدودیت های 

مدارک آشنا باشند. 
و  اصرار  با  ردّصلاحیت شده،  افراد  بسا  مواردی چه  در چنین 
تأکید بر اینکه شورا دلایل ردش را به مردم بگوید، می خواهند 
فاقد وجاهت  را  و عملکرد شورا  دانسته  واجد صلاحیت  را  خود 
شورای  هم  مواردی،  چنین  در  کنند.  معرفی  شرعی  و  قانونی 
داشته  را  تلاشش  نهایت  عمومی  افکار  تنویر  برای  باید  نگهبان 
باشد و هم بر اصحاب رسانه و صاحبان قلم و جایگاه سخن، لازم 
است در این زمینه ورود کرده و نگذارند شورای نگهبان بی جهت 

در افکار عمومی تخریب شود. 
انتخابات پیش رو و  با توجه به فضا و شرایط  در این نوشتار، 
هجمه ها به شورای نگهبان، دو نکته بیش از پیش باید مورد توجه 
قرار گیرد. نکته اول اینکه، هجمه ها و فشارها بر شورای نگهبان 
برای گرفتن تأیید و مجوز ورود به انتخابات، خود دلیل و نشانه 
آن است که نظام رأی مردم را حق الناس دانسته و آن را محافظت 
کرده، مردم به هر شخصی رأی دهند، این رأی خوانده می شود 
و براساس قانون، افراد یا فرد با بیشترین آرا، منتخب مردم اعلام 
می شود. در واقع، این نکته از سلامت انتخابات در ایران حکایت 
دارد. نکته دوم به نقش مرجعیت قانونی شورای نگهبان در احراز 

صلاحیت ها برمی گردد. 
به هر حال، شورای نگهبان با شش فقیه و شش حقوقدان، در 
پیشگاه خداوند متعال و ملت ایران مسئولیت دارد و اگر کسی 
صلاحیت لازم را ندارد یا اگر هم در گذشته داشته و اکنون از 

دست داده، باید طبق قانون به وظیفه اش عمل کند.
 مردم با اعتماد به شورای نگهبان، رأی می دهند. برای نمونه، 
کسی که در دوره مسئولیت خود نشان داده است به هر دلیل، 
تحت فشارها یا جریان نفوذ یا انگیزه های شخصی، حاضر است 
روی قدرت دفاعی کشور معامله کند و به خلع سلاح کشور تن 
بدهد، آیا صلاحیت لازم برای تصدی دوباره مسئولیت در سطوح 

بالا را دارد؟
Alborz.payam@gmail.com

یادداشت

رژیم صهیونیستی خطری
 برای کل بشریت

 
نایب رییس مجلس در دیدار رییس گروه همکاری 
شورای فدراسیون روسیه گفت: رژیم صهیونیستی نه 
تنها خطری برای منطقه، بلکه خطری برای بشریت 

است.
به گزارش زمان به نقل ازمهر، »دیمیتری واسیلینکو« 
با  روسیه  فدراسیون  شورای  همکاری  گروه  رئیس 
»حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری« نایب رئیس مجلس 
ذوالنوری در  و گفت وگو کرد.  اسلامی دیدار  شورای 
این دیدار، مواضع فدراسیون روسیه در خصوص توقف 
جنگ در غزه را مهم برشمرد و گفت: رژیم صهیونیستی 
نه تنها خطری برای منطقه، بلکه خطری برای بشریت 
گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  است.نایب 
جمهوری اسلامی ایران و فدراسیون روسیه دو کشور 
تأثیرگذار در منطقه هستند و پارلمان های دو کشور 
می توانند در روابط دوستانه دو کشور تأثیرگذار باشند. 
وی افزود: سالیان متمادی است که روابط ایران و روسیه 
بسیار خوب بوده و روند رو به رشد و رو به توسعه ای 
دارد و در عین حال که مشترکات مثبت فراوانی داریم، 
رئیس  نایب  هستیم.  نیز  مشترک  دشمنان  دارای 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مواضع ایران و 
روسیه در موضوعات مختلف منطقه ای و بین المللی 
نزدیک است، خواستار همکاری هر چه بیشتر طرفین 
در عرصه های مختلف شد و مقابله با یکجانبه گرایی 
آمریکا را از مهمترین اهداف این همکاری ها برشمرد. 
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی از فلسطین 
به عنوان موضوع مشترک دو کشور یاد کرد و مواضع 
فدراسیون روسیه در خصوص توقف جنگ در غزه را 

مهم برشمرد.
رئیس گروه همکاری شورای فدراسیون روسیه نیز با 
اشاره به موقعیت جغرافیایی روسیه و شرایط مناسب 
برای  بالایی  ظرفیت های  گفت:  سرمایه گذاری،  برای 
گسترش همکاری های دو کشور در زمینه های مختلف 
وجود دارد. دیمیتری واسیلینکو در پایان این دیدار پیام 
ارسالی از »ویاچسلاو والودین« رئیس دومای دولتی 
شورای  مجلس  رئیس  به  خطاب  روسیه  فدراسیون 

اسلامی را به حجت الاسلام ذوالنوری تقدیم کرد.

برگزاری انتخابات سالم و پرشور 
همت جمعی را می طلبد

 
عضو هیئت رئیسه مجلس گفت: برگزاری انتخابات 
سالم، امن و پرشور همت و تلاش جمعی را می طلبد 
که مسئولان برگزار کننده یک نقش دارند و عموم مردم 
نیز در دعوت دیگران به این عرصه مأموریت دیگری 

خواهند داشت.
ازتسنیم، مجتبی یوسفی  به گزارش زمان به نقل 
اشاره  با  اسلامی  رئیسه مجلس شورای  هیئت  عضو 
مهمترین  داشت:  اظهار  ماه،  اسفند  انتخابات  به 
رسالت و وظیفه مسئولان اجرایی و نظارتی انتخابات، 
زمینه سازی برای حضور باشکوه آحاد مردم در صحنه 
انتخابات است.وی با یادآوری نقش مردم در عرصه های 
مختلف اداره کشور و اهمیت انتخابات در ابعاد مختلف، 
یادآور شد: باید اهمیت و دستاوردهای حضور مردم در 
صحنه، هر چه بیشتر تبیین شود.عضو هیئت رئیسه 
مجلس شورای اسلامی گفت: علاوه بر برنامه ریزی، اجرا 
و نظارت صحیح در فرایند برگزاری انتخابات بر مبنای 
قانون، بایستی رفتارها و گفتارها هم بیانگر بی طرفی 
و امانت داری مجریان باشد که این امر نیز زمینه ساز 
بود. خواهد  نیز  مشارکت  و  عمومی  اعتماد  تقویت 

یوسفی با بیان اینکه دشمنان مردم و کشور عزیزمان 
با شناخت از اهمیت حضور مردم در انتخابات، همه 
توان خود را برای کم رنگ کردن حضور مردم در پای 
صندوق های رای به کار گرفته اند، تصریح کرد: هرگونه 
بی تفاوتی برای حضور در پای صندوق های رای جواب 
مثبت به خواست دشمنان این مرز و بوم و زمینه ساز 
تشدید اقدامات آن ها علیه ملت ایران خواهد بود.وی 
تاکید کرد: برگزاری انتخابات سالم، امن و پرشور همت 
و تلاش جمعی را می طلبد که مسئولان برگزار کننده 
یک نقش دارند و عموم مردم نیز در دعوت دیگران 
این  داشت.  دیگری خواهند  مأموریت  عرصه  این  به 
نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
هیئت اجرایی و نظارت یکی از جلوه های مردمی بودن 
برگزاری انتخابات است، گفت: لزوم همراهی و همکاری 
مطلوب هیئت های اجرایی با فرمانداران و بخشداران 
در تمامی مراحل فرایند برگزاری انتخابات امری لازم 

و ضروری است.

خبر

نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی گفت: 
اگرافزایش نرخ دلار به ۶۰ هزار تومان ماندگار 
شود،طبیعتا این موضوع همه وضعیت اقتصادی 

کشور را تحت تاثیر خود قرار خواهد داد.
ملت،  خانه  از  نقل  به  زمان  گزارش  به 
حسینعلی حاجی دلیگانی با اشاره به افزایش نرخ 
دلار و رسیدن به مرز ۶۰ هزار تومان گفت: نرخ 
۶۰ هزار تومانی دلار به هیچ وجه قابل پذیرش 
و  شهر،میمه  »شاهین  مردم   نماینده  نیست. 
تصریح  اسلامی  شورای  مجلس  در  برخوار« 
مرکزی  بانک  کل  رئیس  فرزین،  آقای  کرد: 
بودند  داده  قول  مجلس  در  خود  جلسات  در 
که ارزش پول ملی  در مواجه با سایر ارزهای 
به  باید  تقویت شود که  ویژه دلار،  به  خارجی 
این موارد توجه کنند. وی با اشاره به مصوبات 
مجلس در زمینه اصلاحات قانون نظام بانکداری 
تصریح کرد: به موجب این قانون بانک مرکزی، 
مسئولیت مستقیمی در این بخش  - کنترل 
نرخ ارز- داشته و باید به این موضوعات توجه 
جدی داشته باشند.این نماینده مجلس شورای 
اسلامی تاکید کرد: رئیس کل بانک مرکزی باید 
به فوریت به موضوع افزایش نرخ دلار ورود کرده 
و تدابیر درستی را در این بخش اتخاذ کنند، 
ابتدایی  مقطع  در  لازم  اقدامات   اگر  چراکه 
این  و  نرخ دلار صورت پذیرد  جهش و صعود 
موضوع درمان و نرخ دلار به وضعیت ۱۰ روز 
قبل بازگردد، حتما تاثیرات آن برای بازار آسیب 
رسان نخواهد بود اما اگر افزایش نرخ دلار به ۶۰ 
هزار تومان ماندگار شود،طبیعتا این موضوع همه 
وضعیت اقتصادی کشور را تحت تاثیر خود قرار 
خواهد داد. حاجی دلیگانی بیان کرد: ماندگاری 
افزایش نرخ دلار به ۶۰ هزار تومان حتی می 
تواند قیمت کالاهایی که ارتباطی با دلار ندارد 

را افزایش دهد. همچنین این موضوع می تواند 
یک گرانی قیمتی در جامعه را رقم بزند،بنابراین 
دولت باید به سرعت به این موضوع ورود کند. 
ایجاد ثبات  اینکه دولت در زمینه  بیان  با  وی 
ارزی و حفظ ارزش پول ملی  مسئولیت هایی 
را برعهده دارد، ادامه داد: این موارد در قوانین 
جدید مربوط به بانک مرکزی به صراحت مطرح 
شده و دولت باید به این موارد توجه داشته باشد 
چراکه هر چه سریعتر باید اقتصاد کشور از این 

وضعیت خارج شود.
انتقاد ازعدم کنترل قیمت دلار

 ازسوی دولت 
ذبیح الله  مجلس،  کشاورزی  کمیسیون  عضو 
کنترل  ازعدم  انتقاد  با  نیز  ساردوئی  اعظمی 
قیمت دلار ازسوی دولت، گفت: به یقین بخشی 
از تولید در کشور مانند حوزه کشاورزی نیازمند 

محصولات  دیگر  و  سم  و  کود  بذر،  واردات 
است، بنابراین تهیه این اقلام -که برای تامین 
ارز  قیمت  از  است-  ضروری  مردم  معیشت 
تاثیر می پذیرند، با هدف تامین معیشت مردم 
ضروری است اما بالا رفتن قیمت دلار به این 
مهم خدشه وارد می کند، ضمن آنکه بازار معطل 
دولت یا تعزیرات برای کنترل قیمت نخواهد شد 
و قیمت ها توسط خودشان بالا و پایین می شود. 
مجلس  در  عنبرآباد  و  جیرفت  مردم  نماینده 
شورای اسلامی ادامه داد: مردم و نمایندگان از 
دولتمردان اقتصادی و سیاسی و نظارتی کشور 
تا  دارند  نگه  ثابت  را  دلار  قیمت  دارند  انتظار 
قیمت دیگر کالاهای اساسی از افزایش آن تاثیر 
نپذیرد، درواقع مانع از اثرگذاری مسائل سیاسی 
و منطقه ای بر قیمت ارز و به دنبال آن اقتصاد 
و معیشت مردم شوند. وی تاکید کرد: افزایش 

ساعتی قیمت طلا و ارز در این ایام برای مردم 
شاهد  ما  و  کرده  ایجاد  بسیاری  نگرانی های 
می رود  انتظار  لذا  هستیم  مسئولان  سکوت 
مسئولان دولت و بانک مرکزی به درستی درباره 
چرایی وضع فعلی توضیح دهند و راهکار خود 
کمیسیون  عضو  بگذارند.  میان  در  مردم  با  را 
کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست 
در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه وضعیت 
بازار در مدت اخیر بیانگر این است که دولت 
ندارد،  تورم  و  بازار  کنترل  برای  موثری  برنامه 
مطرح کرد: اگرچه دولت در تبلیغات انتخاباتی، 
شعار کنترل تورم، ساخت مسکن، رونق تولید، 
واردات خودرو و... را داده بود و با اینکه مجلس 
در این موارد، قوانین را تصویب و دست دولت را 
باز گذاشته اما به هیچ کدام از این وعده ها به طور 

موثر عمل نشده است.

نرخ ۶۰ هزار تومانی دلار به هیچ وجه قابل پذیرش نیست؛

دولت مسئول حفظ ارزش پول ملی است

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات 
توضیحاتی  بیان  به  اسلامی  شورای  مجلس 
شیوه  به سمت  کشور  پیش رفتن  لزوم  درباره 
اخذ مالیاتهای مستقیم و تغییر جهت از شیوه 

اخذ مالیاتهای منبع محور پرداخت.
به گزارش زمان به نقل ازتسنیم، جعفر قادری، 
محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کمیسیون  عضو 
مجلس شورای اسلامی دربارۀ لزوم پیش رفتن 
کشور به سمت شیوۀ اخذ مالیات های مستقیم 
مالیات های  اخذ  شیوۀ  به سمت  رفتن  گفت: 
مستقیم می تواند بخشی از اهداف دولت برای 
به  رسیدن  و  پایدار  درآمد  یک  به  رسیدن 
سیستم عدالت مالیاتی را بهتر محقق کند.وی 
در ادامه بیان کرد: ما به جای اینکه مالیات را از 
منابع دریافت کنیم به سمت شیوه اخذ مالیات 
بر مجموع درآمد و یا همان مالیات های مستقیم 
پیش می رویم، در این شیوه وجوه واریزشده به 

حساب افراد را بررسی و بر این اساس از آنها 
مالیات اخذ می کنیم با این شیوه فشار بر قشر 
با  ادامه  در  می شود.قادری  کمتر  هم  ضعیف 
تأکید بر اینکه با ایجاد عدالت مالیاتی عدالت 
این  در  افزود:  می شود  محقق  هم  اجتماعی 
مالیات های مستقیم، معافیت های  اخذ  شیوه 
اعطایی به تولیدکننده بیشتر می شود و باعث 
می شود منابع لازم در اختیار تولیدکننده برای 
سرمایه گذاری  بیشتر قرار بگیرد.این نماینده 
مجلس یازدهم بیان کرد: اگر فرد درآمدهایی 
را که به دست می آورد، بار دیگر سرمایه گذاری 
منجر  جدید  سرمایه گذاری های  این  کند، 
افزایش  و  بیشتر  و درآمد  اشتغال  افزایش  به 
می شود.عضو  کشور  در  تولیدی  ظرفیت 
کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس 
مالیات های  اخذ  دیگر  سوی  از  کرد:  بیان 
تلاش  تولید کننده  می شود  باعث  مستقیم 

کند ظرفیت های جدیدی را برای تولید ایجاد 
کند. سال های قبل وقتی که افزایش مالیات بر 
ارزش افزوده مطرح شد، مخالفت هایی صورت 
مبتنی  مالیات  نوع  این  چون  ولی  می گرفت 
بر پایه های درستی بود و توجیهات اقتصادی 
امروزه بخش عمده ای  داشت عملیاتی شد و 
از درآمدهای دولت از طریق مالیات بر ارزش 
افزوده تأمین می شود. قادری گفت: باید توجه 
مالیاتی  فرارهای  از  کنیم که کنار جلوگیری 
و اخذ مالیات عادلانه باید بحث رسیدگی به 
اعتراض های مالیاتی هم مورد توجه قرار بگیرد.

بودجه مجلس  و  برنامه  این عضو کمیسیون 
است  این  مردم  شکواییه  و  گله  داد:  توضیح 
که چرا تفاوت و تبعیض در پرداخت مالیات ها 
مردم  اعتراض های  به  چرا  و  دارد  وجود 
به شکل  مالیات ها  چرا  و  نمی شود  رسیدگی 
مضاعف اخذ می شود. منبع درآمدهای دولت 

به شیوه  مالیاتی  درآمدهای  این  محل  از  باید 
مالیات مستقیم دریافت شود، ولی اینکه دولت 
رسیدگی  بی عدالتی ها  و  اعتراض ها  این  به 
نمی کند برای ما عواقبی در پی خواهد داشت.

قادری با ابراز اینکه برخی از افراد از ارتباطاتی 
مالیات های  و  دارند سوءاستفاده می کنند  که 
خود را پرداخت نمی کنند گفت: سیستم ما یک 
سیستم فردمحور و سنتی است و هنوز فرآیند 
اخذ مالیات ها سیستمی نشده است.وی توضیح 
داد: در این شیوه مالیاتی معافیت های هدفمند 
می شود و اقشار ضعیف از پرداخت مالیات معاف 
می شوند، همچنین تولیدکنندگان در این شیوه 
فشار مالیاتی ندارند و اقشار ضعیف هم با توجه 
به هزینه های معیشتی، درآمد، تعداد اعضای 
خانوار و دهک آنها مالیات پرداخت می کنند، 
این شیوه کاملاً سیستمی، هوشمند و عادلانه 

است.

ستاد  تشکیل  از  کشور  انتخابات  ستاد  رئیس 
امنیت انتخابات خبر داد و گفت: برنامه ریزی های 
در  انتخابات  امنیت  که  شده  انجام  دقیقی 
دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی با کمک 

مردم تأمین شود.
سید  ملت،  ازخانه  نقل  به  زمان  گزارش  به 
محمدتقی شاهچراغی رئیس ستاد انتخابات کشور 
با اشاره به ۴ مؤلفه مورد تأکید رهبری مبنی بر 
سلامت، مشارکت، امنیت و رقابت در انتخابات، 
انتخابات  اقدامات ما در ستاد  گفت: اساساً همه 
کشور، بر اساس راهبردهای مقام معظم رهبری 
شیوه نامه ها  و  آیین نامه ها  است.  گرفته  شکل 
یا  و  دولت  هیأت  توسط  قانون  برابر  باید  که 
هیأت نظارت تهیه، تأیید و تصویب می شده و یا 
دستورالعمل های جاری، همه بر اساس ۴ راهبرد 
امنیت،  حوزه  در  کرد:  بیان  وی  است.  رهبری 
موضوع  درگیر  که  نهادهایی  و  مجموعه ها  همه 
امنیت هستند، از وزارت ارتباطات، مجموعه ها و 
نهادهای امنیتی و وزارت کشور، ماه هاست تلاش 

می کنند تا این انتخابات به بهترین شکل برگزار 
شود. شاهچراغی با اشاره به فعالیت ستاد امنیت 
انتخابات، تأکید کرد: امنیت هم در حوزه فیزیکی و 
هم رصد تلاش های دشمن برای برهم زدن امنیت 
روانی جامعه و امنیت انتخابات است. همچنین 
امنیت  که  شده  انجام  دقیقی  برنامه ریزی های 
انتخابات در این دوره هم با کمک مردم تأمین 
نیز مردم  شود؛ همانطور که در سنوات گذشته 
نقش کلیدی داشتند. اما تلاش داریم این نقش 
پررنگ تر شود. رئیس ستاد انتخابات کشور تصریح 
کرد: مردم هم در اجرا و هم ایجاد امنیت انتخابات 
سهیم هستند. مرزبانان و به تعبیری مردمی که در 
مرز زندگی می کنند، صاحب نقش هستند و اساساً 

امنیت به واسطه حضور مردم در صحنه است.
مهم ترین تکلیف وزارت ارتباطات در 

برگزاری انتخابات
در  اطلاعات  فناوری  و  ارتباطات  وزارت   
دوازدهمین دوره انتخابات مجلس که قرار است در 
برخی حوزه ها به صورت الکترونیکی برگزار شود، 

مکلف شده زیرساخت های ارتباطی لازم را فراهم 
کند. در بسیاری از کشورهای دنیا اغلب فرآیندهای 
انتخاباتی به صورت الکترونیکی انجام می شود اما 
از کاغذ  استفاده  با  آرا  اخذ و شمارش  همچنان 
انجام می شود.دوازدهمین دوره انتخابات مجلس 
شورای اسلامی قرار است در تاریخ ۱۱ اسفندماه 
سال جاری برگزار شود و  وزارت کشور موظف 
دارای  حوزه های  هشتم  یک  حداقل  در  تا  شده 
تعدد کرسی مجلس، انتخابات را به صورت کاملًا 

الکترونیکی برگزار کند.
 از جمله مزیت های الکترونیکی شدن انتخابات 
می توان به کاهش هزینه های انتخاباتی و افزایش 
دقت و سرعت عمل فرآیند انتخابات اشاره کرد؛ 
در این راستا طبق گفته مسئولان ۲۰ درصد از 
الکترونیک  شکل  به  است  قرار  امسال  انتخابات 
در  تهران  فرماندار  پیش  چندی  شود.  برگزار 
گفت وگویی با اشاره به نزدیکی انتخابات، اعلام کرد 
در این دوره، امکان برگزاری انتخابات به صورت 
الکترونیکی در تهران وجود دارد؛ صندوق های رای 

الکترونیکی از امنیت بالایی برخوردارند و ما برای 
اولین بار انتخابات هیئت اجرایی تهران را با استفاده 
در  بنابراین  دادیم.  انجام  الکترونیکی  از صندوق 
تعدادی از شعب حتما امکان رای گیری به صورت 
الکترونیک وجود خواهد داشت، اما این موضوع در 
گرو تایید نهایی از سوی شورای محترم نگهبان 
خواهد بود.موضوعی که استاندار تهران به آن اشاره 
کرده و گفته است انتخابات الکترونیکی طبق قانون 
یک هشتم حوزه هایی که بیش از یک نماینده دارند 
باید الکترونیکی برگزار شود که در استان تهران 
این آمادگی کامل وجود دارد تا انتخابات با سرعت 
بیشتری برگزار شود.  البته در کنار وجود ظرفیت 
لازم برای برگزاری انتخابات به صورت الکترونیکی 
در تهران، قرار است که انتخابات مجلس در چهار 
حوزه انتخابیه قم، رشت و خمام، آبادان و ملایر هم 
به صورت الکترونیکی برگزار شود. در کنار همه 
تدابیر در نظر گرفته شده وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات هم برای برگزاری انتخابات الکترونیکی 

مجلس مکلف به انجام اقداماتی شده است.

تحقق کاهش فشار بر اقشار ضعیف با اجرای شیوه اخذ مالیاتهای مستقیم

ستاد امنیت انتخابات تشکیل شد
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بازدید پرسنل آبفا خوزستان 
از موزه علم و طبیعت دانشگاه 

شهید چمران اهواز   
کارشناسان  از  تن   ۴۰ فر-اهواز:  وحیدی 
همت  به  خوزستان،   فاضلاب  و  آب  شرکت 
دفتر تحقیقات از موزه علم و طبیعت دانشگاه 

شهید چمران اهواز بازدید کردند. 
و  آب  شرکت  روابط عمومی  گزارش  به 
طبیعت  و  علم  موزه  خوزستان،  فاضلاب 
دانشگاه شهید چمران اهواز شامل دو طبقه از 
پرندگان، خزندگان و حشرات  انواع حیوانات، 
و  ایرانی  دانشمندان  عکس های  و  ماکت   ،
خارجی و زندگینامه آن ها است. بر اساس این 
در  آبفا همچنین  کارشناسان شرکت  گزارش 
بخش علمی و پزشکی این موزه با بیش از یک 
انسان،  بافت های سرطانی  واقعی  نمونه  هزار 
الکترونیک  تمام  و  متحرک  پیکره  بزرگترین 
قلب و عروق انسان در جهان، بخش تشخیص 
های  سازه  دانشمندان،  بدخیم،  های  بیماری 
علمی، آموزشی وهنری ، سیر تحول تکنولوژی، 
زمان  در  خرمشهر  ماکت  شناسی،  اسکلت 
جنگ و ۱۴ زیستگاه بزرگ با حیوانات مربوطه 
مدرن  و  کلاسیک  فیزیک  بخش  همچنین  و 
آشنا شدند.  پیشرفته  آزمایش  از ۵۰  بیش  با 
در  طبیعت  و  علم  موزه  کارشناس  ادامه  در 
این بازدید بخش های مختلف، زیستگاههای 
سوالات  به  و  توضیح  را  پرندگان  و  حیوانات 
مختلف  موارد  در  خوزستان  آبفا  کارشناسان 
پاسخ دادند گفتنی است: موزه علم و طبیعت 
دانشگاه شهید چمران اهواز از لحاظ رتبه بندی 
تا ۱۰  علمی، آموزشی و تحقیقی در ردیف۵ 

موزه برتر کشور قرار دارد. 
  کتاب »در باره یک تسخیر«

   در یزد  منتشر شد
یزد- صادقی مقدم: کتاب » در باره یک 
تسخیر« روایتی از تاسیس تا تسخیر ساواک 
انتشارات  توسط  و  به همت حوزه هنری  یزد 

سوره مهر استان منتشر شد.
از  روایتی  تسخیر«  یک  باره  »در  کتاب   
دست  به  یزد  ساواک  ساختمان  تسخیر 
به قلم  مردم دارالعباده در ۱۸ دی ماه ۱۳۵۷ 
واحد  همت  به  شمس الدینی  محمدهادی 
مطالعات فرهنگ و ادب پایداری حوزه هنری 
سوره مهر  انتشارات  توسط  اسلامی،  انقلاب 
روانه بازار نشر شد. این کتاب در ۳۰۴ صفحه 
ماجرای تاسیس ساواک یزد در سال ۱۳۴۸ تا 
تسخیر آن در سال ۱۳۵۷ را در حوزه خاطرات 

شفاهی روایت می کند.
ماجرای تسخیر ساواک جزو رویدادهای مهم 
و تاثیرگذار در روند پیشبرد انقلاب اسلامی در 

استان یزد محسوب می شود.
بستر  از  برآمده  نگاه  با  اثر  این  در  نویسنده 
ساعت ها  و  تحقیق  با  و  استان  بومی  فرهنگ 
سازمان  با  نوعی  به  که  افرادی  با  مصاحبه 
اطلاعات و امنیت)ساواک( یزد سروکار داشتند 
و آخرین روزهای عمر این سازمان مخوف را 
واقعه،  این  بازخوانی  به  دیدند  خود  به چشم 
ریشه ها و تاثیر آن بر روند پیروزی انقلاب در 
در  شایسته  اثری  کرده  و سعی  پرداخته  یزد 
کارنامه رویدادهای اثرگذار انقلاب اسلامی ثبت 

کند.
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 کاهش تلفات ظاهری  37 هزار فقره 
انشعاب آب در استان البرز

البرز  نامداری مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان   حمیدرضا 
از شفاف سازی و کاهش تلفات ظاهری آب ۳۷ هزار فقره انشعاب 
آب در سطح استان البرز به عنوان مهم ترین راهکار مدیریت تنش 

آبی خبر داد.
کاهش  با هدف  و  جاری  افزود: طی سال  مطلب  این  بیان  با  وی 
فرسوده،  انشعابات  رشته   ۸۰۰۰ تعداد  بازسازی  آب،  هدررفت 
انشعاب  فقره   ۲۵۵۰ تبدیل  و  خراب  کنتور   ۲۰۰۰۰ تعویض 
سطح  در  اشتراک   ۶۴۵۰ قراردادی  تصحیح  و  مجاز  به  غیرمجاز 

استان البرز محقق گردیده است.
نامداری تصریح کرد: اقدامات فوق طی ۱۱ ماه نخست سال در قالب 
راستای کاهش هدرفت آب، شفاف سازی  کارزار جهادی در  یک 
مصرف آب، کنترل بخش قرائت کنتورهای آب و تسهیل خدمات 
توان فنی و  قانون و  از ظرفیت  با استفاده حداکثری  به مشتریان 

تجهیزاتی در قالب کارهای امانی و پیمانی انجام شد.
مدیرعامل آبفا البرز در خاتمه با اشاره به اینکه استان البرز دومین 
استان مهاجر پذیر کشور بوده و از سویی با محدودیت شدید منابع 
آب شرب مواجه است، ضرورت مدیریت مصرف و تقاضا را بعنوان 
یک جامع ملی دانسته و این مهم را منوط بر کار جهادی مستمر و 

استفاده از حداکثر ظرفیت های فنی و قانونی عنوان کرد.

 
اعلام آمادگی فرمانداری در خصوص 

ساماندهی کشتارگاه دام کمیجان
شهرستان  به  سفر  در  مرکزی  استان  دامپزشکی  کل  مدیر 
شهر  جمعه  امام  و  کمیجان  فرماندار  با  دیدار  ضمن  کمیجان 
میلاجرد، در میز خدمت دامپزشکی این شهرستان حضور یافت.

به گزارش زمان به نقل از روابط عمومی اداره کل دامپزشکی 
استان مرکزی، در ابتدای این سفر دکتر محمد فتاحی با حضور 
اداره  این  همکاران  با  کمیجان  شهرستان  دامپزشکی  اداره  در 
دیدار  و از نزدیک در جریان روند انجام کار و مشکلات موجود در 

دامپزشکی این شهرستان قرار گرفت.
در ادامه این سفر یک روزه، دکتر فتاحی به اتفاق رییس اداره 
از  و  رفت  شهرستان  این  دام  کشتارگاه  به  کمیجان  دامپزشکی 

نزدیک مراحل کشتار را مورد بررسی قرار داد.
پس از این بازدید، مدیر کل دامپزشکی استان با حضور در دفتر 
المسلمین شطی،  و  با حجت الاسلام  امام جمعه شهر میلاجرد 

امام جمعه این شهر دیدار کرد.
خانه  در  با حضور  روزه،  یک  سفر  این  ادامه  در  فتاحی  دکتر 
شرکت  دامپزشکی  خدمت  میز  در  میلاجرد  شهر  دام  بهداشت 
کرد.در ادامه این سفر یک روزه، مدیر کل دامپزشکی استان به 

دیدار مهندس رستمی فرماندار کمیجان رفت.
های  مساعدت  از  تشکر  ضمن  دیدار  این  در  فتاحی  دکتر 
جهت  در  پیگیری  خواستار  شهرستان  دامپزشکی  با  فرمانداری 

بهبود شرایط کشتارگاه دام کمیجان شد.
رسمتی فرماندار کمیجان هم ضمن خوشامد گویی به مدیر کل 
با ابراز خرسندی از عملکرد دامپزشکی شهرستان در بخش های 
در سطح  بهداشتی  های  نظارت  و  دامی  های  بیماری  با  مبارزه 
شهر، قول پیگیری رفع مشکلات و ساماندهی کشتارگاه دام این 

شهرستان را داد. 
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 به گزارش روابط عمومی ، سازمان سیما، 
منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج 
پیرامون  شده  منتشر  مطالب  درخصوص 
تبدیل پارک محیط بان کرج به باغ وحش، 
محیط  دلسوزان  اطلاع  جهت  را  مواردی 

زیست و اصحاب رسانه منتشر کرد؛ 
بان  محیط  پارک  شرایط  خصوص  در   -۱
عمومی  مناقصه  میرساند  استحضار  به 
و  حفظ  و  مدیریت  پیمانکار  کارگیری  »به 
محیط  پارک  حیوانات  تامین  و  نگهداری 
بان و چمران« برگزار شد که هیچ برنده ای 
با  مزایده عمومی،  و در  از آن  نداشت پس 
محیط  پارک  عیان  و  عرصه  »اجاره  عنوان 
شهید  گلهای  باغ  در  پرندگان  باغ  و  بان 
نگهداری حیوانات« همچون  چمران جهت 
)تدارکات  ستاد  سامانه  طریق  از  گذشته 
دسترسی  قابلیت  با  دولت(  الکترونیکی 
معاملاتی  نامه  آیین  مطابق  کشور،  کل  در 
شهرداری ها برگزار و با وجود خرید اسناد 
مزایده  در  نفر  یک  متقاضی،  دو  توسط 

شرکت و برنده شد. 
۲- در قرارداد مذکور، اخذ مجوز های لازم 
از دستگاه های مربوطه، صراحتاً قید شده و 
قطعاً یکی از این دستگاه ها، محیط زیست 

استان البرز میباشد و مستاُجر مکلف است 
پس از تحویل عرصه و عیان، نسبت به اخذ 

مجوزهای فوق اقدام نماید.
۳- در موضوع قرارداد پارک محیط بان، به 

هیچ عنوان »نگهداری حیوان در قفس« یا  
»ساخت باغ وحش«، مطرح نبوده و یکی از 
ویژه  خودروی  »تأمین  به  قرارداد  بندهای 
بازدید عموم شهروندان« اشاره دارد  جهت 

و  توپوگرافی  شرایط  با  متناسب  باید  که 
محیطی پارک محیط بان باشد که در عمل 
خواهد  را  سافاری  شرایط  گذشته  همچون 

داشت. 

 پارک محیط بان کرج، باغ وحش نمی شود

  ضرورت تامین آب اردبیل از دریای خزر
امام جمعه  و  استان  در  ولی فقیه  نماینده 
دریای  از  بایستی  اردبیل  آب  گفت:  اردبیل 
خزر آورده شود که کمترین فاصله تا اردبیل 
تمام کشورهای  دارد.  را  کیلومتر  یعنی ۵۰ 
اطراف دریای خزر با دستگاه های آب شیرین 
کن از خزر استفاده می کنند، توجه شود که 
حجم آب شرب مصرفی بسیار کم است و لذا 

ضرری برای خزر ندارد.
به نقل از ایسنا، آیت الله سید حسن عاملی 
در حضور جمعی از مردم خلخال و در بخشی 
نزول  خاطر  به  کرد:  اظهار  خود  بیانات  از 
رحمت در محضر حضرت حق قلباً شاکریم 
و در عین حال دعا می کنیم که خداوند ما را 
باران  با بی  آبی امتحان نکند. وقتی برف و 
نازل می شود معنای آن این نیست که اسراف 
وضو  در  آیا  پرسیدند  معصوم  امام  از  کنیم. 
بله! ولو در کنار  اسراف وجود دارد؟ فرمود: 
یک رودخانه پر آب باشی یعنی حق نداری با 
آن آب به نحوی وضو بگیری که آب اسراف 

بشود.
وی ادامه داد: الان دنیا و کشور ما به سمت 
از متخصصان  برخی  آبی می رود  بی  بحران 

از  تعدادی  مدت  چند  از  بعد  می گویند 
دچار  آب،  بحران  خاطر  به  ایران  شهرهای 
به  مجبور  و  می شوند  شدیدی  مشکلات 
هجرت هستند چون نه در زمین آن شهرها 
آب وجود دارد و نه در آسمان! من در یکی از 
استان ها مشاهده کردم که نماینده ولی فقیه 
و استاندار آن استان به روستاها می رفتند و 
هر کس چاه عمیق داشت با خواهش و تمنا 
آن را می خریدند تا آن آب را به شهر بیاورند!

آیت الله عاملی با تاکید بر اینکه ضرورت 
دارد برای پیشگیری از ایجاد بحران، موضوع 
تفکیک آب عملیاتی شود خاطر نشان کرد: 
با وجود بحران های پیش رو برای آب با چه 
منطقی آب های تصفیه شده در سرویس های 
بهداشتی، ظرف شویی و استحمام استفاده 
بایستی در  وزارت خانه  و  می شود؟ مجلس 
انجام دهند  این باب کار علمی و تخصصی 
مجاور  که  استان هایی  در  که  است  عجیب 
دریا هستند و می توانند از آب دریا برای امور 
غیر از شرب استفاده کنند در آنجا هم از آب 
شرب و تصفیه شده برای مصارف بهداشتی 

استفاده می شود!

آب  و  شرب  آب  دنیا  در  کرد:  اضافه  وی 
مصرفی را تفکیک کرده اند؛ تا زمانی که این 
موضوع حل نشود رفته رفته بحران آب در 
کشور ما بیشتر خواهد شد. در حال حاضر 
تعداد زیادی از چاه های موجود به آب شور و 
اسیدی رسیده اند و در برخی استان ها با آن 
آب اسیدی کشاورزی کرده اند و بعداً متوجه 
شده اند که محصول حاصل شده را حتی به 

حیوانات هم نمی شود داد.
نماینده ولی فقیه در استان اردبیل با اشاره 
به بحران آب در اردبیل ابراز کرد: اردبیل جزو 
شهرهایی است که وارد بحران آب شده است 
و فعلا تمرکز روی چاه هاست ولی آب چاه 
ابدی نیست. آب چاه های اردبیل را آزمایش و 
مشاهده کرده اند که آب چاه مربوط به ۳ هزار 
سال قبل است! حال سوال این است که در 
آینده آب اردبیل از کجا تامین خواهد شد؟ 
یک عده می گویند از سد عمارت آب بیاوریم 
عده  یک  دارد،  فاصله  کیلومتر   ۱۸۰ که 
می گویند از ارس بیاوریم که ۲۲۰ کیلومتر 
فاصله دارد، یک عده می گویند از کوثر آب 
یک  دارد،  فاصله  کیلومتر   ۸۰ که  بیاوریم 

عده می گویند از قزل اوزن بیاوریم که ۱۲۰ 
کیلومتر فاصله دارد. به نظر می رسد آوردن 
نیست،  مقدور  اردبیل  به  اوزن  قزل  از  آب 
چون علاوه بر فاصله زیاد، تفاوت ارتفاع هم 

زیاد و مستلزم هزینه بسیار سنگین است.
آیت الله عاملی گفت: آب اردبیل بایستی از 
دریای خزر آورده شود که کمترین فاصله تا 
اردبیل را دارد. یعنی ۵۰ کیلومتر. الان تمام 
کشورهای اطراف دریای خزر با دستگاه های 
آب شیرین کن از خزر استفاده م  کنند. توجه 
شود که حجم آب شرب مصرفی بسیار کم 
است و لذا ضرری برای محیط زیست خزر 

ندارد.
که  شود  توجه  افزود:  اردبیل  جمعه  امام 
مراد  می شود،  صحبت  آب  انتقال  از  وقتی 
صنعت.  و  کشاورزی  نه  است  شرب  آب 
بخش کشاورزی ۹۰ درصد مصرف آب را به 
آب  در خصوص  است.  داده  اختصاص  خود 
شود.  رعایت  باید  مطلب  دو  نیز  کشاورزی 
اول باید الزام شود که آبیاری مکانیزه شود 
و آبیاری غرقابی به عنوان جرم معرفی و دوم 
باید الگوی کشت مناسب آب و هوا ارائه شود.

مفقودی 
بدینوسیله به اطلاع میرساند برگ سبز )شناسنامه مالکیت( موتورسیکلت سیستم 
نامی تیپ: ۲۰۰CDI مدل: ۱۳۹۳ به شماره موتور: ۰۱۹۷NBE۰۱۶۸۷۶  و شماره 
شاسی:  NBE *** ۲۰۰D۹۳۰۱۱۸۲ به نام مختار نظرویسی مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط میباشد. 
کرمانشاه 

مفقودی
پلاک  شماره  به   ۱۵۰CC سیوان  موتورسیکلت  شناسائی  کارت  و  سبز  برگ 
شاسی  شماره  و   ۰۱۴۹NDR۱۱۵۷۵۷ موتور  شماره  و   ۵۸۸  /  ۷۲۸۱۸

NDR***۱۵۰F۹۵۴۳۷۷۳ مفقود گردیده و فاقد اعتبار است.
بهشهر

مفقودی
  برگ سبز و سند کمپانی و کارت ماشین سواری رنو لوگان L۹۰مدل ۸۷با شماره 
پلاک ۴۲۹ل۲۸ایران ۸۲با شماره موتور K۴MA۶۹۰W۰۰۷۵۳۱و شماره شاسی 
NAPLSRALD۸۱۰۲۹۶۱۱بنام محسن کریمائی کله بستی مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد
 بابل

مفقودی
مفقودی برگ سبز و سند کمپانی و کارت ماشین سواری پژو پارس مدل ۸۶با شماره 
موتور ۱۲۴۸۶۰۷۶۰۳۷و شماره شاسی ۵۰۳۲۵۱۱۲با شماره پلاک ۵۲۴ج۷۸ایران 

۱۰بنام فهیمه نادعلی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد 
بابل

مفقودی
پلاک  شماره   ۹۶با  ۵T-ATمدل   ARIZZO چری  سواری  سبز  برگ    
شماره  MVME۴T۱۵BARH۰۰۰۳۶۱و  موتور  شماره  ۸۲با  ۸۳۷ج۹۱ایران 
مفقود  امیری  عشری  اثنا  ابوالقاسم  NATFCANH۳H۱۰۰۹۶۱۷بنام  شاسی 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد
 بابل

مفقودی
تیپ  پژو  سواری  خودرو  مشخصات  شناسائی  کارت  و  سبز  برگ  و  کمپانی  سند 
موتور  شماره   ۶۷ ج   ۸۵۷  _  ۶۹ ایران  پلاک  شماره    ۱۳۹۸ مدل   ۲۰۶Tu۳
خدیجه  نام  به   NAAP۰۳EEXKJ۷۴۸۶۳۶ شاسی  شماره   ۱۸۲A۰۰۷۷۵۴۹

رهبر مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
نکا

مفقودی
شماره   ۱۳۹۶ مدل  تیبا  بک   هاج  سواری  خودرو  مدارک  و  اسناد  کلیه 
شاسی  شماره   ۸۳۸۹۵۰۳/M۱۵ موتور  شماره   ۶۵ م   ۴۹۶_  ۸۲ ایران  پلاک 
NAS۸۲۱۱۰۰H۱۰۸۰۲۶۸ به نام عاطفه نبی زاده جلو دار  مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد.
نکا

مفقودی
سند کمپانی)فاکتورفروش(و شناسنامه مالکیت )برگ سبز(خودرو سواری پژوپارس 
TU۵به رنگ سفید-روغنی مدل۱۳۹۵ به شماره پلاک ایران۲۴-۹۵۳م۶۸ به شماره 
نام  به   NAAN۱۱FE۷GH۷۱۳۰۴۲ شاسی شماره  و   ۱۳۹B۰۱۲۷۷۹۳ موتور

سید حمید مرادی مفقود گردیده و ازدرجه اعتبار ساقط می باشد.
  دزفول

نائب رئیس شورای اسلامی شهر کرج گفت: 
شهرداری  کارکنان  همه  برای  رفاهیات 
جزو  که  سبزبانانی  و  ها  پاکبان  بخصوص 
نیروهای حجمی و تامین نیرو محسوب می 
شود همسان سازی و یکسان پرداخت  شود.

تلفیق  کمیسیون  در  صارم  قهرمانی  مریم 

پیشنهادی  بودجه  بررسی  در  شهر  شورای 
چندی  گفت:  کرج  شهرداری   ۱۴۰۳ سال 
به  شهرداری  )ع(  علی  امام  میلاد  در  قبل 
شهری  مدیریت  مجموعه  تحت  کارکنان 
نمود که موجب  نقدی  اهدا هدیه  به  اقدام 
نیروهای  و  سبزبانان  و  پاکبانان  نارضایتی 

حجمی شد.
کرج  شهر  اسلامی  شورای  رئیس  نائب 
شود  می  درخواست  شهردار  کرد:از  اذعان 
همه  کارکنان  به  اعیاد  و  مناسبت ها  در  تا 
مجموعه هدیه نقدی تعلق گیرد و رفاهیات 
فقط مختص به نیروهای رسمی کارگری و 

کارمندی تعلق نگیرد.
قهرمانی صارم ضمن اشاره به اینکه زندگی 
و  پاکبان  زحمتکش  کارگران  معیشت  و 
سبزبان سخت است، از شهردار خواست تا 
رفاهیات کارکنان با سخاوت و گشاده دستی 

پرداخت شود.

 رفاه کارکنان شهرداری کرج بخصوص پاکبان ها و سبزبانان همسان سازی شود
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 از شناسایی 122 هزار کارگر نخبه
  تا راه اندازی لیگ ورزشی کارگران

معاون امور فرهنگی و اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه از از 
شناسایی ۱۲۲ هزار کارگر نخبه و مبتکر طی دو سال گذشته 

خبر داد.
کارآفرینی  و  کارگری  کمیته  خبری  زمان،نشست  گزارش  به 
ستاد بزرگداشت دهه مبارک فجر با حضور چکشیان معاون امور 
رئیس کمیته  و  رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  اجتماعی  و  فرهنگی 
کارگری و کارآفرینی ستاد بزرگداشت دهه مبارک، صارمی دبیر 
کمیته ارتباطات و اطلاع رسانی ستاد دهه فجر انقلاب اسلامی 
با هدف هماهنگی و انسجام بخشی برنامه های دهه مبارک فجر 
در حوزه های کارگری و کارآفرینی و جامعه کار و تولید و اتخاذ 
و مشارکت حداکثری جامعه  به منظور حضور  تصمیمات لازم 
برگزار  بزرگداشت دهه مبارک فجر  برنامه های  تولید در  کار و 

شد.
محمد چکشیان معاون امور فرهنگی و اجتماعی وزارت تعاون، 
کار و رفاه در این نشست اظهار داشت: ۱۲۲ هزار کارگر نخبه و 
مبتکر طی دو سال گذشته شناسایی شده اند و از ۳۰ نفر برتر با 

حضور رئیس جمهور تقدیر خواهد شد.
وی افزود: به کارگران پیامک داده شده اگر کار ابتکاری داشته 

اند در سامانه مربوطه ثبت کنند.
چکشیان اعلام کرد: طی دو سال گذشته ۹۴۸ خانه بهداشت 
کارگری راه اندازی که رشد ۲۲ درصدی داشته است. همچنین 
اندازی می شود. کارگران  راه  بزودی  لیگ ورزشی کارگری هم 

۱۴۸ مدال در مسابقات مختلف ورزشی کسب کرده اند.
معاون امور فرهنگی و اجتماعی وزارت تعاون، کار و رفاه گفت: 
قرارگاه جوانی جمعیت شکل گرفته و به عنوان مسأله راهبری، 
ملی، و امنیتی موضوع جمعیت در نظر گرفته شده و کار ویژه 

در حال انجام است.

نظارت بر دریافت های غیرمتعارف پزشکان 
تشدید شود  

معاون درمان وزارت بهداشت، بر لزوم تشکیل و فعالیت بیشتر 
قرارگاه نظارت بر سلامت در دانشگاه های علوم پزشکی برای 

مقابله با دریافت های غیرمتعارف تاکید کرد.
رؤسای  مجازی  اجلاس  در  کریمی،  زمان،سعید  گزارش  به 
در  که  کشور  سراسر  پزشکی  علوم  دانشکده های  و  دانشگاه ها 
فعالیت  تقویت  خواستار  شد،  برگزار  بهداشت  وزارت  ستاد 
قرارگاه نظارت بر سلامت در همه دانشگاه ها شد و از برگزاری 
بیش از ۵۰ جلسه این قرارگاه در سطح وزارت بهداشت از سال 
ثبت کامل  به ضرورت  اشاره  با  داد. وی  تا کنون خبر  گذشته 
خدمات دارویار، صندوق حمایت از بیماران صعب العلاج، کاشت 
علوم  دانشگاه های  در  ترافیکی  حوادث  مصدومان  و  حلزون 
پزشکی، گفت: با ثبت کامل این خدمات، درآمدهای اختصاصی 

دانشگاه ها افزایش می یابد.
ویترین  عنوان  به  اورژانس  بخش های  از  بهداشت  وزیر  معاون 
اورژانس  بخش  بیماران  باید  افزود:  و  کرد  یاد  بیمارستان ها 
رؤسای  است  نیاز  که  تکلیف شوند  تعیین  استاندارد،  زمان  در 
دانشگاه ها و معاونان درمان آنها نظارت کنند تا چرخش بیماران 

از اورژانس به بخش های بیمارستانی، بهبود یابد.
و  سلامت  ملی  پویش  در  مردم  مشارکت  به  اشاره  با  کریمی 
بالا  فشارخون  و  دیابت  به  مبتلا  بیماران  از  تعدادی  شناسایی 
ظرفیت  از  درصد   ۳۰ حاضر  حال  در  گفت:  پویش،  این  در 
پذیرش بیمارستان ها در نظام ارجاع در اختیار دانشگاه ها است 
مورد  درمانی،  مراکز  به  بیماران  این  معرفی  برای  می تواند  که 

استفاده قرار گیرد.

 ارائه دو خدمت درمانی و تشخیصی
 جدید در بیمارستان بقیه الله)عج( 

راستای  الاعظم)عج( در  بقیه الله  بیمارستان  فیزیوتراپی  بخش 
تکمیل سبد خدمات توانبخشی خود به تازگی درمان بیماران 
دارای اختلالات کف لگن که منجر به بی اختیاری و مشکلات 
دفع می شود را با استفاده از دستگاه بیوفیدبک آغاز کرده است.

الله  بقیه  بیمارستان  فیزیوتراپی  بخش  زمان،  گزارش  به 
خود  توانبخشی  خدمات  سبد  تکمیل  راستای  در  الاعظم)عج( 
به تازگی درمان بیماران دارای اختلالات کف لگن که منجر به 
بی اختیاری و مشکلات دفع می شود را با استفاده از دستگاه 

بیوفیدبک آغاز کرده است.
همچنین بخش پزشکی هسته ای این بیمارستان خدمت بررسی 
ریفلاکس مثانه اطفال )DRNc( را به خدمات تشخیصی خود 
افزوده است. این خدمت که همه روزه در بخش پزشکی هسته 

ای رائه می شود تحت پوشش بیمه نیروهای مسلح است

 پیشگیری و تشخیص زودهنگام سرطان
 در اولویت کاری مراقبین سلامت

بهداشت  وزارت  غیرواگیر  بیماری های  مدیریت  دفتر  مدیرکل 
جزء  سرطان  زودهنگام  تشخیص  و  پیشگیری  موضوع  گفت: 
لازم  حمایت های  و  است  سلامت  مراقبین  کاری  اولویت های 
نیز در این زمینه صورت خواهد گرفت. به گزارش زمان، دکتر 
کوروش اعتماد، در همایش علمی کشوری برنامه ملی پیشگیری 
و تشخیص زودهنگام سرطان پستان و روده بزرگ به مناسبت 
هفته ملی مبارزه با سرطان، با اشاره به تجربه موفق در برنامه 
پویش ملی سلامت و غربالگری فشارخون و دیابت و مشارکت 
زودهنگام  تشخیص  و  پیشگیری  اهمیت  بر  مردم  حداکثری 
تشخیص  و  پیشگیری  موضوع  گفت:  وی  کرد.  تاکید  سرطان 
زودهنگام سرطان جزء اولویت های کاری مراقبین سلامت است.

اعتماد با اشاره به اینکه سرطان یکی از مهم ترین علل مرگ و 
میر در کشور است، اظهار داشت: پیشگیری از سرطان می تواند 
از طریق ترویج سبک زندگی سالم، غربالگری و آموزش انجام 
شود. همچنین تشخیص زودهنگام سرطان می تواند به افزایش 
شانس بقا و بهبودی بیماران کمک کند. مدیر کل دفتر مدیریت 
بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت در ادامه به تشریح برنامه 
ملی پیشگیری و تشخیص زودهنگام سرطان پرداخت و تصریح 
از سرطان  ناشی  میر  و  کاهش مرگ  با هدف  برنامه  این  کرد: 
نظیر  اقداماتی  شامل  برنامه  این  است.  شده  تدوین  کشور  در 
و  جامعه  به  آموزش  بزرگ،  روده  و  پستان  سرطان  غربالگری 
در  اعتماد  است.  درمانی  و  تشخیصی  خدمات  کیفیت  ارتقای 
ادامه به موضوع سالمندی جمعیت کشور اشاره کرد و گفت: با 
بالا رفتن سن و سالمندی، احتمال ابتلا به سرطان نیز افزایش 
پیدا می کند و همین موضوع در سال های آتی افزایش سرطان 

را در برخواهد داشت.

خبر

انتشار نتایج تکمیل ظرفیت 
و اعتراض آزمون دبیری و 

هنرآموزی تا پایان هفته  
و  آموزش  وزیر  متوسطه  آموزش  معاون   
ظرفیت  تکمیل  نتایج  انتشار  از  پرورش 
و  دبیری  استخدامی  آزمون  اعتراضات  و 

هنرآموزی تا پایان هفته جاری خبر داد.
به گزارش زمان، محمد مهدی کاظمی گفت: 
در  گرامی  داوطلبان  پیام های  به  توجه  با 
اعتراضات  و  تکمیل ظرفیت  نتایج  خصوص 
بنابر  هنرآموز،  و  دبیری  استخدامی  آزمون 
پیگیری های  و  شده  انجام  هماهنگی های 
هفته  پایان  تا  شاءالله،  ان  گرفته،  صورت 
سنجش  سازمان  سامانه  طریق  از  جاری 

آموزش کشور، نتایج منتشر خواهد شد.
آزمون استخدامی وزارت آموزش و پرورش 
 ۱۲ هنرآموزی  و  دبیری  شغلی  رشته  ویژه 
مرداد سال جاری با تعداد ۳۲۵ هزار و ۶۹۸ 
نفر شرکت کننده در ۲۹ گروه شغلی برگزار 
شد. حدود ۲۷۴ هزار و ۲۶۵ نفر برای آزمون 
آزمون  برای  نفر  و ۴۳۳  هزار  و ۵۱  دبیری 
هنرآموزی شرکت کرده بودند که بیشترین 
خراسان  استان  از  کنندگان  شرکت  آمار 
استان  به  مربوط  آمار  کمترین  و  رضوی 

سمنان بوده است.
مجموعا  یعنی  ظرفیت  برابر  سه  حدود 
 ۶۹۸ و  هزار   ۳۲۵ از  نفر   ۶۶۳ و  هزار   ۴۲
وزارت  استخدامی  آزمون  کننده  شرکت 
آموزش و پرورش ویژه رشته شغلی دبیری 
و هنرآموزی برای ارزیابی تکمیلی فراخوانده 
شده اند تا نهایتا بر اساس نتایج این آزمون 
۲۲ هزار و ۱۸۴ دبیر و هنرآموز و به تفکیک 
حدود ۱۹ هزار دبیر و ۳۰۰۰ هنرآموز جذب 

وزارت آموزش و پرورش شوند.
پس  و  آزمون  این  برگزاری  اول  مرحله  در 
از انجام ارزیابی تکمیلی حدود ۱۵ هزار نفر 
جذب شدند و ظرفیت خالی ماند. داوطلبان 
فرصت داشتند نسبت به نتایج اولیه اعتراض 
کنند و از طرفی برای جذب بیشتر نیرو این 

آزمون به مرحله تکمیل ظرفیت وارد شد.

زحمت مضاعف داروخانه ها 
در نسخه پیچی الکترونیک  

انتقاد  با  ایران  داروسازان  انجمن  رئیس 
نویسی  نسخه  نشدن  »کامل  که  آنچه  از 
الکترونیک از سوی پزشکان« خواند، گفت: 
برای  مضاعف  زحمت  سبب  کار  همین 
باید  که  طوری  به  است؛  شده  داروخانه ها 
نسخه کاغذی را به الکترونیک تبدیل کرده 
و روی سایت سازمان های بیمه گر بارگزاری 
جبران  روش  هیچ  که  درحالی  کنند؛ 

هزینه ای برای این کار تعریف نشده است.
به گزارش زمان به نقل از ایسنا،دکتر شهرام 
کلانتری خاندانی  درخصوص وضعیت نسخه 
پیچی الکترونیک در داروخانه ها، بیان کرد: 
این کار بخشی از پرونده سلامت الکترونیک 
که  آنطور  اصلی،  بخش  که  است  ایرانیان 
باید، اجرایی نشد و به جای آن آمدند طرح 
داروخانه ها  که  زنجیره  پایانی  مراحل  از  را 
و  نسخه نویسی  فعلا  و  کردند  آغاز  هستند، 
نسخه پیچی الکترونیک را راه اندازی کرده اند.

وی افزود: از طرفی با توجه به اینکه پزشکان 
طرح  وارد  تاخیر  با  داروخانه ها  به  نسبت 
کامل  هنوز  الکترونیک  نسخه نویسی  شدند،  
نسخ  پزشکان  برخی  کماکان  و  است  نشده 
کاغذی تولید می کنند که همین کار سبب 
زحمت مضاعف برای داروخانه ها شده است 
و  کرده  الکترونیک  به  تبدیل  را  آن  باید  و 
بارگزاری  بیمه گر  سازمان های  سایت  روی 

کنند.
قول  ابتدا  موضوع  این  برای  کرد:  تاکید  او 
داده بودند که حق الزحمه در نظر می گیرند 
اما بعد به بهانه اینکه حق الزحمه در بودجه 
نیامده است، این بخش هم حذف شد و عملا 
بعد یک زحمت مضاعف  به  از سال ۱۴۰۰ 
کاری و ریالی به کار داروخانه ها اضافه شد 
آن درنظر  برای  بودجه ای  اینکه  بدون  آنهم 

گرفته شود.
 

بازگشت بیمارستان گاندی به مدار 
خدمت مستلزم شروطی است

از  ایران،  پزشکی  نظام  سازمان  رئیس کل   
برگزاری جلسه با حضور دادستان تهران به 
گاندی  بیمارستان  وضعیت  بررسی  منظور 

برای بازگشت به مدار خدمت خبر داد.
به گزارش زمان به نقل از مهر،محمد رئیس 
غربی  یال  دو  از  بیمارستان  گفت:  زاده، 
آتش  حادثه  در  که  شده  تشکیل  شرقی  و 
یال  اما  شده؛  تخریب  غربی  یال  سوزی، 

شرقی بیمارستان هیچ آسیبی ندیده است.
اینکه  برای  که  مطلب  این  عنوان  با  وی 
خدمت  مدار  در  بیمارستان  شرقی  یال 
از  را  ایمنی  های  تائیدیه  باید  بگیرد،  قرار 
شهرداری و آتش نشانی، وزارت بهداشت و 
سایر دستگاه ها بگیرد؛ افزود: اگر هماهنگی 
گرفتن  شاید  نباشد،  دستگاه ها  بین  لازم 
با  اما  بکشد،  ماه طول  تاییدیه ها چند  این 
با حضور  توجه به جلسه ای که روز گذشته 
مربوطه  مسئولان  دیگر  و  تهران  دادستان 
دریافت  روند  می رود  انتظار  شد؛  برگزار 

تائیدیه ها سرعت بگیرد.

خبر

 یک جامعه شناس ضمن اشاره به برخی 
ساعتی  اجاره  احتمالی  بازخوردهای  از 
خانه ها در کلان شهرها تاکید کرد:دولت 
سازمان  و  نهادها  طریق  از  می تواند 
درباره  آگاهی رسانی  جهت  مرتبط  های 
مرتبط  اجتماعی  هشدارهای  و  مخاطرات 
آموزش  افراد  به  خانه ها  ساعتی  اجاره  با 
ارائه  مردم  به  را  لازم  آگاهی های  و  دهد 
کند،همچنین با ایجاد گزینه های جایگزین 
دولت  ساعتی،  اجاره  به  نیاز  کاهش  برای 
می تواند با ترسیم سیاست ها و برنامه هایی 
به افراد کمک کند تا به راحتی به مسکن 
پیدا  دسترسی  ماهیانه  اجاره  یا  مالکیتی 

کنند.
خبرنگار  بیدکی  محبوبه  گزارش  به   
زهره  زمان،دکتر  اجتماعی  سرویس 
شناس  دانشگاه،جامعه  استاد  جوادیه 
در  اینکه  بیان  با  ارتباطات  پژوهشگر  و 
ایران، اجاره خانه ها به صورت سنتی و بر 
انجام  قانونی  و  رسمی  قراردادهای  اساس 
می شود،گفت:بدیهی است که اجاره ساعتی 
خانه ها در ایران معمولاً رواج ندارد و رایج 
نیست چرا که بیشتر معاملات اجاره خانه 
یا  قراردادهای ماهیانه  بر اساس  در کشور 
سالانه انجام می شود،البته شاید در برخی 
موارد،در هتل ها و مراکز اقامتی ویژه، اجاره 
به  اما  باشد،  داشته  وجود  اتاق ها  ساعتی 
ایران  در  خانه ها  ساعتی  اجاره  کلی،  طور 
صورت  به  بیشتر  و  است  نادر  عملی  یک 

ماهیانه یا سالانه انجام می شود.
وی در ادامه در پاسخ به این سوال که به 
لحاظ جامعه شناختی و اجتماعی بازخورد 
چیست؟تاکید  ساعتی  های  خانه  اجاره 
در  اگرچه  خانه ها،  ساعتی  کرد:اجاره 
اما  نیست،  رایج  و  به صورت رسمی  ایران 
واکنش های  و  پاسخ ها  برخی  است  ممکن 
باشد،به  داشته  وجود  آن  برای  اجتماعی 
می توانند  بازخوردها  و  نظرات  کلی،  طور 
و  افراد  به دیدگاه  بستگی  و  باشند  متنوع 
ارزش های فرهنگی و اقتصادی جامعه دارد.

این استاد دانشگاه ضمن اشاره به برخی از 
خانه  ساعتی  اجاره  احتمالی  بازخوردهای 

است  افراد ممکن  برخی  واقع  ها گفت:در 
این نوع اجاره را به عنوان رفتار غیراخلاقی 
برخی  یا  و  بگیرند  نظر  ناجوانمردانه در  یا 
اجاره ساعتی خانه ها  در  مزیت هایی  دیگر 
و  موقت  استفاده  امکان  مانند  ببینند، 
گزینه ای انعطاف پذیر برای افرادی که نیاز 
کوتاه مدتی دارند،از سویی دیگر در صورت 
اهمیتی  مالی  و  اقتصادی  مشکلات  وجود 
یا  ساعتی  صورت  به  اجاره  آیا  که  ندارد 
ماهیانه است، و برخی افراد ممکن است به 

این نوع اجاره ها اهمیت ندهند.
که  است  ذکر  افزود:شایان  ادامه  در  وی 
چندانی  قدمت  ساعتی،  خانه های  اجاره 
ندارد و می توان گفت یک مشکل اجتماعی 
آن  گسترش  عدم  برای  اما  است.  نوظهور 
مسئولان باید جهت ساماندهی آن اقدامات 
مسائل  این  باشند،البته  داشته  را  لازم 
تعمیم برداری شده هستند و امکان اختلاف 

نظر بسیاری در این خصوص وجود دارد.
این سوال که دولت  به  پاسخ   جوادیه در 
خصوص  در  بیندیشد  تدابیری  چه  باید 

بیندیشد؟یادآور  مسئله  این  از  پیشگیری 
شد:در خصوص پیشگیری از اجاره ساعتی 
می تواند  دولت  شهرها،  کلان  در  خانه  
مقررات دقیق  و  قوانین  از جمله  اقداماتی 
و  کند  تدوین  مسکن  اجاره  خصوص  در 
یا  و  محدود  را  ساعتی  اجاره  از  استفاده 
ممنوع نماید،البته نظارت و بازرسی دولت 
با تیم های بازرسی و فعالیت های  می تواند 
اجاره ساعتی خانه ها را رصد و نظارت کرده 
یا  موارد غیرقانونی  و در صورت شناسایی 
سوءاستفاده، اقدامات  لازم را انجام دهد. 

از  را  آگاهی رسانی  شناس  جامعه  این 
گفت:  و  دانست  دولت  اقدامات  دیگر 
و سازمان  نهادها  از طریق  می تواند  دولت 
درباره  آگاهی رسانی  جهت  مرتبط  های 
مرتبط  اجتماعی  هشدارهای  و  مخاطرات 
آموزش  افراد  به  خانه ها  ساعتی  اجاره  با 
ارائه  مردم  به  را  لازم  آگاهی های  و  دهد 
کند،همچنین با ایجاد گزینه های جایگزین 
دولت  ساعتی،  اجاره  به  نیاز  کاهش  برای 
می تواند با ترسیم سیاست ها و برنامه هایی 

به افراد کمک کند تا به راحتی به مسکن 
پیدا  دسترسی  ماهیانه  اجاره  یا  مالکیتی 
کنند. وی به رایج شدن اجاره ساعتی خانه 
در سایت های معروف اینترنتی اشاره کرد و 
گفت:بی تردید اجاره خانه های ساعتی یک 
تخلف بارز و خطر جدی برای همسایگان 
این واحدها است چرا که تبعات جدی به 
همراه دارد و  مشخص نیست که این افراد 
متقاضی  به چه نیتی در این ساختمان ها 
شرایط  که  است  بدیهی  و  می کنند  تردد 

امنیتی در کشور  را به خطر می اندازد.
دکتر جوادیه در پایان خاطر نشان کرد: در 
واقع این گونه اجاره منازل ساعتی شرایط 
بازار مسکن را بر هم زده و یک  تخلف و 
این  جوار  هم  ساکنان  برای  جدی  تهدید 
توجه  با  دولت  می شود   محسوب  واحدها 
به شرایط و ضوابط قانونی موجود در کشور 
از  پیشگیری  برای  مناسبی  تدابیر  باید 
مشکلات مرتبط با اجاره ساعتی این خانه 

ها بیندیشد.
mojgan.bidaki۸۸ @gmail.com

 1000 مدرسه در دهه فجر افتتاح می شود
به  قریب  گفت:  پرورش  و  آموزش  وزیر   
در  فجر  مبارک  دهه  در  مدرسه  یک هزار 

سراسر کشور افتتاح خواهد شد.
  به گزارش زمان، رضامراد صحرایی وزیر 
دبیران کل  با  دیدار  در  پرورش  و  آموزش 
اینکه  بیان  با  فرهنگیان  تشکل های 
اجرای  کیفیت  ارتقای  باعث  مطالبه گری 
اظهار  شد،  خواهد  فعالیت ها  و  برنامه ها 
کرد: احساس عمیق تشکل های فرهنگیان 
یک  تربیت  و  تعلیم  جریان  به  نسبت 
سرمایه عظیم برای آموزش و پرورش است 

که باید از آن بهره برداری کرد.
و  آموزش  در  تحول  اینکه  بیان  با  وی 
پرورش قطعاً موجب تحول در آینده کشور 
در جهان  سرافراز  و  آباد  ایرانی  و ساختن 
کشور،  آینده  تصویر  افزود:  شد،  خواهد 
اکنون در مدارس قابل مشاهده است و در 
واقع مدرسه قوی، ایرانی قوی را به دنبال 

خواهد داشت.
انقلاب  دستاوردهای  به  اشاره  با  صحرایی 
نظام آموزش و پرورش،  اسلامی در حوزه 
جمعیت  اسلامی،  انقلاب  از  پیش  گفت: 
به  امروز  اما  بود  درصد   ۴۷ کشور  باسواد 
برکت انقلاب اسلامی و تلاش های معلمان 

گرامی به بیش از ۹۷ درصد رسیده است.

گذشته  عملکرد  از  باید  داد:  ادامه  وی 
و  رو  پیش  برنامه های  اجرای  راستای  در 
فعالیت های ماندگار درس گرفت تا تجربه 

گذشته موجب اعتلای آینده شود.
وجود  بر  تأکید  با  پرورش  و  آموزش  وزیر 
جلسات  تشکیل  و  مشورتی  حلقه های 
گفت وگومحور برای حل مسائل نظام تعلیم 
برای  قرمزی  خط  کرد:  تصریح  تربیت،  و 
و  اندیشه ها  تمام  و  ندارد  وجود  مشورت 
گروه ها حق طرح مسائل و نظریات خود در 
ارتباط با مسائل آموزش و پرورش را داشته 
و این دست از جلسات ادامه خواهد یافت.

وی با اشاره به ظرفیت های اقتصادی بسیار 
ارائه  راستای  در  پرورش  و  آموزش  در 
خدمات رفاهی مطلوب به فرهنگیان، افزود: 
اقتصادی  فعالیت های  به  عمیق  اعتقاد 
پرورش  و  آموزش  در  راهگشا  و  مطلوب 
وجود دارد و در این راستا اقداماتی انجام 
و برنامه ریزی های موثری برای آینده انجام 
اتحاد،  کرد:  اظهار  صحرایی  است.  شده 
در  صدایی  یک  و  هماهنگی  همبستگی، 
آموزش و پرورش یک ضرورت مهم و رمز 
ذینفعان  با  و  عظیم  دستگاه  این  موفقیت 

بسیار گسترده است.
گفت:  معلمان،  مسائل  به  اشاره  با  وی 

قابل  حوزه  سه  در  موجود  های  چالش 
بررسی است؛ ابتدا معیشت معلم است که 
این  در  که  است  مجلس  و  دولت  تکلیف 
اقدامات مطلوبی صورت گرفته، دوم  دوره 
و  جامعه  دست  به  که  است  معلم  منزلت 
خانواده هاست و سوم مرجعیت معلم است 
که به دست خود اوست و باید در راستای 

کسب شایستگی های لازم تلاش کند.
معلمان،  رتبه بندی  به  اشاره  با  صحرایی 
بیان کرد: باید به نقاط مثبت و تلاش های 
دولت سیزدهم در تحقق رتبه بندی اشاره 
کرد و البته برای اصلاح قانون و آیین نامه 
تخصصی  و  کارشناسی  کار  بر  مبتنی  آن 
تلاش کرد، که اکنون در دست اقدام است.

و  آموزش  کیفیت  ارتقای  بر  تأکید  با  وی 
تمرکز بر مدارس دولتی، تصریح کرد: رشد 
مناطق  از  سراسری  کنکور  برتر  رتبه های 
از جمله نشانه های اجرای  کمتر برخوردار 
و  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  مصوبه 
تأثیر مستقیم سوابق تحصیلی در پذیرش 

دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی است.
وزیر آموزش و پرورش با اشاره به اقدامات 
دولت در آموزش و پرورش، گفت: احیای 
بستر  که  جوان  پژوهان  دانش  باشگاه 
مهمی برای رشد نخبگان نوجوان و جوان 

در آموزش و پرورش است با حمایت رئیس 
کارگاه  به  کشور  شدن  تبدیل  و  جمهور 
تلاش ها  از  گوشه هایی  مدرسه سازی، 
اعتلای  منظور  به  دولت  حمایت های  و 

آموزش و پرورش کشور است.
در  جدید  مدارس  افتتاح  به  اشاره  با  وی 
کرد:  اظهار  اسلامی،  انقلاب  فجر  دهه 
هزار  یک  به  قریب  رو،  پیش  روزهای  در 
خواهد  افتتاح  کشور  سراسر  در  مدرسه 
ملت  به  دیگر  خدمتی  نیز  این  که  شد 
شریف ایران در ایام بزرگ داشت دهه فجر 
به  اشاره  با  است.صحرایی  اسلامی  انقلاب 
افزود:  مهارتی،  آموزش های  و  هنرستان ها 
اقدام مهم دیگر وزارت آموزش و پرورش ، 
توسعه آموزش های فنی وحرفه ای و اصلاح 
که  هنرستان هاست  به  نسبت  مردم  تصور 
اکنون با استقبال قابل توجه دانش آموزان 
با معدل های بالا برای ثبت نام در رشته های 

مهارتی هستیم.
انتخابات مجلس  برگزاری  به  اشاره  با  وی 
فرصتی  انتخابات  گفت:  اسلامی،  شورای 
تجلی  و  است  کشور  اعتلای  برای  مهم 
که  بوده  حاکمیت  در  مردم  قدرت  عرصه 
باید به تکلیف خود عمل کرده و با شرکت 

در انتخابات آینده کشور را رقم بزنیم.

دکتر جوادیه در گفت و گو با زمان عنوان کرد:

 لزوم رسیدگی دولت به بحران اجاره ساعتی خانه ها

پوکی استخوان در ۶0 درصد سنین بالای ۵0 سال
با تاکید بر اهمیت مصرف لبنیات  مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت 
در کاهش خطرات ابتلا به پوکی استخوان، گفت: لبنیات کم چرب خطر ابتلا به پوکی 
درخصوص  زاده،  اسماعیل  احمد  دکتر  زمان،  گزارش  می دهد.به  کاهش  را  استخوان 
اهمیت مصرف لبنیات، گفت: پوکی استخوان یک اختلال اسکلتی با کاهش تراکم معدنی 
افزایش خطر شکستگی  به  منجر  که  است  استخوان  استحکام  و   )BMD( استخوان 
تقسیم  ثانویه  و  اولیه  استخوان  پوکی  به  استخوان  پوکی  اینکه  بیان  با  می شود. وی 
می شود، خاطرنشان کرد: اگر پوکی استخوان به مرور زمان با افزایش سن بروز پیدا 
کند، به آن پوکی استخوان اولیه و اگر به دلیل عوامل دیگر مانند سبک تغذیه و عدم 
دریافت مواد مغذی مناسب و بیماری هایی نظیر مشکلات کبدی، روده ای، پرکاری 
استخوان  پوکی  آید،  به وجود  داروها  از  برخی  و مصرف  بیماری های کلیوی  تیروئید، 
ثانویه گفته می شود. اسماعیل زاده درخصوص عوامل خطر پوکی استخوان، گفت: سبک 
و عادات تغذیه ای، استعمال سیگار، استرس، آلودگی هوا، سن بالاتر، فعالیت بدنی کم و 

بیماری های همزمان از جمله عوامل خطر ابتلا به پوکی استخوان هستند.
وی با بیان اینکه پوکی استخوان در زنان به دلیل شرایط فیزیولوژیک دو برابر مردان 
است، تصریح کرد: پوکی استخوان در ایران شیوع بالایی دارد، تازه  ترین آمار وزارت 
این  بالای ۵۰ سال درگیر  افراد  از ۶۰ درصد  بیش  این است که  از  بهداشت حاکی 
بیماری هستند. آماری نگران  کننده که می  گوید، از هر ۲ زن یک نفر و از هر ۴ مرد 
یک نفر در سنین بالای ۵۰ سال شکستگی ناشی از پوکی استخوان را تجربه می  کنند. 
این آمار در بین افراد بالای ۷۰ سال، حدود ۸۰ درصد است؛ یعنی از هر ۵ فرد بالای 

۷۰ سال، چهار نفر پوکی استخوان دارند.
مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت اظهار کرد: یکی از عوامل تاثیرگذار 
در ابتلا به پوکی استخوان، کمبود مواد مغذی مانند کلسیم، فسفر و پروتئین است که 
از عوامل اصلی تشکیل توده استخوانی هستند؛ این مواد مغذی در محصولات لبنی 
وجود دارند و مصرف محصولات لبنی مانند شیر، ماست و کشک به میزان مورد نیاز 
بر حسب سن افراد، بسیار تاثیرگذار خواهد بود. اسماعیل زاده با بیان اینکه مصرف 
محصولات لبنی کم چرب منجر به کاهش خطر پوکی استخوان می شود، خاطرنشان 
کرد: پروتئین لبنیات با افزایش تراکم مواد معدنی استخوان مرتبط است؛ بنابراین برای 

سلامت استخوان های خود، مصرف روزانه شیر یا ماست یا کشک را فراموش نکنید.

کیفیت پایین خودروها مصرف بنزین را چند برابر 
کرده است

رئیس شورای شهر تهران نسبت به کیفیت خودروها انتقاد کرد و گفت: این مسئله 
باعث افزایش مصرف بنزین شده است.

به گزارش زمان، مهدی چمران؛ رئیس شورای اسلامی شهر تهران در آیین افتتاحیه 
پنجمین نمایشگاه خودروی تهران اظهار کرد: در ارتباط با خودرو چالش ها و مشکلات 
زیادی داریم. هم در ساخت خودرو و هم فروش آن به مردم، هم به کارگیری و هم 
خصوصیاتی که باید خودروی داخلی متناسب با خودروهای به روز دنیا داشته باشد؛ در 

همه این موارد دارای معضلاتی هستیم.
بنزین ما  اینکه گفته می شود حد متوسط مصرف  بیان  با  تهران  رئیس شورای شهر 
حدود ۱۱۰ میلیون لیتر در روز است و با مصرف کشورهای بزرگ دنیا برابری می کند، 
به  نسبت  کمتر  جمعیت  و  اتومبیل  تعداد  با  ما  سوخت  مصرف  میزان  کرد:  تصریح 
کشورهایی  که چندین برابر ما جمعیت دارند، برابر است و این به موضوع خودرو برمی 
گردد. وی افزود: اتومبیل های ما مصرف سوخت مناسب را ندارند و نتیجه سوزاندن آن 
در خودروها، آلودگی هوا است. در حالی که باید از دیدن هوای آلوده تعجب کنیم امروز 
از دیدن هوای پاک و صاف تعجب می کنیم. ما هنوز اتومبیل هایی داریم که در ۱۰۰ 
کیلومتر حدود ۱۵ لیتر سوخت مصرف می کنند. در حالی که خودروهای دنیا به سمت 
مصرف ۴ لیتر در ۱۰۰ کیلومتر می روند. اینجا است که خودروساز باید به میدان بیاید.

چمران ادامه داد: موقعی می توانیم بگوییم که صنعت خودروسازی ما پیشرفته است که 
از نظر مصرف سوخت در حد پایینی باشد. وی تاکید کرد: البته بخشی از آلودگی ها به 
دلیل فرسودگی خودروها و موتورسیکلت هاست. گفته می شود ۲۰ تا ۲۲ درصد آلودگی 

هوا مربوط به موتورسیکلت های فرسوده است.
چمران درباره بحث اتوبوس و تولید داخل آن گفت: دو سال است که در شهر تهران 
تلاش می کنیم که اتوبوس تامین کنیم اما کارخانه های تولید داخل اعلام کردند که 
در ماه حداکثر اتوبوسی که به ما تحویل می دهند ۵۰ دستگاه بیشتر نیست و در بحث 
خودروهای سواری نیز همین کمبود را دارند تا جایی که کار به قرعه کشی برای خرید 
نیز تصریح کرد:  نمایشگاه  تهران درباره موضوع  خودرو می رسد. رئیس شورای شهر 

گاهی یک فضا را برای نمایشگاه می سازند اما گاهی فضایی ساخته می شود.
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 قیمت نفت به مسیر 
افزایشی برگشت  

یک  از  بیش  کاهش  از  پس  نفت  قیمت   
معاملات  اوایل  در  روز دوشنبه،  در  درصدی 
نگرانی ها  تجدید  تاثیر  تحت  صبح سه شنبه، 

نسبت به مختل شدن عرضه، بهبود یافت.
نفت  معاملات  بهای  گزارش،  این  اساس  بر 
درصد   ۰.۲۱ معادل  سنت   ۱۷ با  برنت 
هر  در  سنت   ۵۷ و  دلار   ۸۲ به  افزایش، 
تگزاس  وست  معاملات  بهای  رسید.  بشکه 
اینترمدیت آمریکا با ۱۷ سنت معادل ۰.۲۲ 
درصد افزایش، به ۷۶ دلار و ۹۵ سنت در هر 

بشکه رسید.
هر دو شاخص روز دوشنبه بیش از یک دلار 
بحران  شدن  عمیق  زیرا  کردند  پیدا  کاهش 
سوی  از  تقاضا  به  نسبت  نگرانی ها  املاک، 

چین را برانگیخت.
انرژی  بخش  تیم  سرپرست  سارکار،  سورو 
معاملات  گفت:  باره  این  در  بانک دی بی اس 
ژئوپلیتیکی،  ریسک های  احتساب  با  نفت 
و  داد  بشکه،  هر  در  آمریکا  دلار   ۸۰ بالای 
آمریکا  شدید  واکنش  اگر  و  می شود  ستد 
وجود نداشته باشد، این روند صعودی ظرف 

یک یا دو هفته از تحلیل خواهد رفت.
واشنگتن، به دنبال حمله مرگبار هواپیماهای 
شدن  کشته  و  اردن  در  سرنشین  بدون 
تمام  که  شد  متعهد  کشور،  این  نظامیان 
نیروهای خود  از  دفاع  برای  را  اقدامات لازم 

انجام دهد.
رشد قیمت نفت در آستانه نشست سیاست 
که  داد  روی  آمریکا  مرکزی  بانک  پولی 
می رود  انتظار  شد.  آغاز  شنبه  سه  روز  از 
را  بهره  نرخ های  آمریکایی،  سیاستگذاران 
سرمایه گذاران  از  بعضی  اما  دارند  نگه  ثابت 
بر این باورند که بانک مرکزی آمریکا ممکن 
بهره  نرخ های  افزایش  از  حمایت  از  است 
برای  پایین تر،  بهره  نرخ های  بکشد.  دست 
قیمت نفت مثبت هستند و می توانند تقاضا 

برای نفت را تقویت کنند.
 ،CME بان فدرال شرکت  افزار دیده  طبق 
بازارها اکنون احتمال کاهش نرخ بهره توسط 
بانک مرکزی آمریکا در مارس را ۴۷ درصد 
در  درصد   ۸۸ از  کمتر  که  می کنند  ارزیابی 

یک ماه قبل است.
داد  نشان  رویترز  نظرسنجی  بین،  این  در 
تقطیری  سوخت های  و  خام  نفت  ذخایر 
کرده  پیدا  کاهش  گذشته  هفته  در  آمریکا 

است اما ذخایر بنزین افزایش داشته است.
بر اساس گزارش رویترز، آمار موسسه امریکن 
پترولیوم از ذخایر نفت و سوخت آمریکا روز 
سه شنبه و آمار رسمی روز چهارشنبه منتشر 

خواهد شد.

خبر

توافق ایران و ترکیه در زمینه برگزاری 
رویدادهای انرژی های تجدیدپذیر

اعلام  )ساتبا(  ایران  بهره وری  و  تجدیدپذیر  انرژی های  سازمان 
شرکت  با  ساتبا  بین الملل  امور  دفتر  همکاری  تفاهم نامه  کرد: 
و  نمایشگاه ها  برگزاری  برای  همکاری  باهدف  ترکیه   EFOR

رویدادهای تخصصی حوزه انرژی های تجدیدپذیر امضا شد.
باهدف  تفاهم نامه ای  نیرو،  وزارت  از  نقل  به  زمان  گزارش  به 
و  نمایشگاه ها  برگزاری  به منظور  بین المللی  توسعۀ همکاری های 
شرکت  با  ساتبا  بین الملل  امور  دفتر  بین  تخصصی،  رویدادهای 

EFOR ترکیه منعقد شد.
حوزۀ  مدیرکل  رضائی،  مسعود  حضور  با  که  تفاهم نامه  این 
ریاست و امور بین الملل ساتبا و آقای گرای گروسس، مدیر امور 
تعامل  و  بر شبکه سازی  امضا شد   EFOR استراتژیک شرکت 
برای برگزاری رویدادهای مشترک در دو کشور ایران و ترکیه و 
استفاده از فرصت های سرمایه گذاری در دو کشور و اطلاع رسانی 

در مورد آنها تأکید دارد.
بزرگ  نمایشگاه  برگزاری  مجریان  از  یکی   EFOR شرکت 
 WENERGY( به  موسوم  پاک،  انرژی های  فناوری های 
که  است  ترکیه  ازمیر  شهر  در   )Clean Energy Expo
انرژی های  حوزۀ  در  بین المللی  بزرگ  شرکت های  حضور  با 
ذخیره سازی  الکتریکی،  حمل ونقل  برق،  بهره وری  تجدیدپذیر، 
اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۳  اواخر  در  برق  و شبکه های هوشمند 
برگزار خواهد شد و از مجموعه های ایرانی نیز برای شرکت در آن 

دعوت به عمل آمده است.

 امضای قرارداد 500 میلیون یورویی 
دانش بنیان ها با شرکت ملی گاز

رئیس جمهوری  بنیان  دانش  اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاون 
گفت: امسال با مجموعه شرکت ملی گاز قراردادی به حجم ۵۰۰ 

میلیون یورو به مدت چهار سال در ۱۲ گروه کالایی امضا شد.
به گزارش زمان به نقل از شانا، روح الله دهقانی فیروزآبادی شامگاه 
دوشنبه )نهم بهمن ماه( با حضور در برنامه گفت وگوی ویژه خبری 
با موضوع توانمندی دانش بنیان ها در رفع نیاز صنایع اظهار کرد: 
با رویکرد متفاوتی نمایشگاه توانمندی های تولید داخلی  امسال 
با تدبیر و همت گروه اقتصادی دفتر مقام معظم رهبری برگزار 
شد. رویکرد امسال نسبت به سال گذشته تفاوتی جدی داشت و 
آن هم این بود که سال گذشته به صورت دستگاهی دستاوردها 
ارائه شد و امسال در حوزه های مختلف اقتصاد شامل انرژی، آب و 

محیط زیست، سلامت و تجهیزات پزشکی و... برگزار شد.
وی افزود: سال گذشته توافق نامه ای با مجموعه نفت برای مدت 
پنج سال به حجم تقریبی ۲ میلیارد دلار در هفت گروه کالای 
ویژه امضا شد. چندی پیش نیز در مجموعه شرکت ملی گاز به 
حجم ۵۰۰ میلیون یورو به مدت چهار سال در ۱۲ گروه کالایی 
ویژه قراردادی امضا شد. اینها فرصت های تأثیرگذاری هستند که 

احصا می شود.
معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهوری تصریح 
کرد: همچنین ما یکسری چاه هایی در حوزه نفت داریم که بسته 
ندارند. سال گذشته درخواستی  بوده اند و هیچ استحصال نفتی 
پمپ های  نیازمند  که  شد  وارد  کشور  نفتی  مجموعه  یک  از 
به  قراردادی  رو  این  از  بودند،  برداشت  افزایش  برای  چندفازی 
حجم ۹ میلیون دلار برای ساخت، طراحی و نصب این پمپ ها 

به امضا رسید.

کوتاه از انرژی

با  گفت:  ایران  گاز  ملی  شرکت  مدیرعامل 
با  گازرسانی  پروژه   ۳۶۰۵ از  بهره برداری 
اعتبار ۲۳ هزار میلیارد تومان، به استقبال 

دهه فجر امسال می رویم.
نفت،  وزارت  از  نقل  به  زمان  گزارش  به 
گاز  ملی  شرکت  -مدیرعامل  چگنی  مجید 
ایران- در آستانه دهه فجر و سالروز پیروزی 
از  بهره برداری  کرد:  اظهار  اسلامی  انقلاب 
به شهرها  گازرسانی  توسعه  و  پروژه ها  این 

به ویژه روستاها، نشان از آن دارد که شاخصه 
عدالت اجتماعی در جمهوری اسلامی ایران 
که معرف رویکرد نظام در خدمت رسانی به 
مردم است، به خوبی در حال اجراست. وی 
ادامه داد: از این تعداد پروژه، بهره برداری از 
 ۱۳ روستا،   ۱۰۵۶ به  گازرسانی  پروژه های 
برنامه  در  را  صنعتی  واحد   ۲۵۱۸ و  شهر 
داریم که برای اجرای این پروژه ها، نزدیک 
به ۸۰ هزار میلیارد ریال هزینه شده است.

معاون وزیر نفت در امور گاز با بیان اینکه 
افتتاح تعداد  بر  افزون  امسال در دهه فجر 
قابل توجهی از پروژه های گازرسانی شهری 
پروژه  تعدادی  از  بهره برداری  روستایی،  و 
تصریح  است،  کار  دستور  نیز  زیرساختی 
کرد: این پروژه ها شامل خطوط انتقال گاز 
می شود که از جمله این موارد، می توان به 
بهره برداری خط انتقال گاز قم - محمدیه - 
پارچین، ایرانشهر - چابهار، جویم - بنارویه 

و چند ایستگاه تقویت فشار با اعتبار ۱۰۱ 
هزار میلیارد ریال اشاره کرد.

چگنی گفت: این در حالی است که عملیات 
و  توسعه ای  پروژه های  از  برخی  اجرایی 
دیگر  ایستگاه  چند  همانند  زیرساختی 
و  ذخیره سازی  توسعه  طرح  فشار،  تقویت 
… نیز در این ایام با اعتبار ۴۹ هزار میلیارد 
ریال آغاز می شود. وی در بخش دیگری از 
اینکه آنچه پروژه های  با بیان  سخنان خود 
متمایز  پروژه ها  دیگر  از  را  گازرسانی 
می کند، افزون بر ایجاد رفاه و آسایش برای 
و  کم برخوردار  استان های  در  به ویژه  مردم 
مصرفی  کالاهای  تأمین  دورافتاده،  مناطق 
است،  داخل  ساخت  طریق  از  پروژه ها  این 
صنایع  توسعه  سبب  موضوع  این  افزود: 
تولید،  از  حمایت  بر  افزون  و  شده  وابسته 
شکوفایی شرکت های دانش بنیان را که در 
سراسر کشور، محصولات مورد نیاز صنعت 
خواهد  پی  در  هم  می کنند  تولید  را  گاز 
ایران  گاز  ملی  شرکت  مدیرعامل  داشت. 
یادآور شد: این نکته مهمی است، زیرا این 
صنایع در شرایط اقتصادی کنونی با تلاش 
کالاهای  به  وابستگی  نداشتن  خویش، 
خارجی را برای ما به ارمغان می آورند و در 
اشتغال زایی  زمینه  گازرسانی،  توسعه  کنار 
خوبی را نیز فراهم می کنند که این موضوع 
به رشد تولید در بخش های مختلف صنعت 

منجر می شود.

 همزمان با دهه فجر صورت می گیرد:

  بهره برداری 3605 پروژه گازرسانی و توسعه ای

شرکت تعاونی مسکن فرهنگیان منطقه 5 کرج
آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 

نوبت دوم
ازاعضای محترم این شرکت دعوت می شود مجمع عمومی عادی بطور فوق 
العاده نوبت دوم که در ساعت 5 بعدازظهر روز یکشنبه مورخه 1402/11/29 
درمحل  دفترشرکت تعاونی واقع درخیابان بهارجنب دبیرستان بهارستان 

ساختمان طلوع واحد2 تشکیل می گردد حضور بهم رسانند.
توجه : درصورتیکه هریک ازاعضا نتواند درمجمع عمومی فوق حضور یابد 
می تواند استفاده ازحق خود را برای حضور واعمال رای درمجمع عمومی 
هرعضوحداکثر  وکالتی  آراء  الاختیارواگذارکند.تعداد  تام  نماینده  یک  به 
سه رای وهرشخص غیرعضو تنها یک رای خواهدبودودراین صورت تایید 
نمایندگی تام الاختیاربا تایید  بازرس/ یا عضو هیئت مدیره تعاونی خواهد 
بود. بدین منظور عضو متقاضی اعطای نمایندگی باید حداکثرظرف 3روزاز 
انتشاراین آگهی به همراه نماینده خود و با دردست داشتن مدارک موید 
تعاونی  دفترشرکت  معتبردرمحل  شناسایی  وکارت  درتعاونی  عضویت 
حاضر تاپس از احراز هویت طرفین عضویت متقاضی واهلیت نماینده برگه 
به مجمع عمومی  تائید و ورقه ورود  نمایندگی مربوط توسط مقام مذکور 

برای نماینده صادرگردد.
دستور جلسه :

1- استماع گزارش هیئت مدیره وبازرس/بازرسان
2- رسیدگی واتخاذ تصمیم درخصوص صورتهای مالی سال 1401وبودجه 

سال جاری 
  هیئت مدیره 3- انتخاب بازرس

مفقودی
  برگ سبز موتور سیکلت هوندا به رنگ قرمز با شماره بدنه ۹۴۱۶۶۸۳و شماره موتور 

۳۸۲۵۵۲مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد
 قایم شهر

 مفقودی
شماره  اصغر  علی  فرزند  زاده   حسن  الله  آیت  اینجانب  التحصیلی  فارغ  مدرک 
شناسنامه ۶۶ صادره از بابلسر در مقطع فوق لیسانس رشته مدیریت بازرگانی صادره 
از واحد دانشگاهی آزاد بابل به شماره ۰۵۴۰۷۶۷ مفقود گردیده وفاقد اعتبار میباشد 
از یابنده تقاضا میشود اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد بابل به نشانی 

فریدونکناربابل جاده قایمشهر ارسال نماید. 

آگهی فقدان سند مالکیت
خانم زینت السادات حاجی میرزایی دیوکلایی با ارئه ۲ برگ استشهادیه المثنی که در 
دفترخانه ۷۷ بابل تصدیق امضاء شده و طی درخواست ۱۴۰۲۲۱۷۱۰۰۰۴۰۴۸۳۲۲ 
مورخ ۰۳/۱۱/۱۴۰۱ تقاضای صدور سند المثنی دو دانگ مشاع از ششدانگ پلاک 
۸۴۳ فرعی ۴۸۶۲ اصلی بخش ۲ بابل که سند مالکیت آن صادر و تسلیم شد در 
اثر جابجایی مفقود شده است در اجرای ماده ۱۲۰ اصلاحی آئین نامه قانون ثبت و 
تبصره های ذیل آن اعلام مقتضی است چنانچه اسناد مالکیت مذکور هر عنوان به 
آن دفترخانه ارائه گردد از انجام هرگونه اقدام خودداری و لاشه سند را از آورنده اخذ 

و به این اداره ارائه نماید.
ضمناً شماره سریال سند مفقود ۰۸۵۳۳۰ میباشد. م . الف ۱۶۵۷۸۵۵

رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام)ره( جهت استحضار تاریخ انتشار: ۱۴۰۲.۱۱.۱۱
سید مهدی حسینی کریمی رییس ثبت اسناد و املاک بابل

 آگهی فقدان سند مالکیت
خانم سادات بیگم حاجی میرزایی دیوکلایی با ارئه ۲ برگ استشهادیه المثنی که در 
دفترخانه ۷۷ بابل تصدیق امضاء شده و طی درخواست ۱۴۰۲۲۱۷۱۰۰۰۴۰۴۸۳۲۲ 
مورخ ۰۳/۱۱/۱۴۰۱ تقاضای صدور سند المثنی دو دانگ مشاع از ششدانگ پلاک 
۸۴۳ فرعی ۴۸۶۲ اصلی بخش ۲ بابل که سند مالکیت آن صادر و تسلیم شد در 
اثر جابجایی مفقود شده است در اجرای ماده ۱۲۰ اصلاحی آئین نامه قانون ثبت و 
تبصره. های ذیل آن اعلام مقتضی است چنانچه اسناد مالکیت مذکور هر عنوان به 
آن دفترخانه ارائه گردد از انجام هرگونه اقدام خودداری و لاشه سند را از آورنده اخذ 

و به این اداره ارائه نماید
ضمناً شماره سریال سند مفقود ۰۸۵۳۳۰ میباشد.

رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام)ره( جهت استحضار م. الف ۱۶۵۷۸۱۵
تاریخ انتشار:۱۴۰۱.۱۱.۱۱

سید مهدی حسینی کریمی ریس ثبت اسناد و املاک بابل

آگهی موضوع ماده 3 قانون
 و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

نظربه اینکه در اجرای قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
کریم  /آقای  تصرفات خانم  مورخ  ۱۴۰۲/۹/۴  رای۱۴۰۲-۲۴۹۶  برابر  سند رسمی 
موطوری صادره از اهواز فرزند خلیل دارای کد ملی شماره ۱۷۵۲۵۹۵۹۳۹ نسبت به 
یک باب ساختمان به مساحت ۱۴۸/۱۷متر مربع در قسمتی از ششدانگ پلاک ثبتی 
۲۶۹۷ و ۲۶۹۸ و ۲۷۰۱ در بخش ۲ اهواز اخبار خروجی بنام محمد رضا مرعشی 
پور منجر بصدورای گردیده و برابر ماده ۳ قانون مزبور مراتب در دو نوبت به فاصله 
پانزده روز جهت اطلاع عموم اگهی می گردد تا هرکس نسبت به تصرفات مفروزه و 
مالکیت ایشان اعتراض داشته باشد از تاریخ انتشار نوبت اول این آگهی بمدت دوماه 
اعتراض خود را مستقیما به اداره ثبت اسناد و املاک اهواز تسلیم و رسید دریافت 
نمایند و معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
به مقامات قضایی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواست اخذوبه اداره ثبت محل تحویل 
نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در موعد مقرر اداره ثبت برابر 
آگهی:۱۶۳۱۶۹۴-تاریخ  شناسه  نمود.  خواهد  مالکیت  سند  بصدور  اقدام  مقررات 

انتشار نوبت اول:۱۴۰۲/۱۰/۲۵ تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۲/۱۱/۱۱
اکبر افشین-سرپرست اداره ثبت اسنادواملاک ناحیه دو اهواز

آگهی موضوع ماده 3 قانون
 و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند 

رسمی
 برابر رای شماره ۱۴۰۲۶۰۳۱۷۰۰۲۰۰۱۳۱۹ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
بوبالدی  آقای مصطفی آل  مالکانه بلامعارض متقاضی  ثبت ملک شادگان تصرفات 
صادره   ۱۸۹۰۴۵۵۳۱۸ ملی  کد  و   ۱۸۹۰۴۵۵۳۱۸ شناسنامه  بشماره  نعیم  فرزند 
از شادگان در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۶۵/۱۴ مترمربع  قسمتی از 
پلاک ۵۳۳ ناحیه ۷ بخش پنج آدرس محل وقوع ملک شادگان_ بلوارفتح المبین- 
پشت مدرسه نرگس-خیابان شهید صیاد شیرازی خریداری از مالک رسمی از آقای 
کریم جنامی گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 
شد. شماره م الف:۱۳/۱۲۲-تاریخ انتشار نوبت اول :۱۴۰۲/۱۰/۲۶-تاریخ انتشار نوبت 

دوم:۱۴۰۲/۱۱/۱۱
موسوی فرد-سرپرست اداره ثبت اسنادواملاک شادگان

آگهی موضوع ماده ی  3قانون
تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

عادی  ی  قولنامه  به  رسیدگی  درخواست  محمد،  فرزند  علیزاده  احمد  صید  آقای 
در  واقع  جوانرود  ۱اصلی  از   فرعی  پلاک ۱۶۷۷  از  را  مالکیت  سند  و صدور  خود 
بخش  ۱۳ کرمانشاه }که از مالکین اولیه ی پلاک ۱۶۷۷ فرعی از اصلی جوانرود 
خریداری نموده{ تقدیم اداره ی ثبت اسناد و املاک شهرستان جوانرود نموده است 
و پرونده ای تحت کلاسه ی  ۸۸سال ۱۴۰۲ تشکیل و به هیات موضوع قانون فوق 
رای شماره ی  برابر  رسیدگی،  از  پس  مذکور،  قانون  موضوع  هیات  و  ارجاع  الذکر 
۱۴۰۲۶۰۳۱۶۰۰۷۰۰۱۲۵۵ مورخ ۱۶ / ۱۰ / ۱۴۰۲ حکم به صدور سند مالکیت 
ششدانگ یک باب انباری، به مساحت ۱۰۵ متر مربع به نام آقای صید احمد علیزاده 
فرزند محمد صادر نموده است و نام مالکین اولیه ی پلاک مزبور، آقای آغه مرادی 

می باشد. 
 لذا: مراتب، در دو نوبت به فاصله ی پانزده روز آگهی می گردد. تا چنانچه شخص یا 
اشخاصی، نسبت به مورد تقاضا، اعتراض داشته باشند. از تاریخ انتشار نوبت اول این 
آگهی، به مدت دو ماه اعتراض خود را کتبا به این اداره تسلیم نمایند تا به دادگاه 
ارسال گردد. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ی 
برابر  اداره ی ثبت  انقضاء مدت مقرر  از  ثبت محل تحویل دهد بدیهی است: پس 
نام آقای صید احمد علیزاده فرزند محمد  مقررات، سند مالکیت مورد تقاضا را به 

صادر خواهد نمود. م الف ۱۲۹
صدور سند مالکیت، مانع از مراجعه ی متضرر احتمالی به دادگاه نیست. 

تاریخ انتشار نوبت اول: ۲۵ / ۱۰ / ۱۴۰۲  
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۱ / ۱۱ / ۱۴۰۲  

رئیس اداره ی ثبت اسناد و املاک شهرستان جوانرود – شهریار خدری کرمانشاه

آگهی موضوع ماده ی  3قانون
تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آقای عبدالستار مرادی فرزند حمید، درخواست رسیدگی به قولنامه ی عادی خود و 
صدور سند مالکیت را از پلاک  ۵۹ اصلی سرود علیا واقع در بخش ۱۳ کرمانشاه }که 
از مالکین اولیه ی پلاک  ۵۹اصلی سررود علیا خریداری نموده{ تقدیم اداره ی ثبت 
اسناد واملاک شهرستان جوانرود نموده است و پرونده ای تحت کلاسه ی ۶۵ سال 
۱۴۰۲ تشکیل و به هیات موضوع قانون فوق الذکر ارجاع و به هیات موضوع قانون 
مذکور، پس از رسیدگی، برابر رای شماره ی ۱۴۰۲۶۰۳۱۶۰۰۷۰۰۱۲۵۱ مورخ ۱۶ 
/ ۱۰ / ۱۴۰۲ حکم به صدور سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی، به 
مساحت ۴۲ / ۴۱۱۳ مترمربع به نام آقای عبدالستار مرادی فرزند حمید صادر نموده 

است و نام مالکین اولیه ی پلاک مزبور، آقای فرج علی محمدی می باشد. 
لذا مراتب، دردو نوبت، به فاصله پانزده روز آگهی می گردد. تا چنانچه: شخص یا اشخاصی، 
نسبت به مورد تقاضا، اعتراض داشته باشند، از تاریخ انتشار نوبت اول این آگهی، به مدت 
دو ماه اعتراض خود را کتبا به این اداره تسلیم نمایند تا به دادگاه ارسال گردد. معترض، 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ی ثبت محل تحویل دهد. بدیهی است: 
پس از انقضاء مدت مقرر، اداره ی ثبت برابر مقررات، سند مالکیت مورد تقاضا را به نام 

آقای عبدالستار مرادی  فرزند حمید صادر خواهد نمود. م الف ۱۲۶
صدور سند مالکیت، مانع از مراجعه ی متضرر احتمالی به دادگاه نیست. 

تاریخ انتشار نوبت اول: ۲۵ / ۱۰ / ۱۴۰۲    تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۱ / ۱۱ / ۱۴۰۲  
رئیس اداره ی ثبت اسناد و املاک شهرستان جوانرود – شهریار خدری کرمانشاه

 گرانی بنزین نتیجه ای جز تورم ندارد

مدیرعامل پیشین شرکت پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی گفت: اکنون اگر بنزین را 
گران کنیم تنها نتیجه ای که دارد این است 
که دولت می تواند بدهی های خود را تسویه 

کند اما در کنار آن تورم هم بالا می رود.
عباس  ایلنا،  از  نقل  به  زمان  گزارش  به 
در  بنزین  اوضاع  ساماندهی  درباره  کاظمی 
کشور اظهار داشت: بنده معتقدم در بحث 
حمل و نقل باید قوانین برنامه سوم توسعه 
اجرا شود یعنی حمل و نقل عمومی مبتنی 
برون شهری  و چه  ریل چه درون شهری  بر 
باید توسعه داده شود، اکنون تمام خیابان ها 
با وضعیت  از خودرو شده،  مملو  و جاده ها 
تقاضای  میزان  پاسخگوی  نمی توان  کنونی 

روزافزون بنزین بود.
برق جای بنزین را بگیرد

وی بیان کرد: با وجود ۲۶ میلیون خودرو و 
۱۴ میلیون موتورسیکلت که سال به سال 
حالی  در  اضافه می شود،  آنها  تعداد  بر  هم 
اتمسفر، میزان  اوضاع خیابان ها، فضای  که 

و کیفیت تولید سوخت تغییر نکرده چگونه 
می توان مشکل بنزین را حل کرد؟ به نظر 
بنده باید سیاست کلی انرژی بر حوزه برق 
چه ریلی و چه خودروی برقی تمرکز کند، 
هر قدر هم که در حوزه بنزین سرمایه گذاری 
کنیم جواب نخواهد داد، زیرا مصرف کننده 
این  با  بنابراین  بازار هم اضافه می شود،  در 

روش به جایی نخواهیم رسید.
پالایشگاه سازی را کنار بگذاریم

کاظمی تاکید کرد: باید قوانینی که قبلا در 
مصوب  کشور  در  برقی  نقل  و  حوزه حمل 
این  باید  دولت  و  مجلس  شود،  اجرا  شده؛ 
و  برسانند  اجرا  به  را  مانده  معطل  قوانین 
انرژی  سبد  در  توجهی  قابل  سهم  برق 
داشته باشد، اگر به این شکل عمل نکنیم 
راه حلی برای حل مشکل سوخت و حمل 
و نقل نخواهیم داشت. بعبارت دیگر باید با 
تغییر سیاست حجم مصرف هیدروکربور را 
در کشور کاهش دهیم، باید سرمایه گذار به 
جای پالایشگاه روی برق تمرکز کند در این 
صورت مطلوب تر به جواب می رسیم تا اینکه 

جبران  را  بنزین  کمبود  همچنان  بخواهیم 
زمان  هر  تا  چرخه  این  رویه  این  با  کنیم. 
که ما اقدام به تولید بیشتر خودرو و بنزین 

کنیم همچنان ادامه خواهد داشت.
 چرا سیاست بنزینی سال ۵۶ را ادامه ندادیم؟

مدیر عامل پیشین شرکت پالایش و پخش 
فراروده های نفتی تاکید کرد: اکنون به جایی 
دیگر  بنزین  قیمت  افزایش  که  رسیده ایم 
نمی شود  تلقی  راهکار  و  نمی دهد  جواب 
ابتدای  از  اینکه تورم را بالا می برد، اگر  جز 
انقلاب و همان سال ۱۳۵۶ به صورت پلکانی 
اقدام به افزایش و واقعی کردن قیمت بنزین 
می کردیم؛ به وضع مطلوب می رسیم، اقتصاد 
نیز خود را تنظیم می کرد اکنون اگر بنزین 
اینکه  را گران کنیم تنها نتیجه ای که دارد 
دولت می تواند بدهی های خود را تسویه کند، 
جامعه  در  ریال  چون  می رود  بالا  هم  تورم 
زیاد می شود. حقیقت این ماجرا نشان دهنده 
ضعف در برنامه ریزی کلان کشور است، در 
تمام دنیا انرژی را با حمل و نقل و صنایع 
این  ایران  در  اما  می کنند  تنظیم  انرژی بر 

برنامه ریزی وجود ندارد یعنی نفت، صنعت و 
وزارت راه هر کدام به صورت مجزا کار خود 
را پیش می برند و با هم هماهنگ نیستند، 
صنایع  و  انرژی  نقل،  و  که حمل  حالی  در 
بروند،  پیش  هماهنگ  باهم  باید  انرژی بر 
مشخص  کند  پیدا  ادامه  روال  همین  اگر 
نیست که ۱۰ سال آینده وضعیت سوخت، 
در  باید  بنابراین  برسد،  کجا  به  انرژی  هوا 

سیاست ها تجدیدنظر صورت گیرد.
 بالانس بنزین منفی است

وی با اشاره به واردات بنزین اظهار داشت: 
منفی  کشور  در  بنزین  بالانس  اکنون 
است،  گریزناپذیر  واردات  بنابراین  است، 
کیفیت  فکر  به  بخواهیم  اگر  اینکه  ضمن 
میزان  ببریم،  بالا  را  اکتان  و  باشیم  بنزین 
است  حالی  در  این  و  می شود  کم  تولید 
که اکتان بالا الزام است، در این رابطه نیز 
باید چاره اندیشی شود اما در هر حال اصل 
راه حل این است که روی برق و حمل و نقل 
برقی تمرکز کنیم و به این ترتیب فشار روی 

بنزین کمتر می شود.

 مفقودی
کلیه مدارک اعم از برگ سبز ،سند کمپانی ، سند مالکیت خودرو سواری پراید صبا 
جی تی ایکس مدل۱۳۸۲سبز یشمی روغنی به شماره موتور۰۰۵۷۳۵۱۷ به شماره 
شاسی S۱۴۱۲۲۸۲۱۲۸۶۷۲ به شماره پلاک ۳۷ایران ۵۵۶ب۵۴ مفقود گردیده و 

از درجه اعتبار ساقط می باشد.خ



خبرنگار  حیدری  مهدی  گزارش  به 
زمان، روز دوشنبه دومین کمیته مزد برگزار 
شد. دستور جلسه آن بحث مزد منطقه ای 
بود. امسال دولت نسبت به سال های گذشته 
اصرار بیشتری بر اجرای مزد منطقه ای دارد و 
با جلسه ای که روز گذشته برگزار شد. حدود 
۳جلسه پیرامون مزد منطقه ای برگزار شده 
است. بحث مزد منطقه ای هرساله با نزدیک 
شدن به ماه های پایانی سال مطرح می شود 
و موافق و مخالف خود را دارد. مخالفان این 
افزایش  باعث  منطقه ای  مزد  معتقدند  طرح 
مهاجرت از شهرهای کوچک به بزرگ می شود 
و موافقان این طرح عنوان می کنند که اگر مزد 
منطقه ای از مزد ملی کمتر نباشد و فرصت 
در  دیگر  اقتصادی  زیرساخت های  و  شغلی 
طرح  باشد،  شده  فراهم  کوچک تر  شهرهای 
موفقی خواهد بود. فعالان کارگری اجرای مزد 
منطقه ای را زنگ خطر برای بی حقوق سازی 
بیشتر کارگران می دانند. ماجرای تعیین حقوق 
محل  جغرافیایی  نقطه  اساس  بر  دستمزد  و 
سکونت ازآن جایی شروع شد که عموماً هرچه 
شهرها بزرگ تر شدند هزینه های زندگی در آن 
مکان ها بالاتر رفت. یکی از معیارهای تعیین 
افزایش حقوق و دستمزد هزینه سبد معیشت 
خانوار است. برخی با این ایده که هزینه سبد 
معیشت خانوار در مناطق مختلف کشور یکسان 
نیست این موضوع را مطرح کردند که باید مزد 
کارگران به صورت منطقه ای تعیین شود. این که 
مزد منطقه ای چه شرایطی دارد و آیا نسبت به 
حداقل دستمزد مبلغ بالاتری خواهد بود یا نه 
نیاز به بررسی دقیقی دارد. علیرضا میرغفاری، 

نماینده کارگران در شورای عالی کار و کمیته 
کارفرمایی،  گروه  نظرات  گوید:  می  مزد 
کارگری و دولت در مورد مزد منطقه ای ارائه 
شد؛ نتیجه نهایی به شورای عالی کار واگذارشد. 
وی ادامه داد: روز دوشنبه، سومین و آخرین 
بررسی  محوریت  با  دستمزد  کمیته  جلسه 
گروه  شد؛  برگزار  منطقه ای  دستمزد  جوانب 
را  خود  نظرات  دولت  و  کارفرمایی  کارگری، 
در مورد موانع،الزامات،مخالفت وموافقت خود 
میرغفاری  کردند.  ارائه  طرح  این  به  نسبت 
نهایی  تصمیم  شد  مقرر  نهایت  در  افزود: 
درمورد اجرا شدن  یا عدم اجرای این طرح 
را شورای عالی کار پس از بررسی موارد مطرح 

مهم  نماید.نکته  اتخاذ  مزد،  کمیته  در  شده 
جلسه روز دوشنبه مخالف نمایندگان کارگران 
با اجرای مزد منطقه ای بود. چرا که کارگران 
ای  منطقه  مزد  اجرای  برای  معتقندشرایط 
فراهم نیست.   محسن باقری، نماینده کارگران 
بیان  نیر درباره جلسه  در شورای عالی کار  
این بود در جلسه نهایی  بر  کرده است: قرار 
مزد  بررسی  ماموریت  که  دستمزد،  کمیته 
تأمین  سازمان  داشت؛  برعهده  را  منطقه ای 
اجتماعی نکاتی تکمیلی درباره بیمه شدگان، 
دستمزدها و پراکندگی کارگاه ها ارائه دهد و 
همچنین مرکز آمار نیز اطلاعات لازم را بیان 
دارد. وی گفت: مطابق این اطلاعات، جامعه 

اجرای  با  که  کردند  اعلام  مجدداً   کارگری 
دستمزد منطقه ای مخالف هستند.  از آنجایی 
صورت  به  ها  دستمزد  حاضر  حال  در  که 
متفاوت و باتوجه به سمت و مهارت هر فرد و 
نیز محل خدمت او تفاوت دارد، پس ساختار 
تعیین دستمزد فعلی کاملًا اصولی و مطابق 
با قانون است و باید حفظ شود. باقری اظهار 
داشت: در تعیین دستمزد منطقه ای هم باید 
ابتدا حداقل مزد برمبنای قانون لحاظ شود و 
در سایر سطوح با توجه به ایجاد ساختارهای 
لازم، به اجرای چنین طرحی مبادرت ورزیده 
شود.اما در حال حاضر شرایط برای اجرای مزد 

منطقه ای فراهم نیست.
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 آگهی مناقصه  
2  مصوبه شماره 164مورخ 1402/10/24شورای  بند  استناد  به  دارد  نظر  در  فیرورق  شهرداری 
اسلامی شهر فیرورق آگهی با موضوع مناقصه خرید مصالح کوهی به مقدار 50000 تن  را مطابق 
مشخصات مشروحه ذیل از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه مراحل 
 برگزاری آگهی از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد شرکت کنندگان و بازگشائی از طریق درگاه الکترونیکی دولت به آدرس
  www.setadiran.ir انجام خواهد شد ولازم است شرکت کنندگان در صورت عدم  عضویت قبلی، مراحل ثبت 
نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای پیشنهادها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

به آدرس مذکور محقق سازند.
شرایط مناقصه : 1-پیشنهاد دهندگان باید مبلغ سپرده مشخص شده خود را بعنوان سپرده شرکت در مزایده به 
مبلغ 1/400/000/000 ریال معادل 5 % قیمت کارشناسی به حساب شماره 2171140180007 شهرداری فیرورق نزد بانک 

ملی واریز و یا برای مبلغ مذکور ضمانت نامه معتبر بانکی ارائه نمایند.
2-اقرار به عدم شمول ممنوعیت موضوع قانون منع مداخله وزراءو نمایندگان مجلس و کارمندان دولت درمعاملات 

دولتی و کشوری 
3-جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 04436324020تماس حاصل فرمائید.

4- بهره گیری از پیمانکاران محلی در اولویت می باشد.
تاریخ نمایش 

-انتشار در سامانه  و نو بت اول چاپ روزنامه 1402/11/03 
-نو بت دوم  چاپ روزنامه  1403/11/10 

-آخرین مهلت دریافت اسناد 1402/11/14 ساعت 12:00 
-آخرین مهلت ارسال پیشنهاد 1402/11/24  ساعت 13:00

  مکاری رنجدوست _ شهردار فیرورق-باز گشائی پاکت 1402/11/24 ساعت 14:00

 نوبت دوم

چشم انداز مثبت ارزی به چه معناست؟
علی اصغر سمیعی

 
اگر باز هم قرار است با خلق پول کسری بودجه را تامین کرد 

چگونه تورم قابل مهار خواهد بود؟
گفتند: در زمان های قدیم مردی بود که از اول صبح تا آخر 
شب دائم به همه مقدسات قسم می خورد، که "من آدم خوبی 
و خلاصه   ، ندارم"  چشم  مردم  مال  به  و  پاکدستم،  و  هستم 
ولی  کند،  جلب  خود  به  نسبت  را  مردم  اعتماد  داشت  سعی 
متاسفانه هرگاه چیزی در آن محل گم می شد، باز صاحب مال 
به سراغ آن مرد می رفت، و اتفاقا در جستجو مالش را نزد او 

پیدا می کرد. 
خب روز بعد آن بنده خدا بسیار غلیظ تر و شدیدتر سوگند 
ولی  می ورزید،  اصرار  خودش  خوبی  و  پاکی  بر  و  می کرد  یاد 
را  او  و  نمی کردند  اعتماد  او  به  مردم  هم  باز  چرا  نمی دانم 

درستکار و پاکدامن نمی دانستند. 
ظاهرا شاید به این دلیل بوده که عمل آن مرد را با سخنش 
در تضاد می دیده اند. البته این را هم بگویم که هر کسی که 
فکر کند داستان فوق کوچک ترین ربطی با بیانات اخیر رییس 

کل محترم بانک مرکزی دارد، مدیون خواهد بود. 
فقط حالا که اسم رییس کل آمد، ای کاش یکی از خبرنگاران 
خبرگزاری های عدیده، کثرالله امثالهم به خودش زحمت می داد 
و از رییس کل محترم سوال می کرد "چشم انداز ارزی مثبت" 
به چه معنی است؟ یعنی با نرخ تورم فعلی باز هم قیمت ارز 
کنترل می شود؟ یا در نظر است که نرخ تورم کنترل شود؟ در 
به  تقدیمی  اخیر  برنامه  در  که  بودجه ای  کسری  صورت  این 

مجلس مشاهده می شود، از کدام محل تامین می شود؟
اگر باز هم قرار است با خلق پول کسری بودجه را تامین کرد 
چگونه تورم قابل مهار خواهد بود؟ و اگر با وجود تورم بنا داریم 
به ضرب ارزپاشی قیمت ارز را کنترل کنیم، جدا از مفاسدی 
که ایجاد می شود و زیان هایی که به اقتصاد کشور وارد می کند، 
شدنی  میان مدت  حتی  یا  درازمدت  برای  کار  این  اصولا  مگر 
است؟ تا حالا ظرف این ۴۵ سال مگر شدنی بوده که باز هم 

شدنی باشد؟
و اگر منظورتان از این حرف ها، جلب اعتماد مردم است، پس 
بفرمایید هرچه می خواهید بگویید حتی به نظرم چند سوگند 
هم چاشنی کار بفرمایید، هرچند حقیر در این که مردم سخن 
شما را باور کنند تردید دارم که البته گناه شما نیست، مردم 

تقصیر دارند که دیر باور هستند. 
شاید هم به همین خاطر است که روزنامه محترم اطلاعات 
در صفحه ۳ روز شنبه ۷ بهمن ماه، در همون صفحه ای که از 
قول شما تیتر زده که : "چشم انداز ارزی کشور در سال آینده 
مثبت است" دو تیتر دیگر هم دارد یکی: " تداوم صعود قیمت 

ارز و سکه در بازار" و دیگری: " نرخ تورم ماه دی ۴۳.۶ شد".
 

سرمقاله

آغاز نمایشگاه های بهاره
 از 15 اسفند با تخفیف

 بر اساس اعلام اعضای هیئت مدیره اتاق اصناف 
تهران، نمایشگاه های بهاره از ۱۵ تا ۲۵ اسفندماه در 
پنج نقطه تهران برگزار می شود و واحدها امسال متعهد 

شدند بین ۲۰ تا ۶۰ درصد تخفیف بدهند.
به گزارش زمان به نقل ازایسنا، حمیدرضا رستگار 
- رئیس اتاق اصناف - در نشست خبری اظهار کرد: 
کارگروه  و  بازار  تنظیم  از  خارج  بازاری  هر  برگزاری 
نمایشگاهی اتاق اصناف، خلاف قانون است و این مسیر 
باید از اتاق اصناف طی شود. هدف اتاق اصناف این 
است پایان سال بازار منصفانه و با نظارت دقیق داشته 

باشیم .

رونمایی از سامانه صدور 
شناسه ملی سازمان های 

کارگری و کارفرمایی
 

مدیرکل سازمان های کارگری و کارفرمایی وزارت کار 
گفت: سامانه صدور شناسه ملی سازمان های کارگری و 
کارفرمایی و کارگران بازنشسته کشور در نخستین روز 

دهه فجر رونمایی می شود.
به گزارش زمان به نقل ازمهر، سیدفخرالدین نژاد 
موسوی، مدیرکل سازمان های کارگری و کارفرمایی 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه سامانه 
صدور شناسه ملی سازمان های کارگری و کارفرمایی و 
کارگران بازنشسته کشور آماده بهره برداری و در اولین 
روز دهه فجر رونمایی خواهد شد، گفت: تمام اشخاص 
حقوقی از جمله سازمان های کارگری و کارفرمایی و 
کانون های کارگران بازنشسته کشور برای انجام امور خود 
به ویژه امور مالی، بانکی و مالیاتی و همچنین دریافت 
خدمات دولتی ملزم به دریافت شناسه ملی هستند. 
وی افزود: به منظور تسهیل امور تشکل ها در بخش های 
کارگری و کارفرمایی و کانون های کارگران بازنشسته و 
همچنین تحقق نظام دولت الکترونیک، تکریم ارباب 
رجوع و کمک به اجرای مقررات ذیل قانون مبارزه با 
نشست های  و  فراوان  تلاش های  از  پس  پول شویی، 
پایگاه ثبت اطلاعات اشخاص حقوقی قوه  با  متعدد 
قضائیه، شیوه نامه تخصیص و ساماندهی شناسه ملی و 
ثبت تغییرات سازمان های ذی ربط در کارگروه مربوط، 
تنظیم و تصویب شد. نژاد موسوی ادامه داد: در گام 
بعدی، پس از تعیین شرکت پیمانکار، سامانه صدور 
شناسه ملی تهیه و در این اداره کل راه اندازی و مراحل 
آزمایشی را طی کرده و آماده بهره برداری در سراسر 
کشور است. وی افزود: با بهره مندی از سامانه یادشده 
امکان دریافت شناسه ملی برای تمام تشکل های فاقد 
شناسه که پیش بینی می شود بالغ بر ۵ هزار مورد باشد، 
و  کارگری  سازمان های  مدیرکل  است.  شده  فراهم 
کارفرمایی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تأکید کرد: 
تسهیل و تسریع در انجام امور مرتبط با سازمان های 
ادارات کل  به  حضوری  مراجعه  الزام  حذف  یادشده، 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی ۳۱ استان و این اداره کل و 
یا اداره کل ثبت شرکت ها و مؤسسات غیرتجاری برای 
دریافت شناسه ملی، ایجاد شفافیت در عملکرد مالی 
تشکل ها و حذف تشکل های کاغذی و غیرفعال از جمله 

مزایا و محاسن این سامانه است.

بهره برداری از 43 پروژه بندری و 
دریایی در دهه فجر

 
مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی گفت: در دهه 
فجر امسال ۴۳ پروژه بندر و دریایی با اعتبار ۶۵ هزار و 

۶۶۰ میلیارد ریال به بهره برداری خواهد رسید.
اکبر صفایی  علی  ازمهر،  نقل  به  زمان  گزارش  به 
مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردی دیروز در نشست 
خبری اقدامات و دستاوردهای دولت سیزدهم در حوزه 
دریایی و بنادر را تشریح کرد و ضمن تبریک سالگرد 
انقلاب اسلامی، گفت: سیاست توسعه دریا  پیروزی 
محور به عنوان یکی مهم ترین اسناد در طول تاریخ 
کشور محسوب می شود که تا به امروز سند بالا دستی 

در این زمینه وجود نداشت. 

اجرا یا عدم اجرای مزد منطقه ای به شورای عالی کار موکول شد؛خبر

لزوم لحاظ حداقل مزد برمبنای قانون در تعیین دستمزد منطقه ای

هدفمندی معافیت های مالیاتی با اصلاح 
قانون مالیات های مستقیم

 
درباره  توضیحاتی  بیان  به  بازرگانی  اتاق  مالیاتی  مشاور 
مزایای  و  کشور  در  مستقیم  مالیات های  قانون  اصلاح  لایحه 

این شیوه پرداخت.
مشاور  خلیقی  اصغر  علی  ازمهر،  نقل  به  زمان  گزارش  به 
مالیات های  قانون  اصلاح  لایحه  درباره  بازرگانی  اتاق  مالیاتی 
مستقیم گفت: این لایحه به مجلس ارائه شده است ولی باید 

اقدامات کارشناسی شده روی این لایحه انجام شود.
داد:  توضیح  ادامه  در  البرز  بازرگانی  اتاق  مالیاتی  مشاور 
مالیات مجموع درآمد هنوز با آنچه در کشورهای اروپایی در 
حال اجرا است فاصله خیلی زیادی دارد، بانک های اطلاعاتی 
مالیاتی  مشاور  باشند.  کامل  باید  مصوبه  این  اجرای  برای  ما 
مجموع  بر  مالیات  در  داد:  توضیح  ادامه  در  بازرگانی  اتاق 

درآمد در بحث پایه های مالیاتی عقب هستیم. 
عده ای همچنان در کشور هستند که فعالیت هایش مشخص 
شدن  هوشمند  حال  در  سیستم ها  که  اکنون  هم  و  نیست 
هستند و اطلاعات روشن می شود گام های مثبتی برای اجرا و 

اصلاح شیوه مالیات های مستقیم است.
خلیقی بیان کرد: با لایحه اصلاح قانون مالیات های مستقیم، 
کسانی که چند فعالیت دارند باید بر اساس جمع درآمدهایش 
مالیات  درآمدها  این  جمع  اساس  بر  و  کند  پرداخت  مالیات 

بپردازد و بر همین اساس هم از معافیت برخوردار شود.
مشاور مالیاتی اتاق بازرگانی با اشاره به اینکه در شیوه منبع 
محور افراد برای هر درآمد خود هم معافیت مالیاتی می گیرند 
در  داد:  ادامه  می پردازند  را  مالیات  پایینی  نرخ  با  هم  و 
عمده  هزینه های  فعلی  مستقیم  مالیات های  قانون  چارچوب 
یک خانوار، همچون هزینه اجاره، هزینه تحصیل، هزینه سود 
درآمد  از  کسر  قابل  هزینه های  عنوان  به  مسکن  تسهیلات 

مشمول مالیات پذیرفته نمی شود.
خلیقی خاطرنشان کرد: بر همین اساس در چارچوب لایحه 
هزینه  یا  و  اجاره  هزینه  شامل  خانوار  هزینه های  پیشنهادی 
هزینه های  و  تسهیلات مسکن  بابت  پرداختی  کارمزد  و  سود 
رسمی  مقاطع  در  تحصیل  برای  آموزشی  مراکز  به  پرداختی 
بیمه  و آموزش عالی و هم چنین هزینه دارو و درمان و حق 
درمانی پرداختی به عنوان هزینه قابل قبول مالیاتی از درآمد 

مشمول مالیات افراد قابل کسر خواهد بود.
این فعال اقتصادی بیان کرد: در قانون یک سری معافیت های 
مالیاتی وجود دارد این معافیت های مالیاتی باید عادلانه باشد 
که با اصلاح لایحه مالیات های مستقیم این معافیت ها عادلانه 

می شود. 
خلیقی در ادامه بیان کرد: یکی از خلاهایی که در سیستم 
با  و  است  درآمد  مجموع  اجرای  عدم  همین  داریم،  مالیاتی 
اقتصاد فعلی که ما داریم باید این شیوه را هر چه زودتر اصلاح 

و اجرایی کنیم. 
مشکلات  از  یکی  کرد:  خاطرنشان  بازرگانی  اتاق  عضو  این 
مودیان برخوردهای سلیقه ای برخی از مأموران مالیاتی در امر 

رسیدگی به پرونده های مربوطه می باشد. 
به نحوی که این مشکل یکی از دلایل مهم نارضایتی مودیان 
با  هماهنگ  و  اساس  همین  بر  است.  کشور  مالیاتی  نظام  از 
رویه های بین المللی متداول، یکی از محورهای اصلی تدوین 
سمت  به  محور  ممیز  مالیاتی  نظام  سمت  از  حرکت  لایحه، 

نظام مالیاتی هوشمند داده محور بوده است.

خبر

هر واریزی به حساب  تجاری مشمول مالیات می شود
سخنگوی سازمان امور مالیاتی با بیان این که هر 
واریزی به حساب تجاری، درآمد تلقی می شود و 
مالیات دارد گفت: اگر حساب شخصی بالاتر از رقم 
تعیین شده واریزی داشته باشد به عنوان حساب 

مشکوک به فعالیت تجاری شناخته می شود.
به گزارش زمان به نقل ازتسنیم، مهدی موحدی 
بکنظر گفت: هر واریزی به حساب تجاری، درآمد 
تلقی می شود و لزوما به این معنی نیست که از این 
درآمد مالیات اخذ می شود. چرا که همه واریزی ها 
مشمول مالیات نمی شوند و درآمد یا فروش تلقی 
یا  درآمد  یک  است  ممکن  همچنین  می شود. 
فروشی اساسا مشمول مالیات نشود یا یک فروش 
شود.وی  مالیات  مشمول  که  نباشد  اندازه  آن 
ادامه داد: برای مثال فروش حاصل از محصولات 
از مالیات است و اگر به  کشاورزی اساسا معاف 
مالیات  مشمول  شود  واریز  هم  تجاری  حساب 

نمی شود.سخنگوی سازمان امور مالیاتی افزود: بر 
این اساس اصل حساب درآمدی است و این که 
پول به شیوه کارت به کارت یا واریزی به حساب 
باشد محل بحث نیست. موحدی تاکید کرد: اگر 
به  مشکوک  حساب  عنوان  به  شخصی  حساب 
فعالیت های تجاری شناسایی شد لزوما به این معنا 
نیست که می توانیم از او مالیات بگیریم بلکه ادعای 
اثبات غیردرآمدی بودنش با صاحب حساب است. 
یعنی صاحب حساب می تواند ادله و مدارکی ارایه 
دهد که این واریزی برای مثال مربوط به صندوق 
قرض الحسنه خانوادگی یا فروش ملک است.وی 
بیش  واریزی های  این صورت  غیر  در  داد:  ادامه 
عنوان درآمد محسوب  به  تعیین شده  از سقف 
می شود تا به اتکای آن سازمان امور مالیاتی برای 
کند. اقدام  فرد  اقتصادی  فعالیت  به  رسیدگی 

موحدی افزود: چنانچه فرد پرونده مالیاتی ندارد، 

پرونده تشکیل می شود و اگر فرد پرونده مالیاتی 
داشته باشد، این حساب به عنوان درآمد هایی که 
غیردرآمدی بودن آن به اثبات نرسیده در زمره 
سایر حساب های تجاری فرد در پرونده مالیاتی 
مالیاتی  امور  سازمان  می گیرد.سخنگوی  قرار 
چند روز قبل هم در مورد افرادی که حساب های 
تجاری خود را معرفی نکرده اند اظهارنظر کرده 
و گفته بود: عده ای که حساب تجاری خود را به 
سازمان امور مالیاتی معرفی نکرده و بدون پرونده 
مالیاتی مشغول فعالیت اقتصادی هستند یا اینکه 
حساب هایی را به سازمان مالیاتی معرفی کرده اند 
ولی با این حساب ها کار نمی کنند. به طور مثال 
با حساب همسر، افراد خانواده یا منشی خود کار 
می کنند یا حتی حساب هایی را اجاره کرده اند، 
اقتصادی  عدالت  منطق  خلاف  و  قانون  خلاف 
شناسایی  برای  که  این  بیان  با  موحدی  است. 

فرار های مالیاتی نیاز به ایجاد ساز و کار های قانونی 
است، گفت: دولت و مجلس، دو هدف عمده را در 
قانون بودجه سال ۱۴۰۳ دنبال می کنند که یکی 
ایجاد عدالت مالیاتی و دیگری حمایت از رقابت 
امور  سازمان  سخنگوی  اشاره  است.  اقتصادی 
مالیاتی مربوط به بند ج تبصره ۶ قانون بودجه 
سال ۱۴۰۳ است. این بند شامل افرادی است که 
با اعداد بزرگ و تراکنش های بالا اقدامات تجاری 
انجام می دهند. بر اساس تعامل بین شورای پول 
و اعتبار و سازمان امور مالیاتی، مجموع مبلغی 
مشخص می شود که اگر حساب های یک شخص 
حقیقی در یک ماه بالاتر از رقم تعیین شده باشد 
تجاری  فعالیت  به  مشکوک  حساب  عنوان  به 
شناخته می شود. هنوز این رقم و تعداد تراکنش ها 
مشخص نشده و اردیبهشت ۱۴۰۳ توسط شورای 

پول و اعتبار تعیین می شود.

معاون وزیر صمت خبر داد:

احیای ۴010 واحد صنعتی
 در دولت سیزدهم

سازمان  مدیرعامل  ایرنا-  تهران- 
صنعتی  شهرک های  و  کوچک  صنایع 
سیزدهم  دولت  در  کرد:  اعلام  ایران 
تاکنون ۴ هزار و ۱۰ واحد صنعتی احیا 
با  واحد صنعتی هم  و ۹۰۰  هزار  و ۴ 
افزایش ظرفیت تولید مواجه شده است.

ازسازمان  نقل  به  زمان  گزارش  به 
صنعتی  شهرک های  و  کوچک  صنایع 
ایران، فرشاد مقیمی با بیان این مطلب 
به مناسبت فرارسیدن دهه مبارک فجر، 
صنعتی  واحدهای  پایش  طرح  افزود: 
صنایع  سازمان  محوریت  با  غیرفعال 
و  ایران  کوچک و شهرک های صنعتی 
همکاری مشاوران توانمند کلینک های 
کسب و کار در سراسر کشور اجرا شد 
که نتایج آن منجر به بازگشت ۴ هزار 
تولید  چرخه  به  صنعتی  واحد   ۱۰ و 
افزایش  و  سیزدهم  دولت  ابتدای  از 
صنعتی  واحد  و ۹۰۰  هزار   ۴ ظرفیت 

شده است.
 وی خاطرنشان کرد: از ابتدای سال 
با  واحد   ۱۱۹۲ تعداد  تاکنون  جاری 
اشتغال ۲۳ هزار و ۲۶۲ نفر مجدد به 

چرخه تولید بازگشته اند. 
در  کرد:  اضافه  صمت  وزیر  معاون 
زمان شروع دولت سیزدهم ۱۷درصد از 
واحدهای صنعتی مستقر در شهرک ها 
و نواحی صنعتی کشور غیرفعال بودند 
اقدامات صورت گرفته،  به  با توجه  که 
یافته  کاهش  ۱۳درصد  به  نسبت  این 
زمان  در  داد:  ادامه  مقیمی  است.  
از  درصد   ۳۳.۸ سیزدهم  دولت  شروع 
واحدهای مستقر در شهرک ها و نواحی 
صنعتی کشور با ظرفیت زیر ۵۰ درصد 
به  توجه  با  که  بودند  فعالیت  حال  در 
به  نسبت  این  گرفته،  صورت  اقدامات 

۲۸.۴ درصد کاهش یافته است. 
مدیرعامل  و  مدیره  هیأت  رئیس 
شهرک های  و  کوچک  صنایع  سازمان 
را   ۱۴۰۳ سال  برنامه  ایران،  صنعتی 
افزایش ظرفیت سه هزار و ۳۰۰ واحد 
تولید،  زیر ظرفیت ۵۰ درصد  صنعتی 
افزایش  و  تثبیت  گفت:  و  کرد  عنوان 
با  را  فعال  تولیدی  واحدهای  ظرفیت 
رویکرد کمک به رشد تولید و جلوگیری 

از افزایش رکود در دستور کار داریم.

تاثیر مثبت گواهی سپرده خاص بر بازارهای مالی؛

ورود سرمایه های سرگردان به بازار ارز کم می شود
عضو اتاق بازرگانی ایران با اشاره به اینکه مجوز 
از  با سود۳۰ درصد  انتشار گواهی سپرده خاص 
سوی بانک مرکزی با استقبال و نتایج چشمگیری 
از  بسیاری  امر  همین  گفت:  شد،  خواهد  همراه 
سرمایه های سرگردان و خرد را وارد بخش مولد 

و سرمایه گذاری مطلوب خواهد کرد.
علی  سید  ازایسنا،  نقل  به  زمان  گزارش  به 
حسینی - عضو اتاق بازرگانی ایران - در خصوص 
ابلاغ دستورالعمل انتشار گواهی سپرده خاص از 
سوی بانک مرکزی گفت: انتشار و عرضه گواهی 
از سوی  مالی  ابزارهای  از  به عنوان یکی  سپرده 
بانک های مرکزی کشورهای مختلف  از  بسیاری 
مورد استفاده قرار گرفته و با نتایج و تبعات مثبت 

و مطلوبی همراه است. در همین راستا مجوز انتشار 
گواهی سپرده خاص با سود ۳۰ درصد از سوی 
بانک مرکزی کشورمان را نیز باید اقدامی مثبت 
نتایج  با  تلقی کرد که مطمئنا  این خصوص  در 
چشمگیری همراه می شود. وی با اشاره به تاثیر 
مثبت گواهی سپرده خاص بر روند مشارکت مردمی 
در تامین مالی طرح های تولیدی کشور ادامه داد: 
این مساله می تواند تاثیر خوبی بر تامین سرمایه در 
گردش طرح های پیشران اقتصادی و روند تولید 
داشته باشد. ضمن اینکه طبق دستورالعمل بانک 
مرکزی قرار است در پایان دوره مشارکت، سود 
قطعی نیز علاوه بر سود علی الحساب ۳۰ درصدی 
به خریداران این گواهی سپرده در شعب بانک ها 

پرداخت  شود. البته باید به یکی دیگر از مزایای این 
گواهی سپرده اشاره کرد که آن هم امکان فروش 
رئیس  بانک هاست.  شعب  در  سررسید  از  قبل 
پیشین کمیسیون حمل و نقل و لجستیک اتاق 
بازرگانی ایران به کاهش التهاب بازارهای دارایی به 
ویژه بازار ارز با اجرای چنین تصمیماتی از سوی 
بانک مرکزی اشاره کرد و گفت: یکی از نکات قابل 
توجه این است که دارندگان این گواهی می توانند 
تسهیلات  دریافت  جهت  وثیقه  عنوان  به  آن  از 
بانکی استفاده کنند و همین موضوع باعث استقبال 
بیشتری از آن خواهد شد.  همچنین بسیاری از 
سرمایه های سرگردان و خرد را وارد بخش مولد 
و سرمایه گذاری مطلوب خواهد کرد.حسینی با 

اینکه گواهی سپرده خاص می تواند بر  تاکید بر 
نقدیندگی  و هدایت  پولی  منابع  ارتقای کیفیت 
هرگاه  داده  نشان  تجربه  گفت:  باشد،  تاثیرگذار 
بانک مرکزی توانسته سیاست های پولی و ارزی را 
طبق استاندارهای دنیا تدوین و اجرایی کند، شاهد 
تاثیرخوبی در بازار بودیم.  به همین دلیل معتقدم 
این بار هم بانک مرکزی می تواند با اجرای این روند، 
نقدینگی را به بخش های مولد هدایت و با کاهش 
شبه پول بازار ارز را به خوبی کنترل کند.  فقط 
امیدوارم این روند تداوم داشته باشد تا بتواند به 
مرور زمان بخش اعظمی از سرمایه های سرگردان 
مردم را از ورود به بازارهای کاذب و هیجانی باز دارد 

و به بخش مولد هدایت کند. 



بگذارید کیانو ریوز استراحت کند! 
ایان مک شین بازیگر »جان ویک« می گوید 
کیانو ریوز احتیاج به استراحت دارد تا بتواند از 

گور برخیزد.
به گزارش زمان به نقل از مهر، ایان مک شین 
مجموعه  در  اسکات  وینستون  نقش  بازیگر 
گفت وگوی  از  پس  ویک«  »جان  فیلم های 
پنجم  فیلم  درباره  ریوز،  کیانو  با  جدیدی 
صحبت کرد.این بازیگر عنوان کرد با وجود این 
که ساخت فیلم پنجم اجتناب ناپذیر است و این 

فیلم در حال حاضر در لاینزگیت در حال پشت سر گذاشتن مراحل اولیه 
نقش شخصیت  در  مجدد  بازی  برای  ریوز  کیانو  اما  است،  گیری  شکل 

آدمکش فیلم، شایسته یک استراحت خوب است.
مک شین که بازیگر نقش وینستون اسکات، مالک هتل کنتیننتال است، 
بازی در نقش ویک که یک دهه گذشته  از  ریوز  گفت معتقد است که 
مشغول آن بود، فاصله گرفته و اعتراف می کند امیدوار است فیلم بعدی 
از شخصیت وی فاصله داشته باشد. مک شین که به تازگی با ریوز صحبت 
کرده، معتقد است او پس از تلاش بسیار برای به تصویر کشیدن ویک روی 

صفحه، احتیاج دارد تا دوباره شارژ شود.
است یک  بخواهد حقش  زمانی که  تا  کیانو  فکر می کنم  داد:  ادامه  او 
از  او پس  او صحبت کردم،  با  باشد. روز گذشته  استراحت خوب داشته 
خورده،  جهان  قاتلان  همه  از  گذشته  سال   ۱۰ در  که  کتک هایی  همه 
مدتی است مشغول استراحت است. بگذارید استراحت کند تا زمانی که 
تصمیم بگیرد یک بار دیگر از قبرش بلند شود یا هر کجا خواست بخوابد، 
زیرا من پدرش هستم و او خون آشام است، پس من ولاد شمشیرباز هستم 
)و می خندد( یک بار دیدید این فیلم به یک فیلم ترسناک بدل شد؛ هر 

چیزی می تواند به چیز دیگری بدل شود، هیچ قانونی وجود ندارد.
مک شین در هر چهار فیلم »جان ویک« در کنار کیانو ریوز بازی کرده 
و شخصیت او از هتلش به عنوان پناهگاهی امن برای ویک و متحدانش 
مجموعه  از  جدید  فیلم  »بالرینا«  در  همچنین   ۲ این  می کند.  استفاده 
می کند،  بازی  اصلی  نقش  در  که  آرماس  دی  آنا  بازی  با  ویک«  »جان 
ویک«  و چهارم »جان  بین فصل سوم  فیلم  وقایع  و  ظاهر خواهند شد 

رخ می دهد.
ساخت »جان ویک ۵« با وجود مرگ ظاهری شخصیت اصلی ریوز در 
پایان فصل ۴، در ماه می گذشته توسط لاینزگیت تایید شد. روشن است 
که جان ویک بعدی بدون ریوز شکل نمی گیرد، گرچه هنوز روشن نیست 
آیا او قصد بازی در فیلم بعدی را دارد یا خیر و نحوه حضور شخصیت او 

پس از پایان فصل ۴ به چه شکل خواهد بود؟
فیلم چهارم »جان ویک« پس از اکران در مارس گذشته با فروش بیش 
از ۴۴۰ میلیون دلار، موفق ترین قسمت مجموعه »جان ویک« چه از نظر 

انتقادی و چه از نظر تجاری بود.
فیلمبرداری شود،  با قسمت چهارم  فیلم پنجم هم زمان  بود  قرار  ابتدا 
اما چاد استاهلسکی کارگردان به دلیل خستگی بازیگران و دیگر عوامل 
اعتراف کرد که  این کار منصرف شد. ریوز پیشتر  انجام  از  فیلم  ساخت 
بدلکاری های فصل ۴ بسیار سخت بود؛ هرچند در پایان به خوبی از آب 

درآمدند و سکانس های اکشن بسیار تحسین شده فیلم را شکل دادند.

 جایزه بهترین فیلم اکشن برای 
»ماموریت غیرممکن7«

برای  جایزه  اولین  دریافت  از  پس  کروز  تام 
و  منتقدان  از   »۷ غیرممکن  »ماموریت  فیلم 

طرفدارانش تشکر کرد.
کروز  تام  مهر،  از  نقل  به  زمان  گزارش  به 
قدردانی خود را از طرفداران و منتقدان پس از 
دریافت اولین جایزه بزرگ برای فیلم »ماموریت 
غیرممکن: روزشمار مرگ« به اشتراک گذاشت.

جایزه  تومیتوز«  »راتن  سایت  تازگی  به 
»گوجه فرنگی طلایی« خود را به این فیلم به 

عنوان برنده جایزه بهترین فیلم اکشن و ماجراجویی سال ۲۰۲۳ اهدا کرد.
این سایت پس از آن با انتشار ویدیوی جدیدی از کروز که داشت به 
افتخار فیلمی که این جایزه را به دست آورده، از منتقدان و طرفدارانش 

تشکر می کرد، نشان داد وی چقدر به این فیلم مفتخر است.
از  تیم »ماموریت غیرممکن«  از طرف کل  است  پیامش گفته  وی در 
تشکر  طلایی  گوجه فرنگی  جایزه  برنده شدن  برای  طرفداران  و  منتقدان 
شما  تک  تک  برای  را  فیلم ها  این  ما  افزود:  ویدیو  این  در  می کند.کروز 
می سازیم. من از طرف کارگردان کریستوفر مک کواری، همه بازیگران و 
دست اندرکاران ساخت فیلم صحبت می کنم و می گویم ما هیجان زده ایم 
و واقعا مفتخریم که نه تنها یکی از بهترین فیلم های سال، بلکه بهترین 

فیلم اکشن با نقد و بررسی در سال ۲۰۲۳ هستیم. متشکرم.
فیلم هفتم »ماموریت غیرممکن« با نامزدی در بخش بهترین جلوه های 
به  جایزه  نهایت  در  که  شد  شناخته  منتقدان  منتخب  جوایز  در  ویژه 
گلدن  نامزدی  همچنین  فیلم  این  رسید.  نولان  کریستوفر  »اوپنهایمر« 

گلوب برای دستاوردهای سینمایی و باکس آفیس را کسب کرد .

خبر

قصد آمریکا برای افزایش توان موشکی  در خاورمیانه

کاریکاتور

وزیر ارشاد خبر داد:

 تدوین سازوکار جدید برای 
نظارت بر فیلم های سینمایی

تاکید  با  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزیر   
بر  خانگی  سریال های  بر  نظارت  براینکه 
گفت:  است،  سیما  و  صدا  سازمان  عهده 
ارشاد  وزارت  در  باید  سینمایی  فیلم های 
بررسی شود به همین دلیل در حال طراحی 

سازوکار جدیدی برای آن هستیم.
ایسنا،  از  نقل  به  زمان  گزارش  به   
حاشیه حضور  در  اسماعیلی   محمدمهدی 
در مرکز ارتباطات مردمی ریاست جمهوری 
مردم،  به سوالات  بی واسطه  گویی  پاسخ  و 
سامانه  اندازی  راه  از  خبرنگاران  جمع  در 
مردمی نظارت بر فضای مجازی خبر داد و 
گفت: این سامانه در سه ماه آینده رونمایی 

می شود.
دنبال  به  در همه حوزه ها  داد:  ادامه  وی 
در  حکمرانی  که  چرا  هستیم  تحول  ایجاد 
است  اندازی  پوست  فرهنگی درحال  حوزه 
به  حاکمیتی  دستگاه های  تصدی گری  از  و 
می کنیم.  حرکت  مردم  میدان داری  سوی 
هنر  فرهنگ،  حوزه  در  گذشته  دوسال  در 
و رسانه این سیاست را به خوبی جلو بردیم 
مسیر  می کنیم  تلاش  بخش ها  همه  در  و 

ورود موثر مردم به حوزه مدیریت فرهنگی 
را تسهیل کنیم.

وی با بیان اینکه در فضای مجازی مردم 
برای  و  باشند  نظارت  امر  عهده دار  باید 
ادامه  کنند،  تلاش  موجود  وضع  ارتقای 
داد: همه دلسوزان در مورد پیام رسان های 
داخلی، خارجی و شبکه های نمایش خانگی 

انتقادات جدی دارند.
اسماعیلی تصریح کرد: در فضای مجازی 
پنج  از  بیش  با  کانال های  و  انسان رسانه ها 
مهمی  گام  که  ثبت می کنیم  را  هزار عضو 
به شمار می رود و سامانه آن را نیز طراحی 

کرده ایم.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی با بیان 
این  در  مجازی  فضای  عالی  شورای  اینکه 
همین  بر  کرد:  تصریح  دارد،  مصوبه  باره 
اساس این اقدام الزام قانونی دارد و از طرفی 
خبرگزاری ها  مطبوعات،  بر  نظارت  هیات 
هم  موضوع  این  به  نسبت  رسانه ها  پیام  و 

مسئولیت دارد.
وی افزود: فرصتی قانونی را تدارک دیدیم 
های  رسان  پیام  در  که  کسانی  همه  تا 

شخصی  صفحه  و  کانال  خارجی  و  داخلی 
این  در  را  آن  دارند،  عضو  هزار  پنج  بالای 

سامانه ثبت کنند.
عضو شورایعالی انقلاب فرهنگی در ادامه 
مسئولیت  فرهنگ  وزارت  کرد:  تصریح 
فضای  در  که  مجوزهایی  همه  بر  نظارت 
مجازی  فضای  در  را  دارد  برعهده  حقیقی 
نیز عهده دار است، که از جمله آن می توان 

به حوزه نمایش خانگی اشاره کرد.

سریال های  بر  نظارت  اینکه  بیان  با  وی 
خانگی بر عهده همکاران ما در سازمان صدا 
و سیما است، افزود: فیلم های سینمایی باید 
در وزارت ارشاد بررسی شود به همین دلیل 
در حال طراحی سازوکار جدیدی برای آن 
هستیم.وزیر فرهنگ  و ارشاد اسلامی گفت: 
خانگی،  نمایش  و  اجتماعی  شبکه های  در 
که  شده  بارگذاری  فیلم  هزار  ده  چند 
به دنبال تغییر جهت آن هستیم و ان شاالله 

وضعیت فعلی اصلاح خواهد شد.
اطلاع  و  عمومی  روابط  مرکز  اعلام  بنابر 
اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  رسانی 
میزان  از  مردم  کرد:  تاکید  پایان  در  وی 
نظارت بر این حوزه گلایه دارند و البته باید 
مشکل  مسأله،  این  مورد  در  داشت  توجه 
این حوزه  بر  نظارت  داشت؛  وجود  حقوقی 
متمرکز  سینمایی  سازمان  مجموعه  در  را 

می کنیم که تحولی مهم خواهد بود.

مجتبی امینی دبیر چهل و دومین جشنواره فیلم فجر طی 
نشستی به سوالات خبرنگاران و حواشی و ابهامات این 

دوره  پاسخ می دهد.
به گزارش زمان به نقل از مهر، نشست خبری چهل و 
دومین جشنواره فیلم فجر با حضور مجتبی امینی دبیر و 
مسعود نجفی مدیر روابط عمومی جشنواره در موزه سینما 

آغاز شد.
پیش از آغاز نشست خبری دبیر جشنواره، سرود جمهوری 
اسلامی ایران خوانده شد و سپس مرتضی یراقبافان آیاتی 

از قرآن کریم را قرایت کرد.
در ادامه مسعود نجفی مدیر روابط عمومی جشنواره در 
سخنانی بیان کرد: به روال معمول نشست ها در پارت دوم 
و بعد از صحبت های آقای امینی به سوالات خبرنگاران و 

اهالی رسانه پاسخ داده می شود.
وی همچنین اعلام کرد که این مراسم به صورت زنده از 

شبکه خبر ۲ نیز پخش می شود.
شرق،  جلوگاه  الملل،  بین  بخش  پوسترهای  سپس 
مسابقات آسیایی کشورهای اسلامی، سینمای سعادت، 
جاده کمربند، پوستر فلسطین با عنوان »روح و دم«، بازار 
بین  الملل، نگاه نو، با طراحی حمیدرضا بیدقی رونمایی 

شد.
قرار  جایگاه  در  جشنواره  دبیر  امینی  مجتبی  ادامه  در 
گرفت و در سخنانی گفت: وارد فصل جدیدی از جشنواره 
فجر شدیم و چهل و دومین دوره را آغاز خواهیم کرد. 
را  پرشوری  جشنواره  که  هستیم  شاکر  را  خدا  امسال 
به واسطه آثاری که هنرمندان زحمت کشیده و خلق کرده 

اند، شاهد هستیم.
وی ادامه داد: با توجه به تقاضای بالای حضور فیلمسازان 
به  اثر  داشت. ۱۰۶  سختی  کار  انتخاب  هیات  محترم، 
جشنواره رسید که ۲۲ اثر به سودای سیمرغ راه پیدا کرد 
و به واسطه احترام به همه اهالی سینما پیرو تولید حجم 
زیاد فیلم اولی ها، بخش فیلم های اول به جشنواره اضافه 
شد و میزبان ۱۲ اثر در این بخش هستیم که در کنار 

چهار اثر پویانمایی، جشنواره کارش را آغاز می کند.
امینی یادآور شد: در حوزه آثار رسیده اتفاق خوب امسال 
و  اقلیم های مختلف ساخته شده  آثار در  این است که 
مضامین  از  که  هستند  روبه رو  هایی  فیلم  با  مخاطبان 
خوبی برخوردار هستند. در حوزه طنز، کودک و نوجوان و 
در مجموع در ژانرهای مختلف فیلم داریم. فکر میکنم کار 

هیات داوری مثل هیات انتخاب سخت خواهد بود.
امینی درباره آغاز اکران های مردمی توضیح داد: از ساعت 
۱۶ اکران های سینمای مردمی آغاز می شود. چهار اثر 
پویانمایی و اثر کودک و نوجوان برنامه ریزی شده برای 
اینکه سیمرغ دانش آموزی دریافت کنند و سانس مدرسه 
نیز برای این آثار تدارک دیده شده است تا این پنج فیلم 

صبح  ها توسط دانش آموزان دیده شوند و همچنین بستر 
اردوهای دانش آموزی را هم شکل خواهیم داد. در جشن 
انقلاب اسلامی باید شرایطی فراهم شود تا همه مخاطبان 
از سینما بهره مند شوند. در سه بخش دیگر هم برنامه 
ریزی شده که نابینایان، ناشنوایان و عزیزان معلول جسمی 

در برخی سینماها حضور پیدا کنند.
دبیر جشنواره فیلم فجر افزود: جشنواره چند سال بود 
که افتتاحیه نداشت و امسال این پیش بینی شده است 
که آیین تجلیل و بزرگداشت چهار تن از اساتید سینما را 
داشته باشیم؛ محمدرضا علیقلی در موسیقی، پرویز شیخ 
طادی در کارگردانی، فریبا کوثری و ابوالفضل پورعرب در 
حوزه بازیگری تجلیل می شوند و بخشی از جوایز هم در 
آیین افتتاحیه اهدا خواهد شد. همچنین سعی کردیم 
موضوعات مختلفی را امسال در جشنواره در دستور کار 
قرار دهیم که تکیه بر احترام بر اهالی سینما و پیشکسوت 
می رود.  پیش  مداری  اخلاق  پایه  بر  ما  شعار  و  هاست 
دوستان طی سال در شرایط سختی آثار را تولید می کنند 
اما آن احترام و شرایطی که باید رعایت شود، برایشان 

پیش نمی آید.
وی بیان کرد: امسال موضوع بلیت به سینماگران را کنار 
گذاشتیم و برنامه ریزی شکل گرفت که مجموعه ای را 
در اختیار خانه سینما قرار دهیم تا اهالی خانه سینما 
بتوانند فیلم های جشنواره را ببینند. همین کار هم برای 
شورای عالی تهیه کنندگان و چهار صنف تهیه کنندگان 
شکل گرفت. سعی کردیم امسال عدالت برای همه حاکم 
باشد و همت دسترسی داشته باشند فیلم ها را ببینند. 
روز گذشته که اولین روز فروش بلیت ها بود استقبال 
چشمگیری رخ داد و خوشحال شدیم نوعی آشتی شکل 
گرفته است. خوشحال هستیم مخاطبان عزیز به سینماها 
برمی گردند و بعد از اینکه چندسال درگیر کرونا بودیم 
اتفاق خوبی رخ داد. طبق سنوات گذشته  خدا را شکر 
امسال از اواسط جشنواره، جشنواره در ۳۰ استان کارش را 
شروع می کند و آثار سینمایی اکران می شود و مخاطبان 
آثار را می بینند. مردم استان ها هم می توانند میزبان 
عوامل فیلم ها باشند و برای این منظور هم برنامه ریزی 
می شود. همچنین با توجه به شرایط معیشت و فضای 
اقتصادی، هماهنگ شده تا امسال افزایش قیمت بلیت 

نداشته باشیم.
امینی درباره آثار بخش بین الملل توضیح داد: در بخش 
بین الملل ۷۸ کشور متفاضی بودند که این بخش در ۲ 
بخش رقابتی سینمای سعادت و جلوه گاه شرق برگزار 
می شود. همچنین با توجه به ظلم و جنایت صهیونیسم 
وظیفه جشنواره و اهالی سینما و رسانه این است که برنامه 
ریزی جدی در این زمینه داشته باشد از این رو ما هم 
بخش »فلسطین، روح و دم« را به جشنواره اضافه کردیم 

که رقابتی است. بخش پنجم »کمربند جاده« نام دارد که 
در این بخش هم مهمان داریم. با توجه به ادغام دوباره 
بخش ملی و بین الملل امسال میزبان آثار سینمایی خوب 
رقابتی سینمای  بخش  در  کشورهای همسایه هستیم. 
سعادت نیز ۲ اثر ملی حضور دارند. همچنین در بخش 
جلوه گاه شرق هم ۲ اثر حضور دارند و در مجموع چهار 
اثر در این بخش خواهیم داشت. همانطور که می دانید ما 
جزو جشنواره های الف دنیا هستیم عضو فیاپف هستیم و 

این جشنواره همچنان خواهد درخشید.
در ادامه امینی به پرسش های اهالی رسانه پاسخ داد.

امینی در ادامه در پاسخ به پرسشی درباره امکان دریافت 
فیلم ها از سامانه شناسا گفت: سعی کردیم مشکل فنی 
را حل کنیم. فیلم ها بارگذاری می شود و سینماها به 
را  پشتیبان هم هاردها  به صورت  دارند.  آثار دسترسی 
گذاشته ایم و این فناوری امسال استفاده می شود. امسال 
اولین سالی است که این فناوری در تهران و همه استان ها 
به کار گرفته می شود و تمهیدات لازم هم انجام شده است.

کنندگان  از شرکت  درباره طیف خاصی  وی همچنین 
هرسال  کرد:  بیان  جشنواره  در  اولی ها  فیلم  حضور  و 
نسل های جدیدی به صنعت سینما اضافه شده است؛ 
فیلمسازان کوتاهی که می تواستند فیلم های بلند خود 
را بسازند. دوستان ما در سازمان سینمایی تلاش کردند 
نسل جدیدی معرفی شود و این اتفاق هم رخ داده است. 
خوشبختانه امسال هم شاهد رویش تازه ای در جشنواره 

هستیم.
دبیر جشنواره در پاسخ به سوال بعدی درباره برگزاری 
بخش بین الملل در سال قبل و انتقادهایی که در این 
زمینه وجود داشت، عنوان کرد: سال گذشته جشنواره 
فجر در یک گرد و غبار برگزار شد و کل دنیا دست به 
فجر  و چراغ  نشود  برگزار  تا جشنواره  دادند  دست هم 
خاموش شود. شرایط خیلی سخت بود که به لطف خدا 
جشنواره برگزار شد. این جنگ ترکیبی حوزه بین الملل 
ما را هم تحت الشعاع قرار داده بود. هنرمندان را برای عدم 
حضور در جشنواره تحت فشار قرار داده بودند اما دوستان 
ما با این شرایط جنگی سنگ تمام گذاشتند و چراغ این 
بخش هم خاموش نشد و باشکوه برگزار شد. دوره قبل ما 
با تمهیدات ویژه ای میزبان بودیم اما در طول جشنواره 

شاهد اطلاع رسانی و بازار پررنگ جشنواره بودیم. جبهه 
معاند تمام همت خود را به کار گرفت که بگوید بخش 
بین الملل نبود ولی ما همانطور که تحریم ها را دور زدیم 
بخش بین الملل را هم برگزار کردیم. امسال هم همین 
طور است با قدرت و کیفیت شاهد برگزاری بخش بین 

الملل خواهیم بود.
وی درباره حضور انیمیشن ها و نبود آثار طنز پرفروش 
در جشنواره گفت: ما در جشنواره بخش انیمیشن نداریم 
بلکه هر سال یک بخش سودای سیمرغ داریم که فیلم 
های پویانمایی ها هم در آن حضور دارند. اما امسال حضور 
انیمیشن ها در جشنواره پررنگ تر است. یک باره در یک 
سال می بینید ۴۰ فیلم طنز ساخته می شود و یا همه 
فیلم ها اجتماعی می شود که باید در سبد اکران این 
ها را مورد توجه قرار داد. این شرایط در جشنواره هم 
همینطور است. آثاری که در جشنواره ها حضور دارند 
باید یک استانداردهایی برای داوری شدت داشته باشند 
اگر اثری در جشنواره حضور ندارد دلیل بر این نیست که 
فیلم  خوبی نیست و شاید در پلتفرم ها میلیاردی بفروشد.

امینی در پاسخ به پرسشی درباره حذف سیمرغ مردمی 
گفت: همه ما این جایزه را دوست داریم. البته به عنوان 
این را نمی گویم. چندین ماه هم دوستان تلاش  دبیر 
کردند تا این جایزه بتواند به جشنواره برگردد اما هنوز این 
اتفاق رخ نداده است و نتوانستیم ساختار منسجمی برای 

آن طراحی کنیم تا دعوا و دلخوری به وجود نیاید.
دبیر چهل و دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر در 
پاسخ به پرسشی مبنی بر مغفول و مهجور ماندن بخش 
های مستند و فیلم کوتاه در پروسه اطلاع رسانی و نحوه 
اعلام اسامی نامزدها توضیح داد: ما در حوزه فیلم کوتاه، 
یک جشنواره بین المللی به نام فیلم جشنواره کوتاه تهران 
متعلق به سینماگران فیلم کوتاه داریم و در حوزه سینمای 
مستند هم جشنواره فیلم »سینماحقیقت« را داریم که 
آثار مستند در آنجا به نمایش در می آید. این یعنی ما ۲ 
بستر بسیار مهم و معتبر در حوزه سینمای مستند و کوتاه 
در کشور داریم که مانند جشنواره فیلم فجر، جشنواره 
ویژه ای دارند. اما این را بدانید که یک جشنواره ای به نام 
فیلم فجر هم داریم که همه سینماگران عرصه سینمای 
داستانی مایل هستند آنجا آثارشان را به نمایش درآورند.

 اهدای جوایز کوتاه و مستند 
در افتتاحیه فجر
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چهارشنبه 11 بهمن  1402

 پایان فیلمبرداری 
»قهرمان جندی شاپور« 

   انتشار عکسی از مارال بنی آدم 
و ملیکا شریفی نیا در »پروین«

 اعلام جزییات برگزاری جشنواره 
سرود روستایی رضوی

فیلم برداری  مرحله  بقایی  مجید  شهید  شهادت  سال روز  با  همزمان 
»قهرمان جندی شاپور« به کارگردانی مهدی صاحبی و تهیه کنندگی 

ابوذر پورمحمدی به پایان رسید.
به گزارش زمان به نقل از مهر، یلم سینمایی »قهرمان جندی شاپور« 
به زندگی شهید مجید بقایی دانشجوی نخبه پزشکی می پردازد که در 
سن ۲۳ سالگی به فرماندهی قوای یکم کربلا در راس جبهه های جنوب 
باقری از طراحان اصلی عملیات  منصوب شد و در کنار شهید حسن 
فتح المبین و بیت المقدس بود که منجر به آزادسازی بخش زیادی از 

خاک کشور از جمله خرمشهر شد
الهام  تبار،  امینی  نادر سلیمانی، مرتضی  بازیگرانی چون  فیلم  این  در 
نامی، نوید لایقی مقدم، یوسف تیموری، نهال دشتی و محمد رشنو به 

ایفای نقش می پردازند.
دیگر عوامل این فیلم سینمایی عبارتند از مدیر تولید: هاشم علی اکبری، 
مدیر فیلمبرداری: عارف نامور، طراح گریم: مجید اسکندری، آهنگساز: 
گروه  سرپرست  توکلی،  مهدی  ریزی:  برنامه  مدیر  عبدی،  بهزاد 
مدیر  فرد،  عزیزی  فرهاد  صحنه:  طراح  آخوندی،  مهدی  کارگردانی: 
صدابرداری: سعید زند، دستیار اول کارگردان: فرید کلهر، طراح لباس: 
زهره رحمانی، تدوین: پویان شعله ور، جلوه های ویژه میدانی: حمید 
رسولیان، جلوه های ویژه بصری: سعید خلیلی، اصلاح رنگ و نور: فربد 

جلالی، عکاس: علی یعقوبی.
بنیاد فرهنگی روایت فتح با همکاری و تعامل کنگره ملی شهدای استان 

خوزستان، تهیه و تولید این فیلم سینمایی را برعهده دارد.

 عکسی از مارال بنی ادم و ملیکا شریفی نیا در فیلم سینمایی »پروین«، 
فیلمی که قرار است در جشنواره فیلم فجر رونمایی شود،منتشر شد.

از نشان واره )لوگو( فیلم سینمایی  ایسنا،  از  به گزارش زمان به نقل 
محمدرضا  کنندگی  تهیه  و  ورزی  محمدرضا  کارگردانی  به  »پروین« 
شریفی نیا که پرتره ای از داستان زندگی پروین اعتصامی شاعر معاصر 
شریفی نیا  محمدرضا  را  واره  نشان  این  شد.  رونمایی  است،  ایرانی 

طراحی و اجرا کرده است.
 مارال بنی آدم، آزیتا حاجیان، محمدرضا شریفی نیا، حسین پاکدل، 
محمد علی نجفی، امیرحسین صدیق، رامین ناصر نصیر، رضا فیاضی، 
بیژن بنفشه خواه، یوسف صیادی، حسام نواب صفوی، ملیکا شریفی نیا، 
محمدشعبان پور، الهه جعفری، محمدرضا شهبانی نوری، مریم ورزی، 
و  محمدی  علی  عباس  بانکی،  شهراد  جعفری،  مجید  ساربان،  محمد 
امیر رضا انوریان ازجمله بازبگرانی هستند که در این فیلم سینمایی به 

ایفای نقش پرداخته اند.
چهل  سیمرغ  سودای  بخش  در  امسال  که  »پروین«  سینمایی  فیلم 
فیلم های  از نخستین  فیلم فجر حضور دارد، یکی  و دومین جشنواره 
می  ایرانی  مشهور  بانوان  از  یکی  زندگی  به  که  است  ایران  سینمای 
که  عواملی  و  نوشته  ورزی  محمدرضا  را  »پروین«  فیلمنامه  پردازد. 
مدیر  از:  عبارتند  اند  داشته  همکاری  سینمایی  اثر  این  ساخت  در 
فیلمبرداری: فرشاد خالقی، مهدی حسینی وند، تدوین: مهدی حسینی 
وند، آهنگساز: بهزاد عبدی، مدیر صدابرداری: ارسلان کیان ارثی، طراح 

چهره پردازی: شهرام خلج، طراح صحنه: مسعود اوسطی و.... 

سرود  گروه های  حمایت  از  رضوی  روستایی  سرود  جشنواره  دبیر   
برنامه در قالب های  روستایی در حوزه های مختلف آموزشی و اجرای 

مجزا خبر داد.
جشنواره  دبیر  ذبیحی  مجتبی  سید  مهر،  از  نقل  به  زمان  گزارش  به 
سرود روستایی رضوی درباره این جشنواره گفت: ایجاد این بخش به 
به  داریم.  پتانسیل خوبی است که در زمینه سرود در روستاها  دلیل 
دلیل امکانات کم در روستاها و هزینه هایی که در سرودهای رسمی 
جشنواره  این  به  نیز  را  روستایی  بخش  دیدیم  بهتر  شود،  می  کشور 
اضافه کنیم. بر این اساس، یک جشنواره مجزا و مختص خود روستاها 
تعیین شد تا بر مبنای آن، مدارس، مساجد و کانون های فرهنگی که 
مجزا شرکت  به صورت  در جشنواره  می توانند  هستند،  روستا  ساکن 

کنند.
در  این جشنواره  اینکه  بیان  با  روستایی رضوی  دبیر جشنواره سرود 
۶ رشته برگزار می شود، اظهار کرد: بخش های این رویداد نسبت به 
جشنواره اصلی سرود ملی کمتر است لذا در این چارچوب بخش رقابتی 
را در این جشنواره داریم که بین ۲ گروه سنی زیر ۱۵ سال و بالای 
برگزار  به صورت جداگانه  آقایان  و  بین خانم ها  و همچنین  ۱۵ سال 

خواهد شد.
رضوی  جشنواره  با  سرود  روستایی  بخش  این  فرق  ذبیحی،  گفته  به 
این است که در بخش ملی جشنواره دانش آموزان مقطع اول و دوم 
می توانند، شرکت کنند اما در بخش روستایی، زیر ۱۵ سال و بالای ۱۵ 

سال در جشنواره حضور دارند.


